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Tot i governar en minoria,
el govern de Montse Min-
dan (el PDeCAT i GdP) ha
aprovat amb relativa faci-
litat el pressupost per al
2018, gràcies a l’abstenció
de dos dels principals
grups de l’oposició, ERC i
el PP, que han considerat
que les seves peticions
s’havien tingut en compte.

Joan Plana, portaveu
dels republicans, havia
condicionat aquesta abs-
tenció al desenvolupa-
ment durant el 2018 de
qüestions com ara l’orde-
nança de civisme, les aju-
des a famílies monoparen-
tals, la recuperació del pa-
trimoni de l’antiga coope-
rativa agrícola o l’augment
de la partida del pròxim
pressupost participatiu.

Manel Escobar, des del
PP, ha justificat l’absten-
ció com a “vot responsa-
ble” per coherència da-
vant un pressupost que ha
qualificat de continuista, i
perquè el govern també
s’ha compromès a estu-
diar les seves peticions
(arreglar zones de Santa
Margarida, trasllat de
l’edifici de Telefónica o
projecte d’un brollador
com a reclam turístic).

En canvi, el PSC (que
havia donat suport al go-
vern en els dos pressupos-
tos anteriors) aquesta ve-

gada s’hi ha oposat. Olga
Simarro ha justificat el vot
en contra per “una relaxa-
ció del govern” i mancan-
ces en temes socials, apar-
caments o en la lluita con-
tra el top manta. També hi
ha votat en contra el regi-
dor d’UMdC Josep Antoni
Valdera, que ha retret un
descens de les inversions,

discrepa del model del fu-
tur mercat i reclama una
zona d’oci nocturn.

Menys deute
Tant el regidor d’Hisenda,
Marc Danés, com l’alcal-
dessa, Montse Mindan,
subratllen que amb aquest
pressupost de 38.300.250
euros Roses redueix l’en-
deutament a mínims his-
tòrics (un 70% menys que
a finals del 2011), tot i
mantenir les inversions.
Amb aquesta situació Da-
nés explica que es garan-
teixen les prestacions dels
serveis municipals, dels
serveis socials i, a més,
s’augmenta un 17,08% la
partida de promoció eco-
nòmica i turisme, i s’incre-

menta amb quatre agents
el reforç de la policia local a
l’estiu. Tot plegat, diu el
govern, es podrà fer sense
haver d’augmentar taxes
ni impostos i disposant en-
cara de 3,5 milions per a
inversions. Entre aques-
tes inversions les partides
més importants seran per
a millores d’equipaments
esportius (833.000 eu-
ros), xarxes de servei
(462.000 euros), restau-
ració i valoració del patri-
moni cultural (446.00 eu-
ros), urbanització del ca-
mí del Turó de l’Ullastrell
(352.000 euros), reposi-
ció i millora de vies públi-
ques (231.000 euros), i
75.000 euros destinats a
habitatge social. ■

a L’Ajuntament subratlla la solvència econòmica dels comptes i la reducció de
l’endeutament, que permetrà destinar 3,5 milions d’euros a noves inversions

Esteve Carrera
ROSES

El govern de Roses aprova
el pressupost del 2018 amb
l’abstenció d’ERC i el PP

38,3
milions d’euros és l’import

del pressupost de Roses per
al 2018, que creix un 0,65%
en relació amb el del 2017.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

El moment de la votació del pressupost en el ple d’ahir ■ E.C.

El centre d’atenció primà-
ria Güell de Girona dispo-
sarà d’un servei d’assis-
tència d’urgències de 24
hores a partir del 18 de de-
sembre. Aquell dia es po-
sarà en marxa el centre
d’urgències d’atenció pri-
mària (CUAP) Güell.

Aquest dispositiu s’em-
marca en el pla integral
d’urgències de Catalunya
(PIUC) i estarà en marxa
durant tot l’hivern i fins a
la primavera per fer front
a l’increment de la deman-
da de serveis sanitaris
coincidint amb l’augment
del nombre de casos de
grip. El PIUC preveu la po-
sada en marxa de disposi-
tius que reforcen els re-
cursos assistencials en les
èpoques de més demanda
d’atenció sanitària.

Des de l’any 2006, el
Güell concentrava l’aten-
ció a les urgències des de
les vuit del vespre fins a les
vuit del matí i les 24 hores
durant els caps de setma-
na i festius, que eren ate-

ses per dos equips formats
per professionals de medi-
cina de família i d’infer-
meria i per tres equips en
dissabtes, diumenges i fes-
tius.

A partir del 18 de de-
sembre, per poder atendre
de manera continuada les
24 hores, s’incorpora al
dispositiu un equip format

per un metge i una infer-
mera que donaran atenció
des de les vuit del matí fins
a les vuit del vespre els dies
laborables.

Fins ara el Güell atenia
una mitjana de 60 visites
durant les nits dels dies
feiners, i unes 220 per dia
durant els caps de setma-
na. ■

a El dispositiu estarà en funcionament
tot l’hivern per atendre l’augment del
nombre de visites per casos de grip

Creen un servei
d’urgències de
24 hores al CAP
Güell de Girona

J. Nadal
GIRONA

L’entrada del CAP Güell en una foto d’arxiu ■ M. BATALLÉ

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La data

18.12.2017
entrarà en servei  el centre

d’urgència d’atenció primària
Güell, amb atenció les 24 ho-
res del dia.

El grup municipal de CiU,
al govern a la ciutat de Gi-
rona, ha entrat ja al regis-
tre una sol·licitud perquè
la plaça Constitució passi
a dir-se plaça de l’1 d’Octu-
bre. L’alcaldessa de Giro-
na, Marta Madrenas, va
dir dilluns que portarien la
proposta al ple del 18 de
desembre i que posterior-

ment ho hauria d’aprovar
la comissió del nomenclà-
tor. Els tràmits adminis-
tratius, però, s’hauran de
girar per indicació tècni-
ca, i caldrà portar-ho pri-
mer a la comissió i poste-
riorment aprovar-ho en el
ple. La proposta presenta-
da a la comissió del no-
menclàtor s’hauria de de-
batre en la pròxima re-
unió. En principi s’hauria
de celebrar al gener. Si la

comissió ho aprova, la pro-
posta podria dur-se ja al
ple del febrer i fer-se efec-
tiu el canvi de nom de la
plaça de manera immedia-
ta. L’alcaldessa va anun-
ciar la voluntat de fer el
canvi de nom per posar en
relleu el paper que ha tin-
gut la plaça des de l’1 d’oc-
tubre com a espai de de-
fensa de la democràcia
–tant el dia del referèn-
dum com en concentra-
cions posteriors que s’hi
han fet–. Va destacar tam-
bé que el canvi no suposa-
rà cap perjudici als ciuta-
dans, ja que no hi ha ningú
domiciliat a la plaça. ■

Avanç per al canvi de nom de la
plaça Constitució de Girona
J. Nadal
GIRONA

Concentració del 17-O contra
l’empresonament dels Jordis,
a la plaça Constitució ■ LL.S.

CUJEDA
Resaltado
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Nova operació en el marc
de la lluita contra el terro-
risme gihadista. La Policía
Nacional, amb col·labora-
ció amb les autoritats mar-
roquines, va arrestar ahir
quatre presumptes inte-
grants de l’organització ra-
dical Estat Islàmic
(Daesh). El dispositiu es va
dur a terme de manera si-
multània a Figueres, al
municipi madrileny de
Parla i a Tànger. A la capi-
tal de l’Alt Empordà van
ser detinguts dos germans,
de 30 i 31 anys, i d’origen

marroquí. Els agents van
inspeccionar durant més
de vuit hores el pis on vi-
uen, situat al número 78
de l’avinguda Salvador Da-
lí. Els efectius van sortir
amb caixes amb material i
documentació per analit-
zar. Posteriorment van
baixar de l’habitatge amb
els dos germans, que es
van emportar arrestats en
vehicles policials diferents.

La investigació apunta
que es dedicaven a admi-
nistrar una complexa xar-
xa de comunicació amb la
intenció de potenciar l’es-
tratègia global de Daesh. El
seu objectiu era portar a

terme una propaganda de
caràcter viral utilitzant
una difusió massiva a tra-
vés d’internet. Per aconse-
guir-ho feien córrer la seva
ideologia per les xarxes so-
cials, amb l’enviament de
correus electrònics i amb
aplicacions de missatgeria
instantània. Des del març
del 2016 havien realitzat
entre tots dos més de qua-
tre-centes publicacions a
internet. Com a mesura de
seguretat mantenien els
seus murs privats, de tal
manera que hi restringien
l’accés per controlar a qui
anaven dirigits els seus
continguts.

Entre el material que
penjaven hi ha manuals di-
dàctics sobre la confecció
d’artefactes explosius de
manera artesanal, l’apu-
nyalament de civils i exer-
cicis d’entrenament per
als combatents, fet que su-

posava una incitació direc-
ta als seus adeptes per co-
metre atemptats.

Segons el Ministeri de
l’Interior, una de les nove-
tats en la seva activitat de-
lictiva era que mitjançant
els coneixements que els

havia proporcionat Daesh
piratejaven perfils d’usua-
ris de les xarxes socials
aliens a la causa terrorista.
Accedien als comptes pri-
vats de les persones sense
el seu consentiment i pu-
blicaven de manera il·legal
continguts violents. Entre
d’altres, mostraven cam-
paments d’entrenament
per a nens, execucions,
afusellaments i conductes
humiliants per a les vícti-
mes d’atemptats o d’ac-
cions bèl·liques.

L’operació també s’ha
desenvolupat al Marroc,
on s’ha arrestat a Tànger
un membre de Daesh con-
siderat perillós. Formava
part de la direcció de l’apa-
rell propagandístic i reco-
pilava informació diària i a
temps real subministrada
pel grup terrorista. També
elaborava dossiers dirigits
a radicalitzar com més
usuaris d’internet millor.
L’home presumia d’haver
obert fins a 300 perfils, des
d’on els internautes es po-
dien descarregar contin-
gut molt violent des d’un
sol enllaç. Adoptava nom-
broses mesures de segure-
tat i utilitzava paraules
clau que permetien als
seus adeptes seguir-lo
quan els seus perfils que-
daven clausurats per con-
tinguts inadequats.

Finalment, hi ha hagut
un quart detingut a Parla.
Es tracta d’un home de 44
anys, d’origen marroquí i
de nacionalitat espanyola.
Juntament amb els altres
feia tasques de captació a
les xarxes socials. En el seu
cas no prenia mesures de
seguretat i totes les seves
publicacions eren en obert.
A més, adoctrinava ciuta-
dans del seu entorn, enal-
tint de manera reiterada
els atemptats “kamika-
zes”, i hauria intentat bus-
car còmplices entre els
seus seguidors per dur a
terme un possible atemp-
tat a l’Estat espanyol. ■

G. Pladeveya
FIGUERES

Detinguts per la difusió
de propaganda gihadista
a Han estat arrestats dos germans veïns de Figueres, de 30 i 31 anys d’edat a A les xarxes socials,
piratejaven comptes d’usuaris aliens al grup terrorista Daesh i hi publicaven imatges i missatges violents

Agents de la Policía Nacional van arrestar els dos germans i van escorcollar el domicili de Figueres on resideixen, a l’avinguda Salvador Dalí ■ XAVIER PI (ACN)

2
És el número del jutjat cen-

tral d’instrucció de l’Au-
diencia Nacional de Madrid
que coordina la investigació.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

217
persones han estat detingu-

des en operacions antigiha-
distes a l’Estat espanyol des
del 26 de juny del 2015.

La secció 3a de l’Audiència
de Girona ha absolt el mos-
so de Sant Feliu de Guíxols
acusat d’accedir a bases de
dades policials per denun-
ciar una parella. Els fets es
remunten al 2009, quan
l’agent havia arribat a fer
més d’una quarantena de

recerques dels antece-
dents d’uns seus veïns. No
només a la base que tenien
els Mossos, sinó també a
una altra de la Policía Na-
cional i la Guàrdia Civil. La
sentència, però, discrepa
de la tesi del fiscal, que im-
putava al mosso un delicte
contra la intimitat i sol·lici-
tava tres anys de presó. Se-
gons el tribunal, l’agent no-

més es va “limitar” a incor-
porar els antecedents dels
seus veïns a les denúncies
abans d’enviar-les al jutjat.
Per això, conclou que no hi
ha base per evidenciar que
cometés una conducta pe-
nal. L’home ja no exerceix
des del 2010, després que
la secció d’afers interns
dels Mossos li obrís un ex-
pedient disciplinari. ■

Absolt un mosso acusat
d’accedir a bases policials
ACN
SANT FELIU DE GUÍXOLS

Els efectius d’emergències
van continuar ahir les tas-
ques per intentar localitzar el
submarinista que va desapa-
rèixer dijous passat mentre
practicava immersions a pul-
mó lliure a la zona de la punta
Falconera de Roses. El dispo-
sitiu de recerca es va aturar
temporalment a les sis de la
tarda i està previst que es re-
prengui avui al matí. ■ EPA

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Continua la
recerca del
submarinista

ROSES

CUJEDA
Resaltado



ACN/DdG LA JONQUERA

■ Els Mossos d'Esquadra van de-
tenir aquest diumenge el conduc-
tor d'un camió per circular amb
una taxa que septuplicava la
 permesa i circular contra direcció
per l'N-II, dins del terme munici-
pal de la Jonquera (Alt Empordà),
segons ha informat la policia cata-
lana. 

El detingut és un home de 
anys, de nacionalitat equatoriana
i amb domicili desconegut. Els fets
es van produir al voltant d'un quart
de dues de la matinada, a l'alçada

del punt quilomètric , quan
una dotació policial va detectar un
camió que circulava en direcció
contrària i com diversos vehicles
s'havien d'apartar al voral per no
col·lidir amb el vehicle infractor.

A la prova d’alcoholèmia va do-
nar un resultat positiu d’, mg/l
d’alcohol per litre d’aire expirat,
gairebé set vegades per sobre del
límit màxim, que en aquest cas era
de , mg/l. Per tot això, els Mos-
sos van detenir el conductor com
a presumpte autor d’un delicte
contra la seguretat viària i li van
immobilitzar el camió. 

El detingut, que no tenia ante-
cedents, va passar el mateix dia a
disposició judicial davant del jutjat
d’instrucció en funcions de guàr-
dia de Figueres, el qual el va deixar
en llibertat amb càrrecs.

Detenen un camioner
begut que circulava contra
direcció a la Jonquera 
El conductor septuplicava
la taxa màxima d'alcohol
permesa i conduïa envaint
el carril contrari de la N-II
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■ L’equip de govern (PDeCAT-
GdP-AM) va aprovar ahir el pres-
supost per al , que puja a
.. euros, un increment
del , respecte a l’any passat.
Es destinen .. euros a in-
versions. Les més importants, en
quipaments, amb . euros
en millores i . per a restau-
ració i posada en valor del patri-
moni cultural. El govern està en
minoria i s’ha aprovat amb els vots
dels dos socis de govern, les abs-
tencions d’ERC i PP, i el vot en
contra del PSC i UMdC. 

El presupost es manté en xifres
similars a altres anys sense que la
congelació dels impostos i taxes
l’hagi afectat. Roses manté un en-
deutament baix que se situa en
mínims històrics després de re-
baixar-lo en un , des del
. S’ha passat de ..
euros a , milions que es calcula
que hi haurà a inals del . Per
a l’any vinent s’espera rebaixar en
, milions. El pressupost de
l’Ajuntament és de .. mi-
lions i la resta es reparteix a les di-
ferents empreses de serveis. 

Pel que fa a les inversions, pro-
vindran de recursos propis i de
subvencions del fons Feder i de la
Diputació de Girona. Els princi-
pals projectes són en millora ur-
bana, infraestructures i equipa-
mets públics. També es destinarà
una partida a la compra d’habitat-
ge social per a la creació del Pla

Local d’Habitatge (. euros).
A banda dels equipaments es-

portius i el patrimoni, amb les in-
versions més elevades, destaca la
millora en vies públiques (.
euros) i les inversions presenta-
des per les empreses municipals:
l’estabilització de la platja de la
Punta (. ) i la instal·lació
de nous pantalans lotants
(. ) que inclou el pressu-
post de Port de Roses; la renova-
ció de la sala de musculació
(. ) de Piscina de Roses; i
l’adquisició d’una furgoneta de
rec i un vehicle forestal (. )
per part de Rosersa. Entre altres
canvis a les àrees, el consistori
augmenta la plantilla de personal
de les llars municipals i la Policia
Local amb quatre nous agents du-
rant l’estiu que se sumaran als sis
del .

Respecte a les inversions esco-
llides per la ciutadania a través del
procés de Pressupost Participatiu
inclòs en el pressupost ,
aquestes seran executades durant
el primer semestre de , men-
tre que el segon semestre es des-
tinarà a dur a terme el procés de
presentació, selecció, votació i
aprovació dels projectes que es re-
alitzaran l’any  (on es veurà
ampliada la partida inicial de
.  prevista per a pressu-
postos participatius).

L’abstenció d’ERC i PP va per-
metre l’aprovació dels comptes
municipals. 

Roses aprova un
pressupost de 38
milions d’euros 
Ha comptat amb el suport del govern, l’abstenció
d’ERC i PP i el vot en contra del PSC i UMdC

ACN/DdG FIGUERES

■ L'Audiència de Girona ha con-
demnat a una pena de  anys i un
dia de presó l'autor material del
crim de Cabanes. La sentència re-
cull el veredicte del jurat popular,
que va considerar Oriol Boyer cul-
pable d'un delicte d'assassinat
amb acarnissament i traïdoria. El
crim va tenir lloc la nit del  de
febrer del , quan Boyer va
abordar l'anciana, li va donar una
pallissa i la va deixar moribunda
en un camp. La víctima va morir
dies després a l’hospital.

La sentència recull que, la nit
del crim, Boyer va agafar la vícti-
ma del tot desprevinguda, aproi-
tant que havia sortit de casa per
donar menjar als animals. A més,
el tribunal subratlla que la dona
no va tenir opció de defensar-se,
perquè el condemnat era «molt
més fort que ella i expert en arts

marcials».L'Audiència també fa
palès que Boyer va provocar a
l'anciana un patiment «inneces-
sari». No només li va donar una
pallissa, sinó que després la va
abandonar a la intempèrie «amb
les mans lligades i semiincons-

cient». Oriol Boyer s'enfrontava
una pena global de  anys de pre-
só pel delicte d'assassinat i un al-
tre de tinença il·lícita d'armes. La
sentència, però, rebaixa la petició
i l'acaba condemnant a  anys i
un dia de presó, perquè entén que
se li ha d'imposar «la pena bàsica»
per assassinat. La sentència tam-
bé obliga Boyer a indemnitzar
amb . euros tant el marit
com la illa de la víctima. La sen-
tència també absol el segon acu-
sat : el violador reincident Antonio
García Carbonell. El veredicte re-
collia que, tot i que García Carbo-
nell estigués a Cabanes aquella nit
per cometre un robatori, no va
participar en l'assassinat.  De mo-
ment García Carbonell -el primer
pres alliberat per la derogació de
la doctrina Parot- continuarà a
presó ja que compleix una pena
per falsiicació de moneda.

L’autor material del crim
de Cabanes, condemnat
a 21 anys i un dia de presó
La sentència imposa a Oriol Boyer una indemnització de 144.000 euros 
i absol el violador reincident recollint el veredicte emès pel jurat popular

ACN

Boyer i García Carbonell. 

CUJEDA
Resaltado



Eleccions 21-D LA CAMPANYA A GIRONA

DdGAMER

■Els membres gironins de la llista
de Junts per Catalunya (JxCat) van
visitar Amer, poble natal de Carles
Puigdemont, en el primer dia de
campanya per al -D. Al munici-
pi de la Selva, que es reivindica
com a «terra de presidents», hi
viuen molts dels familiars i amics
de Puigdemont. Per això, segons
JxCat, l’objectiu l’endemà del -
D és que ha de seguir sent el è
president de la Generalitat. 

En aquest sentit, la cap de llista
gironina, Gemma Geis, va airmar
que «la llista que Mariano Rajoy
no vol que guanyi és la llista de
Puigdemont, legítim president».
«A nivell internacional, els resul-
tats es llegiran en funció del su-
port que tingui Puigdemont. Si la
llista més votada és la de Junts per
Catalunya, enviarem un missatge
molt clar a l’Estat espanyol i al
món sencer», va airmar. Segons
un comunicat de JxCat, Geis va re-
marcar que la llista és «diversa i
transversal, amb persones proce-
dents de molts àmbits, unides da-
vant» l’atac a la democràcia» que
ha suposat del  i» comprome-
ses amb el país i el mandat demo-

cràtic» del -S i de l’-O. 
Per la seva banda, Salvador

Clarà, que va ser cap de llista
d’ERC a Amer, amic de Puigde-
mont i que tanca la llista de JxCat,
va destacar que en aquests mo-
ments «Carles Puigdemont dona
nom i rostre a la llibertat». «La llis-
ta més votada ha de ser la del nos-
tre president legítim», va insistir.
A la trobada també hi va partici-
par la  de la llista, Àstrid Desset.

Geis demana que JxCat sigui
la més votada per enviar un
missatge «molt clar» al món
Els membres gironins de la llista de Junts per Catalunya esmorzen amb
familiars i amics de Puigdemont a Amer en el primer dia de campanya 

Salvador Clarà, Àstrid Desset, Gemma Geis i Rosa Vila, ahir a Amer. JXCAT

DdGROSES

■ El candidat de Ciutadans (Cs)
per Girona, Jean Castel, va airmar
ahir que treballaran per «revertir»
la situació que el procés ha gene-
rat «posant en perill sectors clau
com el pesquer de Roses». Així ho
va assegurar durant una visita sec-
torial a la llotja alt-empordanesa
en la que també va assistir a la
subhasta del peix acompanyat del
secretari general de la confraria
de pescadors, Joan Fondecaba, va
informar Cs en un comunicat. 

Castel va manifestar la necessi-
tat de vetllar pel sector pesquer
perquè «és familiar i de tradició»,
necessita «les ajudes dels fons eu-
ropeus» i no que el procés «el vul-
gui lapidar». A més, va indicar que
és un sector que encara pot rein-
ventar-se, «tal com s’ha reinventat
la planta d’especejament de Ro-
ses» creant subproductes que ara
es troben en els principals lineals
del supermercat com és el brou
obtingut del peix de roca que
abans no tenia sortida comercial.

«Quan van obrir la planta, hi
havia una quinzena de llocs de
treball i això s’ha anat incremen-
tant», va descriure demanant
també «coniança amb la feina re-
alitzada» per Cs al Parlament. 

Al matí, Castel va mantenir una
reunió amb la Federació Unió
d’Empresaris de Salt, des d’on va
apostar per ajudar els emprene-
dors i revertir la tancada de petits
comerços a la província. «Nosal-
tres volem facilitar ajudes a l’em-
prenedor perquè no hagi de co-
mençar el negoci amb una mot-
xilla plena de càrregues», va air-
mar. Per Castel, també és «una
prioritat facilitar la nova implan-
tació de comerços i empreses». 

Castel (Cs) alerta que
«el procés ha posat
en perill sectors clau»
El candidat posa d’exemple el sector pesquer
de Roses i afirma que «això s’ha de revertir»

«A nivell internacional,
els resultats es llegiran
en funció del suport que
tingui Puigdemont», diu
la candidata gironina

CS

Jean Castel, a la llotja de Roses. 

DdGGIRONA

■ El cap de llista gironí de Cata-
lunya en Com, Llorenç Planagu-
mà, i el candidat per Barcelona,
Joan Josep Nuet, es van reunir a
Olot amb representants de l’Asso-
ciació de Desocupats Actius Ga-
rrotxa  per contrastar les mesu-
res del programa dels comuns so-
bre ocupació i lluita contra l’atur.

Planagumà va recordar que les
reformes laborals han precaritzat
l’ocupació i va destacar que és im-
portant distingir entre mesures
«de xoc» i altres mesures a llarg
termini per capgirar la situació.
Entre les mesures van destacar
l’aplicació de la Renda Mínima
Garantida. Nuet va explicar que la
seva aplicació ve d’un ampli con-

sens entre les diferents forces del
Parlament i que serà necessari un
nou Parlament «amb acords am-
plis i una situació d’estabilitat per
tal que no perilli la RMG». 

Al seu torn Planagumà va afegir
que «desencallar la situació na-

cional és indestriable d’impulsar
polítiques socials», i va airmar
que «això passa per desactivar el
 el -D , recuperar l’autogo-
vern i denunciar que Ciutadans és
la crossa del PP que ens condem-
na a la situació en que estem».

El candidat dels comuns denuncia
que Ciutadans «és la crossa del PP»
Llorenç Planagumà 
i Joan Josep Nuet qualifiquen
d’«indestriables» el progrés
nacional i les polítiques socials

Llorenç Planagumà i Joan Josep Nuet (al centre), ahir a Olot. CATENCOMÚ

DdGGIRONA

■La CUP-Crida Constituent pro-
posarà una Llei d’anul·lació dels
processos polítics contra l’inde-
pendentisme -i d’altres casos de
vulneració de drets i llibertats bà-
siques- similar a la que va aprovar
el Parlament sobre els processos
franquistes. La cap de llista Natà-
lia Sànchez, i l’actual diputat  Be-
net Salellas van fer públiques les
seves propostes en matèria de jus-
tícia davant dels jutjats de Girona. 

Sànchez va criticar que el siste-
ma judicial espanyol ha consoli-
dat una «justícia de classe», que
no presta prou atenció als delictes
de les elits polítiques i econòmi-

ques i va denunciar que durant la
transició no va haver-hi una rup-
tura amb el poder judicial fran-
quista i va impedir la renovació i
democratització de la judicatura. 

En aquest marc va situar Sàn-
chez la «politització de la justícia»
i va criticar els processos judicials
contra l’independentisme. 

Per la seva part, Salellas va de-
fensar que «el sistema judicial de
la nova República ha de ser real-
ment independent, àgil i garantis-
ta pel que fa a drets i llibertats».

La CUP proposarà una llei
per anul·lar els processos
contra l’independentisme
Seria semblant a la que 
es va aprovar recentment 
al Parlament referent 
als processos franquistes 

CUP

Sànchez i Salellas, ahir a Girona. 

Catalunya

Diari de Girona DIMECRES, 6 DE DESEMBRE DE 2017 27

CUJEDA
Resaltado



EL MUNDO. MIÉRCOLES 6 DE DICIEMBRE DE 2017 
 

6

ESPAÑA  i

GERMÁN GONZÁLEZ GRANOLLERS 
El líder de Ciudadanos (Cs), Al-
bert Rivera, es consciente de que 
la candidatura de su formación en 
Cataluña tiene posibilidades de 
conseguir la victoria el próximo 
21 de diciembre. Ante este esce-
nario, instó ayer a aglutinar «el 
voto útil» que permita «acabar 
con los nacionalistas» en la Gene-
ralitat. Un mensaje a los votantes 
de PP, PSC y también de Catalun-
ya en Comú-Podem. «Se puede 
ganar el partido a los separatistas, 
lo dicen las encuestas, en votos», 
indicó Rivera, quien pidió tam-
bién un esfuerzo para lograr una 
victoria en escaños. Su análisis es 
el siguiente: «Tienen en sus ma-
nos el voto más poderoso de los 
últimos 35 años».  

«Votar a Podemos es darle el Go-
vern a Esquerra y a Junqueras» in-
dicó el presidente de Cs, ya que 
cree que el partido de Pablo Igle-
sias es «el utensilio de los separa-
tistas para continuar en el gobier-
no». Orden directa: «Vamos a qui-
tarle los votos para que no se sigan 
equivocando». Rivera también re-
cordó que el PSC debe decidir si 
monta «otro tripartito» junto con 
Esquerra, o bien «acepta la reali-
dad» de que hay una mayoría no 
nacionalista en Cataluña.  

«Inés Arrimadas va a liderar un 
cambio, mientras el PP y los socia-
listas son nostálgicos del bipartidis-
mo. Nosotros nacimos porque nos 
sentimos abandonados por ellos», 
fue su diagnóstico del pasado. De 
cara al futuro: «En esta nueva Ca-
taluña no van a callarnos por mu-
cho que nos quieran marcar», dijo 
en referencia a los carteles que han 
aparecido en los comercios de sus 

familiares. «Ellos son los otros, los 
que no respetan las leyes, ni la de-
mocracia», dijo Rivera sobre los so-
beranistas. «La única forma de aca-
bar con la pesadilla es ganar el 21 
de diciembre. Los demócratas no 
ganamos haciendo pintadas ni se-
ñalando comercios». También des-
tacó el «sentido de la propiedad del 
nacionalismo: todo es suyo, la tele 
pública, la escuela, els carrers son 
nostres. Se equivocan. Es de todos 

porque lo pagamos todos». 
En el acto celebrado en Grano-

llers ante más de 200 personas, la 
candidata de Cs a presidir la Gene-
ralitat, Inés Arrimadas, aseguró que 
la «característica principal de este 
partido es la valentía», el saber «de-
fender valores sin complejos. Nos 
sentimos catalanes, españoles y eu-
ropeos sin complejos ni proble-
mas». Lamentó que el independen-
tismo «nos llame fachas simple-
mente por no pensar como ellos». 
Recordó que ahora también se lo 
llaman a la Unión Europea porque 
«nadie les da la razón ni apoyo». 
«No hay muñecos que puedan col-
gar en los puentes que puedan ta-
par esta ola naranja», aseguró Arri-
madas quien ya repite machacona-
mente un mensaje: «Por primera 
vez les vamos a ganar en las urnas». 

«Lo tenemos a tocar con la pun-
ta de los dedos, sólo tenemos que 
salir a votar», dijo la candidata de 
Cs en Cataluña, quien aseguró que 
al independentismo «hay que re-
batirlo intelectualmente y ganarlo 

en las urnas. No es una utopía ga-
nar». Además, destacó que «nada 
bueno ha traído en cinco años el 
procés». Tiró de ejemplos: no hay 
mejores infraestructuras, las em-
presas que se van, las inversiones 
bajan y las familias se rompen, 
enumeró. «Estamos perdiendo tan-
to tiempo, tantas oportunidades, 
tanto dinero, tantos amigos por el 
monotema –en referencia al pro-
cés–. Debemos pensar que pasará 
en 2114 y no en el 1714 como cre-
en muchos», indicó Arrimadas. 

Además, aseguró que lo primero 
que hará si gana las elecciones y 
accede a la Generalitat es una au-
ditoría de la gestión de la autono-
mía para saber los gastos del pro-
ceso soberanista y la cantidad 
exacta destinada al independentis-
mo. «Esos recursos los pondremos 
al servicio de un pacto de políticas 
sociales», con incidencia en temas 
sanitarios y educativos. También 
anunció un «plan de choque para 
que vuelvan las 2.800 empresas 
que han sido expulsadas». 

RAÚL PIÑA MADRID 
La mitad de los votantes del PP en las elec-
ciones de Cataluña de 2015 apoyaría ahora 
a Ciudadanos. Inés Arrimadas, según los 
datos del CIS, muerde un buen pedazo del 
electorado de Xavier García Albiol. Para en-
contrar una explicación hay que buscar la 
playa. Ir en busca del mar, en las orillas ta-
rraconenses. Las dos localidades donde la 
formación naranja consiguió mejores resul-
tados en los pasados comicios fueron Vila-
seca (35,7% de los votos) y Salou (32,6%). 

Dos localidades costeras de Tarragona. En 
ambas, tanto en 2012 como en 2010 domi-
naron CiU y PP. Un ejemplo como los feu-
dos tradicionales del centro derecha catalán 
son ahora enclaves de Ciudadanos. 

La formación que lidera en Cataluña Inés 
Arrimadas tiene en Tarragona su principal 
bastión de votantes: 19,39% de los votos. Un 
porcentaje superior, incluso, al que cosechó 
en Barcelona: 18,84%. Para valorar la im-
portancia de esta provincia, cabe recordar 
que en 2015, en Cataluña, Ciudadanos logró 
el 17,90%  de respaldo.  

Las zonas litorales encierran parte del se-
creto del auge de la formación liberal y la caí-
da del PP. Los estrategas de Arrimadas consi-
deran que se trata de municipios con perfil 
más «urbano y turístico», esto es, «con un 
comportamiento social más abierto y liberal», 
lo que se traduce en un importante nicho en 

el que penetrar. El partido naranja se convier-
te en el referente del votante moderado de 
centro derecha, aprovechando la casi desapa-
rición de la extinta CiU y el retroceso del PP, 
al que desplaza como opción preferente. Y 
ello pese a que los populares trataban de tú a 
tú al partido de Artur Mas y Josep Antoni Du-
ran i Lleida en estos municipios e, incluso, lle-
garon a ser los más votados.  

Es decir, el relevo de CiU no ha si-
do el PP, sino Ciudadanos, que ha 
captado a ese potencial electorado, 
lo que le ha permitido cimentar un proyec-
to que, según el barómetro del CIS, le sitúa 
con una intención de voto (22,5%) superior 
a la de ERC (20,8%,). Es por ello, que la es-
trategia que la formación naranja desde ha-
ce meses ha pasado por polarizar esta cita 
electoral entre un cara a cara Inés Arrima-
das-Oriol Junqueras. De hecho, conscientes 

de que el PP no supone un rival a conside-
rar en esta contienda, sus mensajes se diri-
gen al PSC y los comunes –formación que 
integra los partidos de Ada Colau y Pablo 
Iglesias–, toda vez que ellos pueden tener la 
llave de la gobernabilidad en Cataluña.  

Municipios costeros de Tarragona, las co-
marcas de Maresme y Garraf, así como la 
Costa Brava –especialmente en municipios 

como Lloret, Blanes o Roses– son zo-
nas donde Ciudadanos «muerde mu-
cho» al PP, que tradicionalmente saca 

buenos resultados en las elecciones genera-
les, pero que en las locales despuntaba CiU.  

Más allá de las zonas litorales, otro de los 
enclaves fundamentales para apuntar a un 
buen resultado es el antes conocido como 
«cinturón rojo» de Barcelona, por ser anta-
ño bastión del PSC y que en las elecciones 
de 2015 se tiñó de naranja. 

ANÁLISIS

Ciudadanos 
muerde al PP 
junto al mar

El equipo de Ciudadanos, con Inés Arrimadas y Albert Rivera en el centro de la imagen, durante el acto que el partido celebró ayer en Granollers. EFE

Rivera llama al 
«voto útil» para 
cerrar el ‘procés’ 
Afirma que apoyar a Podemos es dar el 
Govern al independentismo de Junqueras

El comercio en Granollers de 
los padres del líder de 
Ciudadanos, Albert Rivera, 
apareció ayer con nuevos 
carteles de «propaganda 
separatista», coincidiendo 
con el primer día de 
campaña electoral en 
Cataluña, una acción que 
denunciará ante la Policía 
por tratarse de un «ataque 
por motivos ideológicos». 

«Es un ataque por motivos 
ideológicos, intolerable, 
vergonzoso y 
antidemocrático que trata de 
amedrentar y señalar a 
quien no comulga con el 
nacionalismo excluyente y a 
sus familias», afirmaron 
desde Ciudadanos.

NUEVO ATAQUE A LA 
TIENDA DE SUS PADRES

CATALUÑA, ANTE EL 21-D LOS ACTOS DE CAMPAÑA 

CUJEDA
Resaltado
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YA ES NAVIDAD EN RED BULL Daniel Ricciardo y Max 
Verstappen repitieron la idea de 2016 y se vistieron 
de Papá Noel y de elfo. Todo para un vídeo de la 
compañía lleno de buen humor, como de costumbre.

Fernando Alonso @alo_oficial  5 de diciembre 

Después de unos días en París en la gala FIA del Hall of Fame, 
nos toca días de preparación intensa y de más buenas noticias 

DUCATI METE CAÑA A LORENZO Domenicali le pide 
más en 2018. “Estuvo claramente por debajo de las 
expectativas. Deberá demostrar que es el campeón 
que fue en el pasado, sacar la garra que le faltó”.18

creo que el más importante. 
Habrá que trabajar duro. Este 
año ha sido muy difícil. En Va-
lencia, por ejemplo, salía llo-
rando de cada entrenamiento. 
No entendía nada porque es un 
gran premio en el que siempre 
lo había hecho espectacular. No 
podía y no lo entendía. Estos 
momentos son los que te ha-
cen más fuerte y, seguramen-
te, en el futuro, entender me-
jor las cosas.  
 
P. Doohan, en una entrevista 
en MARCA, le aconsejaba a 
guardarse chasis o piezas. ¿Lo 
hará? 
R. Sí. Al final, tengo que fiarme 
más de mis sensaciones con la 
moto y observar menos alre-
dedor. Ir más con lo que sien-
to que puede ir la moto. En los 
dos años anteriores, evolucio-
né una moto de nada a ganar 
carreras. Fiarme más de mi ins-
tinto, ser más firme en las de-
cisiones.  
 
P. Debe negociar la renovación. 
Si las cosas van regular, ¿se 
planteará irse de Yamaha? 
R. De momento, no pienso en 
que las cosas puedan ir regu-
lar. Pienso que van a ir perfec-
tas, que vamos a hacer un gran 
año, el que no nos han dejado 
hacer este. Junto con Yamaha 
hacemos un buen equipo, con 
Ramón (Forcada), Lin (Jarvis), 
con todos me llevo fantástica-
mente. Les aprecio mucho. Pre-
fiero ni pensarlo. Está claro que 
me encantaría seguir y seguir 
fuerte, como siempre. 

que viene natural al llegar esta 
marca, pelear por el título así 
que por supuesto si no estamos 
peleando por el Mundial quie-
re decir que no está siendo una 
buena temporada. Si este año 
hemos peleado hasta las últi-
mas carreras, el próximo, has-
ta la última. Será importante 
preparar bien la pretempora-
da en todas las condiciones. 
 
P. Sigue confiando en Yamaha. 
R. Por supuesto. 
 
P. ¿Es el año en el que más lo-
co se ha vuelto? ¿O le han 
vuelto? 
R. No. Es el año en el que he su-
frido más, realmente. Empe-
cé el año con un pensamiento, 
en una forma física estupenda 
y mental. Pensaba que a los de-
más les costaría batirme. Do-
minábamos cada entrenamien-
to, estaba fuerte en Austin, era 
el único que podía batallarle 
a Marc en la carrera, pese a que 
tuve el problema con la goma 
delantera. Entonces, me sentía 
muy fuerte, que podía ser el pi-
loto a batir. Después, los altos 
y bajos con los neumáticos, con 
la moto. Ha sido la tempora-
da en la que lo he tenido más 
difícil mentalmente y he llega-
do más cansado a final de año. 
  
P. ¿Y más frustrante, también? 
R. Sí, al final, tienes la idea de 
ganar el Mundial cuando em-
piezas así. Tienes el objetivo y 
ves que poco a poco se va yen-
do. Al final es por lo que traba-
jas. Un poco eso y las ganas dis-
minuyen al ver que das todo 
y no puedes volver a ser como 
al principio de temporada. To-
do junto hizo que el final de 
temporada fuera muy difícil. 
 
P. ¿Esto le han llevado a plan-
tearse buscar ayuda psicoló-
gica o entrenamiento mental? 
R. Eso siempre hay que tener-
lo. Ayuda muchísimo. Es un en-
trenamiento más. Pienso que 
el más importante.  
 
P. Usted ya tiene psicólogo.  
R. Sí. No pasa nada por decir-
lo. Es un entrenamiento más y 

P. ¿No se plantea cambios en 
su equipo? 
R. No, estoy muy contento con 
ellos. Ramón tiene muchísima 
experiencia, trabaja muy bien 
y cuando la moto va estaba ahí 
delante. Algo que funciona es 
mejor no tocarlo. Nos hemos 
perdido durante la temporada, 
pero, para nada, yo he estado 
mal con Ramón ni con nadie 
del equipo. Siempre hemos es-
tado muy unidos. Y más en las 
carreras más difíciles, Mont-
meló y Valencia. Eso es lo que 
valora un piloto. 
 
P. ¿Por qué cambió su discur-
so y pasó de criticar mucho a 
Michelin a decir que la culpa 
era de Yamaha? 
R. Todos tienen los mismos 
neumáticos. Hay que saberlos 
gestionar. Es lo máximo que 
puedo decir. Centrarnos más 
en nuestro trabajo y dejar de 
quejarnos. Seguir luchando e 
intentar dar lo mejor. 
 
P. Igual se ha ganado fama de 
quejarse demasiado. ¿Lo ha 
percibido? 
R. No. Si tengo algo es que soy 
siempre muy sincero. A veces, 
demasiado. Seguramente, el 
año que viene aprenderé a ca-
llarme más. A veces, cuando 
no he podido demostrar mi pi-
lotaje, estoy frustrado y soy sin-
cero, digo la verdad. A veces es 
malo para mí, pero muchas ve-
ces, cuando estoy enfadado, di-
go las cosas claras. Es algo a me-
jorar. No quiere decir que tenga 
excusas, porque en mi vida he 
tenido excusas. Siempre he ido 
adelante con todo. Es lo que me 
parecía en ese momento, mi 
punto de vista.  
 
P. Admitió que tenía que pilo-
tar más como Lorenzo, más fi-
no con la Yamaha, para ir me-
jor. ¿Va a seguir esa tendencia 
o será fiel al estilo agresivo que 
mostró en su primer test? 
R. Realmente, de pilotaje no he 
cambiado nada, sigo pilotando 
igual que cuando cogí la moto 
por primera vez. Eso es posi-
tivo. Lo podemos comparar bien 
todo durante todo el año. �

J. M. Y M. S. 

MADRID 

 

M
averick sí tiene 
claro que algu-
nas cosas deben 
ser distintas pa-
ra optar al título. 

Empezando por él mismo. El 
de Roses confiesa que afron-
tará los grandes premios de 
otra manera, que imitará a 
Márquez con sus entrenamien-
tos en el alambre forzando al 
máximo. “Marc hace muy bien 
los entrenamientos. Busca el 
límite y sabe encontrarlo. Esa 
es una de sus cualidades. Sa-
ca lo mejor de la moto. Eso es 
lo que debemos aprender no-
sotros. Ir y buscar ese lími-
te, aunque esto pueda causar 
más caídas. He tenido tres en 
todo el año, no pasa nada. Pue-
do caerme muchísimo más, 
que no me voy a hacer nada. 
Intentar llevar la moto más 
allá de sus posibilidades en en-
trenamientos. Luego, en ca-
rrera, está claro que hay que 
acabarla”, admite.  

Durante toda la pasada 
temporada se habló del espe-
rado duelo entre dos pilotos 
que se cruzaron cara a cara 
sólo de niños. Sin embargo, la 
pelea en pista nunca llegó. Hu-
bo algún roce, como en Sa-
chsenring, al quejarse Viñales 
de que Márquez le estorbó en 
la calificación, pero nunca hu-
bo un mano a mano como sí 
existió con Dovizioso. “En rea-

lidad, no hubo pique. En Ale-
mania, lo aclaramos por la tar-
de, en la Dirección de Carrera. 
Piques, cero. Tengo mucho res-
peto por todos los pilotos. Los 
respeto igual del primero al 
24. Tengo confianza en todos 
y me llevo bien, que eso es 
lo importante. Después, en 
la pista, gana el mejor y si hay 
toques, hay toques. Que pase 
lo que quiera. No hemos teni-
do ninguna batalla juntos. No 
nos hemos encontrado ni no-
sotros hemos estado al nivel 
para plantarle cara al final. Es 
muy difícil saber. Está claro 
que tengo que mejorar y cada 
año hay que mejorar más”, ex-
pone ‘Mack’.  

Pero el catalán sí se espe-
raba el rendimiento de Duca-
ti y los alaba. “Hubo carreras 
muy extrañas, además ha ha-
bido mucha agua, que no ha 
sido nuestro fuerte y es el fuer-
te de Ducati, y muchas han ga-
nado en ese aspecto, pero han 
tenido un nivel muy competi-
tivo tanto en seco como en 
agua y creo que han estado al 
nivel y se lo han merecido, por-
que también han evoluciona-
do mucho durante el año”, ma-
nifiesta.  

Viñales tiene la rara habili-
dad de no tener líos con na-
die. Cae bien a todos y no es-
tá alineado en ningún bando. 
Va a lo suyo... que es ganar 
el Mundial de MotoGP, pero 
sin crearse enemigos por el ca-
mino.  �

Afrontará los 
grandes premios 
‘a lo Márquez’
DESVELA QUE EN 2018 IRÁ MÁS AL 
LÍMITE EN LOS ENSAYOS SIN 
IMPORTARLE CAERSE, COMO HACE MARC

J. L. R. MADRID 

Jean Todt habló con evidente 
emoción de Michael Schuma-
cher en la apertura del Salón 
de la Fama. El presidente de la 
FIA reveló que el siete veces 
campeón del mundo de F1 si-
gue peleando por recuperar-
se de las lesiones que sufrió en 
aquel accidente de esquí del 
29 de diciembre de 2013. 

“Echamos de menos a Mi-
chael. Está ahí, sigue luchan-
do. Estoy feliz de que haya ve-
nido Sabine para representar-
le. Quería que Mick viniera esta 
noche, pero está haciendo un 
test en España y Karina está en 
Estados Unidos. La lucha si-
gue. Michael es alguien muy 
especial, alguien especial pa-
ra el automovilismo. Es espe-
cial para mí, es un amigo”. 

Sabine Kehm representó al 
heptacampeón de F1 en París. 
Sus palabras también impac-
taron: “Todos sabemos que Mi-
chael debería estar aquí, le que 
le encantaría estarlo”. �

F1 El presidente de la FIA 

desvela que “la lucha 

sigue” y tiene fe

Todt: “Michael 
Schumacher 
sigue luchando”

J. M. MADRID 

Los nuevos jefes de la F1, Li-
berty, están preocupados por 
la falta de adelantamientos. 
Hasta se plantean introducir 
cambios en los circuitos pa-
ra facilitar las maniobras.  

Los datos vienen a darlos la 
razón. Pirelli ofreció su resu-
men anual y constató que en 
2017 sólo hubo 435 pasadas. Y 
eso con una carrera más (20). 
La cita en la que más hubo 
Azerbaiyán con 42, mientras 
que la vio menos fue la de Ru-
sia, con sólo uno. 

El piloto que más adelanta-
mientos realizó fue Ricciardo, 
que hizo 43 en todo el curso. 
De ellos, 13 los efectuó en Sil-
verstone, cuando salió al fon-
do de la parrilla al ser penali-
zado por cambiar la caja de 
cambios. El que más adelantó 
en la salida fue Lance Stroll, 
quien rebasó hasta a 36 com-
petidores. Estas cifras palide-
cen si se comparan con las de 
l2016. Hubo 866 adelantamien-
tos y con una carrera menos. �

F1 Se pasó de 866 a 435 y 

eso con una cita más • 

Quieren cambiar circuitos

La mitad de 
adelantamientos 
que en 2016

Maverick Viñales (22) se explica en el box de Yamaha. MOVISTAR YAMAHA

Rossi (38), Viñales (22) y Márquez (24). MOVISTAR YAMAHA

“Fui libre de 
elegir siempre el 
chasis y la moto 
que quería, nos 

perdimos”

EQUIPO SIN 

CAMBIOS 

Tantos cambios 

y discusiones 

no traerán 

variaciones en 

su escuadra. 

Maverick confía 

ciegamente en 

Forcada y el 

resto. Cree que 

este curso los 

ha unido más 

para ser más 

fuertes.

CUJEDA
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EDUCACIÓ ROSES - 5 desembre 2017 2.00 h

Vintiquatre noves parelles
lingüístiques a Roses

REDACCIÓ - ROSES

Vintiquatre noves parelles lingüístiques participaran en la nova
edició d’enguany del programa de voluntariat per l’aprenentatge de
la llengua a Roses. La presentació dels participants va tenir lloc
aquesta setmana passada al Teatre Municipal de Roses en un acte
en què va participar l’escriptor i dinamitzador lingüístic David Vila i
Ros, que va reflexionar sobre l’ús social de la llengua a partir del seu
llibre I si parlem català? En els parlaments de benvinguda i entrega
del material didàctic també hi van intervenir el regidor de Cultura,
Francesc Giner, i l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, que van
agrair l’interès dels participants. Al llarg de tretze anys d’aquesta
iniciativa s’han constituït un total de 814 parelles lingüístiques al
municipi de Roses.

Desar la notícia al meu compte

Nota: Per aportar comentaris al web és indispensable ser usuari
verificat i acceptar les Normes de Participació.

La presentació de la nova edició de parelles lingüístiques es va fer al Teatre
Municipal Foto: AJ. DE ROSES.
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1. “No puc acceptar de
cap manera el relat
del jutge atribuint-me
una «explosió
violenta»”

2. “La UE soscava la
democràcia negant el
dret a
l’autodeterminació”

3. Santamaría aterra per
reivindicar l’autoria
del 155

4. “No és que la
plantegem: la via
unilateral ens la
imposen”

5. Desmuntant la
violència

6. La carta

7. Calma tensa a Lleida

8. No fallarem

9. La Guàrdia Civil ja és
dins el Museu de
Lleida per efectuar el
trasllat a Sixena de les
obres
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IGUALADA.

El portaveu dels Socialistes d’Igualada a
l’Ajuntament de la capital de l’Anoia, Jordi
Riba, forma part de la candidatura del
PSC al Parlament de Catalunya de les
eleccions del proper 21 de desembre....

11 desembre 

Jordi Riba: ‘El PSC s’ha
d’obrir al màxim de
sensibilitats possibles’ IGUALADA. 11 desembre 

Comerços d’Igualada repartiran per
Nadal bosses elaborades per FAGEPI i
Àuria

IGUALADA. 11 desembre 

Finalitza a Igualada una nova edició del
grup de suport a persones cuidadores
de familiars en situació de dependència

IGUALADA. 11 desembre 

‘La sorra del rellotge’, nou llibre de
Maria Enrich

IGUALADA. 11 desembre 

Debat final del Dimarts de Diàlegs
sobre la marca d’Igualada

IGUALADA. 11 desembre 

Igualada commemora el Dia dels Drets
Humans

BARCELONA. 11 desembre 

La majoria dels establiments
pakistanesos són familiars

GIRONA.

MIQUEL DURAN PORTAS  PROFESSOR DE QUÍMICA
FÍSICA I INVESTIGADOR EN QUÍMICA TEÒRICA I
COMPUTACIONAL A LA UDG

11 desembre 

“La màgia fa arribar la ciència
meravellosament a la societat”

GIRONA. 11 desembre 

Els germans Roca d’El Celler ja tenen
els seus caganers
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Empordà  » Comarca

El pressupost de Roses baixa el
deute a mínims històrics i manté les
inversions
Els comptes globals són de 38.300.250 € dels quals es destinen 3.919.283 € a
inversions

EMPORDA.INFO  05.12.2017 | 13:19

El ple municipal de Roses celebrat aquest dimarts,
5 de desembre, ha aprovat el Pressupost Municipal
corresponent a l'exercici 2018, integrat pels
pressupostos de l'Ajuntament i de les tres
societats municipals dependents, el qual
ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra que
representa un augment respecte a 2017 d'un 0,65%.
D´aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a
noves inversions.

Les inversions es destinen fonamentalment a la
millora urbana, a equipaments esportius i
educatius, i a la valorització del patrimoni.

La principal clau del pressupost 2018 torna a
recaure en la solvència econòmica de l'Ajuntament de Roses, fet que permet no només mantenir la
qualitat actual de serveis i equipaments sense necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit,
sinó també incidir en la seva millora, gràcies a un programa d'inversions autofinançades que no
augmentaran l'endeutament municipal, el qual continua baixant.

L'endeutament baixa als 7 milions d'euros, reduint-lo en un 70,3 % respecte a 2011.

Més informació

Aturen la recerca del submarinista desaparegut a Roses i la reprendran aquest dijous

Setè dia de recerca a Roses del submarinista desaparegut

Roses aprova un pressupost de 38 milions d'euros

Enquestes

ANAR A L'ENQUESTA ►

Enllaços recomanats: Premis cinema

© Editoral Empordà, S.L. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies
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Serveis 05 de desembre de 2017

Figueres
13 / 1º

L'Escala
13 / 0º

Roses
13 / 2º

Empordà Actualitat Esports Economia Opinió Oci Tendències Comunitat Multimèdia Club

El regidor d´Hisenda, Marc Danés, i l´alcaldessa, Montse

Mindan. AJUNTAMENT DE FIGUERES
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Empordà  » Comarca

Roses

Roses encén el Nadal amb una festa
a la Plaça Catalunya
El consistori ha destinat enguany 25.000 euros a la compra i lloguer de nova
lluminària amb sistema led

EMPORDA.INFO  05.12.2017 | 10:36

Aquest dimarts, 5 de desembre té lloc a Roses
l'encesa de la il·luminació nadalenca que
l'empresa municipal Rosersa ha instal·lat a la
població des del passat mes d´octubre a diferents
espais de la vila. La cita és a les 17.30 h, a la plaça
Catalunya, on hi haurà una cantada de nadales que
donarà pas a l'acte d'encesa, que posarà llum al
Nadal rosinc.

Més de 300 figures i milers de metres de fil
lluminós instal·lats a urbanitzacions, moll
comercial, platja de la Punta, un total de 29 carrers
de la vila, 9 rotondes i als edificis de l´església,
ajuntament, mercat municipal, teatre, policia local i
biblioteca, posaran llum al Nadal de Roses.

El consistori ha destinat enguany 25.000 € a la
compra i lloguer de nova lluminària amb sistema
led (figures 3D, cortines lluminoses per envoltar
arbres i palmeres, etc). Amb la compra realitzada
es completa la inversió feta l´any 2009, en què el
consistori va renovar el 75% de les antigues
figures que funcionaven amb bombetes
convencionals per nous models led. El 25% restant
s´ha anat canviant gradualment durant els anys
posteriors, de manera que actualment quasi la
totalitat d´enllumenat nadalenc de Roses és ja de
baix consum, fet que suposa un estalvi d'un 80% en
el consum d'energia respecte a les anteriors lluminàries.

La il·luminació nadalenca a Roses funcionarà entre el 5 de desembre i el 7 de gener, en horari de 17.30
a 1 h.

Més informació

Aturen la recerca del submarinista desaparegut a Roses i la reprendran aquest dijous

Setè dia de recerca a Roses del submarinista desaparegut

Roses aprova un pressupost de 38 milions d'euros

Enquestes
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El pressupost 2018 de Roses baixa
l'endeutament a mínims històrics
mantenint les inversions
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Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a
l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a
la millora urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del
patrimoni
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El ple municipal de Roses celebrat avui ha aprovat el Pressupost Municipal

corresponent a l'exercici 2018, integrat pels pressupostos de l'Ajuntament i de les tres

societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra

que representa un augment respecte a 2017 d'un 0,65%. D'aquesta quantitat, es

destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de

l'Ajuntament de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis

i equipaments sense necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó

també incidir en la seva millora, gràcies a un programa d'inversions autofinançades

que no augmentaran l'endeutament municipal, el qual continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no ve produïda per un

augment recaptatori de taxes ni tributs -recordem que les ordenances fiscals

aprovades recentment van tornar a congelar els impostos municipals-, sinó per una

important reducció en l'endeutament municipal i per la política de contenció de la

despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers anys.

Reducció de l'endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l'aplicació d'aquestes mesures, l'Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir

un important descens del seu endeutament. L'amortització de crèdit prevista per a

2018 serà d'1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l'endeutament municipal en 7,3

MEUR a finals de 2017, un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest

endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l'apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l'atractiu

i el posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació

econòmica i d'acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d'urgència social (100.000€),

l'arrendament del Centre de Distribució d'Aliments, la destinada a la distribució

d'aliments a domicili, els cursos de formació per a aturats i els serveis d'inserció

laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent gran de Creu Roja, augmenta de

7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de

personal de les llars municipals amb dues places d'educadores addicionals, amb les

quals es podrà continuar donant resposta a l'increment en la demanda de places

prevista. Una altra mesura és l'aprovació d'un nou ajut a famílies monoparentals amb

dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d'infants municipals sense pujar les quotes,

així com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l'apartat de suport a l'associacionisme, i pensant en el retorn social i en la

important tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat

en el municipi, ja sigui des d'un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial,

etc, el consistori continua amb la seva política d'ajuts i tornarà a destinar durant 2018,

1 milió d'euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Autor: Redacció
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El ple municipal de Roses celebrat avui ha aprovat el Pressupost Municipal

corresponent a l'exercici 2018, integrat pels pressupostos de l'Ajuntament i de les tres

societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra

que representa un augment respecte a 2017 d'un 0,65%. D'aquesta quantitat, es

destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de

l'Ajuntament de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis

i equipaments sense necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó

també incidir en la seva millora, gràcies a un programa d'inversions autofinançades

que no augmentaran l'endeutament municipal, el qual continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no ve produïda per un

augment recaptatori de taxes ni tributs -recordem que les ordenances fiscals

aprovades recentment van tornar a congelar els impostos municipals-, sinó per una

important reducció en l'endeutament municipal i per la política de contenció de la

despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers anys.

Reducció de l'endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l'aplicació d'aquestes mesures, l'Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir

un important descens del seu endeutament. L'amortització de crèdit prevista per a

2018 serà d'1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l'endeutament municipal en 7,3

MEUR a finals de 2017, un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest

endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l'apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l'atractiu

i el posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació

econòmica i d'acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d'urgència social (100.000€),

l'arrendament del Centre de Distribució d'Aliments, la destinada a la distribució

d'aliments a domicili, els cursos de formació per a aturats i els serveis d'inserció

laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent gran de Creu Roja, augmenta de

7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de

personal de les llars municipals amb dues places d'educadores addicionals, amb les

quals es podrà continuar donant resposta a l'increment en la demanda de places

prevista. Una altra mesura és l'aprovació d'un nou ajut a famílies monoparentals amb

dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d'infants municipals sense pujar les quotes,

així com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l'apartat de suport a l'associacionisme, i pensant en el retorn social i en la

important tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat

en el municipi, ja sigui des d'un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial,

etc, el consistori continua amb la seva política d'ajuts i tornarà a destinar durant 2018,

1 milió d'euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.
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El ple municipal de Roses celebrat avui ha aprovat el Pressupost Municipal

corresponent a l'exercici 2018, integrat pels pressupostos de l'Ajuntament i de les tres

societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra

que representa un augment respecte a 2017 d'un 0,65%. D'aquesta quantitat, es

destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de

l'Ajuntament de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis

i equipaments sense necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó

també incidir en la seva millora, gràcies a un programa d'inversions autofinançades

que no augmentaran l'endeutament municipal, el qual continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no ve produïda per un

augment recaptatori de taxes ni tributs -recordem que les ordenances fiscals

aprovades recentment van tornar a congelar els impostos municipals-, sinó per una

important reducció en l'endeutament municipal i per la política de contenció de la

despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers anys.

Reducció de l'endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l'aplicació d'aquestes mesures, l'Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir

un important descens del seu endeutament. L'amortització de crèdit prevista per a

2018 serà d'1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l'endeutament municipal en 7,3

MEUR a finals de 2017, un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest

endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l'apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l'atractiu

i el posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació

econòmica i d'acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d'urgència social (100.000€),

l'arrendament del Centre de Distribució d'Aliments, la destinada a la distribució

d'aliments a domicili, els cursos de formació per a aturats i els serveis d'inserció

laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent gran de Creu Roja, augmenta de

7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de

personal de les llars municipals amb dues places d'educadores addicionals, amb les

quals es podrà continuar donant resposta a l'increment en la demanda de places

prevista. Una altra mesura és l'aprovació d'un nou ajut a famílies monoparentals amb

dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d'infants municipals sense pujar les quotes,

així com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l'apartat de suport a l'associacionisme, i pensant en el retorn social i en la

important tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat

en el municipi, ja sigui des d'un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial,

etc, el consistori continua amb la seva política d'ajuts i tornarà a destinar durant 2018,

1 milió d'euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.
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Segueixnos:  Dilluns 11 de desembre del 2017

Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

El tiempo 

Tutiempo.net

La nova concentració es va tornar a dur a terme davant de l’Ajuntament

de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

La fred provoca que la

primera quina de Nadal de

l’A.E. Roses no s’ompli de

públic

Roses es va sumar a una nova
concentració per la llibertat dels
presos polítics
Per ViladeRoses  /   05/12/2017  /   No Comentat

Convocada per l’Assemblea Nacional Catalana, aquesta nova concentració, que es va portar

a terme davant l’Ajuntament de Roses, va reclamar per part dels assistens la llibertat

d’Oriol Junqueras, Joaquim Forn, Jordi Cuixart i Jordi Sànchez

El jutge del Tribunal

Suprem, Pablo Llarena, va

dictar, ahir al matí, acta de

llibertat dels exconsellers de

la Generalitat Carles Mundó,

Raül Romeva, Jordi Turull,

Josep Rull, Dolors Bassa i

Meritxell Borrás sota fiança

de 100.000 euros. Tots sis

ja van sortir de la presó ahir

a la tarda.

En canvi, va decidir que

Oriol Junqueras, número u

de la llista d’ERC per a les

eleccions catalanes del 21D, Joaquim Forn, exconseller d’Interior, i els president d’Òmnium

Cultural, Jordi Cuixart, i el número 2 de la candidatura Junts per Catalunya, Jordi Sànchez,

continuïn en presó incondicional.

Una sentència que, segons l’Assemblea Catalana, posa de manifest, un cop més, de l’arbitrarietat de

la  polititzada justícia espanyola, i per aquest motiu va convocar una concentració davant dels

ajuntaments de Catalunaya per demanar la llibertat d’aquests quatres presos polítics.

I Roses es va sumar a aquesta nova concentració que es va desenvolupar a la plaça Catalunya,

davant les portes de l’Ajuntament, on l’alcaldessa, Montse Mindan, va llegir el manifest que l’ANC

va redactar per demanar la llibertat dels catalans.

La concentració va finalitzar amb el cant per part dels assistents de l’himne de Catalunya, ‘Els

Segadors’.

MANIFEST “TOTS A CASA!

Ens trobem una vegada més, i les que faci falta, per reclamar la justícia cap als nostres companys,

amics i legítims representants polítics empresonats per l’Estat Espanyol.

Avui hem sabut que els honorables vicepresident del nostre Govern, Oriol Junqueras; el conseller

Joaquim Forn, el president d’Òmnium Cultural, Jordi Cuixart , i l’expresident de l’ANC, Jordi

Sánchez, seguiran presos.  Alhora, el nostre Govern legítim segueix a l’exili, impedit per la força i

les coaccions del cop d’estat del 155 d’exercir el mandat que el poble li va donar el 27 de setembre

de 2015.

A l’Europa de 2017 l’Estat espanyol persegueix les idees polítiques, hi ha presos polítics, i no hi ha

cap mena de separació de poders ni, per tant, de justícia.

Es demana als empresonats que acatin ordres polítiques i se sotmetin ideològicament. Ens trobem

davant de tribunals inquisitorials que persegueixen idees, volen anihilar moviments democràtics, i

reposen sobre els fonaments del franquisme.

Però, com que nosaltres sabem què és la democràcia i la justícia, el proper dijous 7 de desembre, a

Brussel·les, cridarem ben fort perquè tothom a Europa escolti el clam d’un poble contra el silenci

dels estats de la UE davant la injustícia. El clam d’un poble que vol aconseguir la llibertat pels

camins de la democràcia i la renúncia a la violència.

L’alegria del retorn a casa dels honorables consellers Dolors Bassa, Josep Rull, Jordi Turull, Raül

Romeva, Meritxell Borràs, i Carles Mundó es veu entelada i per l’absència dels que seguiran patint

un captiveri injust. No hi sou tots i no pararem fins a alliberarvos!

Ens mantindrem ferms i seguirem lluitant fins que la nostra causa, democràtica i pacífica, s’imposi

davant la tirania de la llei espanyola i els seus tribunals.

No us oblidem ni us oblidarem. Mentre sigueu allà, tancats, inundarem les ciutats i pobles d’accions

per mostrar el món que reclamem l’alliberament d’uns amics i companys que mai haurien d’haver

entrat a la presó. Us volem lliures perquè no heu comès cap delicte i perquè vosaltres representeu

tot allò pel qual nosaltres lluitem.

Com bé diu en Jordi Sánchez, des de la teva cel·la, “Que ningú pensi que ja ho ha fet tot, que està

cansat, que ja no hi ha res a fer“. Entomem el repte de fervos lliures i de derrotar aquest cop

d’estat que ha perpetrat l’Estat espanyol en forma d’article 155, derrotantlo a les urnes el proper

21 de desembre.

Que ningú no s’adormi, que ningú no es quedi a casa. Cada vot compta per recuperar la justícia, la

democràcia, les nostres institucions i la República legítimament declarada al Parlament de

Catalunya.

I finalment i, una vegada més, cridem a preservar la unitat, que amb esforç hem construït i que és

la nostra major força.

Visca Catalunya lliure i Visca la República catalana!
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La nova concentració es va tornar a dur a terme davant de l’Ajuntament

de Roses
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La fred provoca que la

primera quina de Nadal de

l’A.E. Roses no s’ompli de

públic

Roses es va sumar a una nova
concentració per la llibertat dels
presos polítics
Per ViladeRoses  /   05/12/2017  /   No Comentat

Convocada per l’Assemblea Nacional Catalana, aquesta nova concentració, que es va portar

a terme davant l’Ajuntament de Roses, va reclamar per part dels assistens la llibertat

d’Oriol Junqueras, Joaquim Forn, Jordi Cuixart i Jordi Sànchez

El jutge del Tribunal

Suprem, Pablo Llarena, va

dictar, ahir al matí, acta de

llibertat dels exconsellers de

la Generalitat Carles Mundó,

Raül Romeva, Jordi Turull,

Josep Rull, Dolors Bassa i

Meritxell Borrás sota fiança

de 100.000 euros. Tots sis

ja van sortir de la presó ahir

a la tarda.

En canvi, va decidir que

Oriol Junqueras, número u

de la llista d’ERC per a les

eleccions catalanes del 21D, Joaquim Forn, exconseller d’Interior, i els president d’Òmnium

Cultural, Jordi Cuixart, i el número 2 de la candidatura Junts per Catalunya, Jordi Sànchez,

continuïn en presó incondicional.

Una sentència que, segons l’Assemblea Catalana, posa de manifest, un cop més, de l’arbitrarietat de

la  polititzada justícia espanyola, i per aquest motiu va convocar una concentració davant dels

ajuntaments de Catalunaya per demanar la llibertat d’aquests quatres presos polítics.

I Roses es va sumar a aquesta nova concentració que es va desenvolupar a la plaça Catalunya,

davant les portes de l’Ajuntament, on l’alcaldessa, Montse Mindan, va llegir el manifest que l’ANC

va redactar per demanar la llibertat dels catalans.

La concentració va finalitzar amb el cant per part dels assistents de l’himne de Catalunya, ‘Els

Segadors’.

MANIFEST “TOTS A CASA!

Ens trobem una vegada més, i les que faci falta, per reclamar la justícia cap als nostres companys,

amics i legítims representants polítics empresonats per l’Estat Espanyol.

Avui hem sabut que els honorables vicepresident del nostre Govern, Oriol Junqueras; el conseller

Joaquim Forn, el president d’Òmnium Cultural, Jordi Cuixart , i l’expresident de l’ANC, Jordi

Sánchez, seguiran presos.  Alhora, el nostre Govern legítim segueix a l’exili, impedit per la força i

les coaccions del cop d’estat del 155 d’exercir el mandat que el poble li va donar el 27 de setembre

de 2015.

A l’Europa de 2017 l’Estat espanyol persegueix les idees polítiques, hi ha presos polítics, i no hi ha

cap mena de separació de poders ni, per tant, de justícia.

Es demana als empresonats que acatin ordres polítiques i se sotmetin ideològicament. Ens trobem

davant de tribunals inquisitorials que persegueixen idees, volen anihilar moviments democràtics, i

reposen sobre els fonaments del franquisme.

Però, com que nosaltres sabem què és la democràcia i la justícia, el proper dijous 7 de desembre, a

Brussel·les, cridarem ben fort perquè tothom a Europa escolti el clam d’un poble contra el silenci

dels estats de la UE davant la injustícia. El clam d’un poble que vol aconseguir la llibertat pels

camins de la democràcia i la renúncia a la violència.

L’alegria del retorn a casa dels honorables consellers Dolors Bassa, Josep Rull, Jordi Turull, Raül

Romeva, Meritxell Borràs, i Carles Mundó es veu entelada i per l’absència dels que seguiran patint

un captiveri injust. No hi sou tots i no pararem fins a alliberarvos!

Ens mantindrem ferms i seguirem lluitant fins que la nostra causa, democràtica i pacífica, s’imposi

davant la tirania de la llei espanyola i els seus tribunals.

No us oblidem ni us oblidarem. Mentre sigueu allà, tancats, inundarem les ciutats i pobles d’accions

per mostrar el món que reclamem l’alliberament d’uns amics i companys que mai haurien d’haver

entrat a la presó. Us volem lliures perquè no heu comès cap delicte i perquè vosaltres representeu

tot allò pel qual nosaltres lluitem.

Com bé diu en Jordi Sánchez, des de la teva cel·la, “Que ningú pensi que ja ho ha fet tot, que està

cansat, que ja no hi ha res a fer“. Entomem el repte de fervos lliures i de derrotar aquest cop

d’estat que ha perpetrat l’Estat espanyol en forma d’article 155, derrotantlo a les urnes el proper

21 de desembre.

Que ningú no s’adormi, que ningú no es quedi a casa. Cada vot compta per recuperar la justícia, la

democràcia, les nostres institucions i la República legítimament declarada al Parlament de

Catalunya.

I finalment i, una vegada més, cridem a preservar la unitat, que amb esforç hem construït i que és

la nostra major força.

Visca Catalunya lliure i Visca la República catalana!
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Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades

properament a la xarxa de fibra òptica

Carles Soler en Roses no defalleix en la

seva lluita contra el ‘top manta’

Caraanchoa en “Niño, deja de joder con la

pelota”

Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica
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L’equip de govern votant a favor dels pressupostos que ha presentat al ple

extraordinari
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Aparca el cotxe a la Gran Via

Pau Casals de Roses i se li

calcina el motor

Roses aprova uns pressupostos
“continuistes” per al 2018
Per ViladeRoses  /   05/12/2017  /   No Comentat

El Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels comptes de

l’Ajuntament i de les tres societats municipals dependents, ascendeix a un total de

38.300.250 €

Aquest matí Roses ha

aprovat en un ple

extraordinari el

pressupostos municipals per

al 2018, que com ha defnit

l’alcaldessa Montse Mindan

són “continuistes perquè

volem donar tots els serveis

que estem oferint fins avui

al poble de Roses”.

Afirmació ratificada pel

regidor de Serveis

Econòmics, Marc Danés,

en assenyalar que “els

principals esforços

pressupostaris s’han centrat en el manteniment de les prestacions i qualitat dels serveis

municipals que el consistori ofereix a la ciutadania”.

Danés ha agraït a tots els grups de l’oposició “la bona entesa en les negociacions, després de les

quals  hem introduït unes petites modificacions per tal de donar resposta a les demandes

presentes per les forces de l’oposició”.

Una bona entesa que ha comptat amb el suport en forma d’abstenció per part d’ERC i PPC, després

que l’equip de govern hagi  atès les peticions dels republicans, assegurant Danés que “tirarem

endavant els projectes que vau presentar, i que ser una realitat cap al mes d’agost”.

En canvi, el PSC ha votat en contra, quan fa dos anys va fer un pacte de pressupostos amb

l’equip de govern per tirar endavant els comptes de 2016, ja que, segons la seva portaveu, Olga

Simarro, l’Ajuntament no ha complert amb alguns de les iniciatives que havien proposat els

socialistes, “com la partida de llibres de text, la implementació del WiFi al municipi, la

promoció turística o el paper de l’Estació Nàutica”. Un vot en contra que ha estat definit per

Montse Mindan com “un vot estrictament polític i sense pensar en la gent de Roses”.

El portaveu d’Unió, José A. Valdera, també ha votat en contra, principalment i entre d’altres, per la

manca d’interès “que hi ha per la zona industrial de Roses, que no tenim, i la inversió 0 per al

passeig marítim i el front de mar i la manca de foment per a la creació d’una zona d’oci”.

Pressupost de Roses 2018

El Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels pressupostos de l’Ajuntament

i de les tres societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra que

representa un augment respecte a 2017 d’un 0,65%. D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a

noves inversions.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.

Reducció  de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un important

descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà d’1.333.000 €, fet

que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017, un 70,3% menys

que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrarse en el manteniment de les prestacions i

qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania amb una especial atenció en

l’apartat de serveis socials, en el suport econòmic a la tasca realitzada per entitats i

associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el posicionament turístics del municipi

com a eixos estratègics de reactivació econòmica i d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal de les llars

municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es podrà continuar donant

resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una altra mesura és l’aprovació d’un nou

ajut a famílies monoparentals amb dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o

gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així com les

aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres escolars i a les

subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important tasca que

aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el municipi, ja sigui des d’un

àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el consistori continua amb la seva

política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió d’euros a subvencions a entitats i

associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà incrementada

amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament amb els 6  incorporats durant

2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions, que

provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la Diputació de

Girona, i que es destinen principalment a projectes per  a la millora urbana i d’infraestructures i

equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la creació del Pla Local

d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social:                                     75.000 €

Jardí Mas de les Figueres:                                         100.000 €

Camins de ronda i recorregut geològic:                      84.000 €

Plaça Santa Margarida:                                              90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell:                             352.000 €

Reposició i  millora vies públiques:                           213.000 €

Millores centres educatius:                                        70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural:                446.000 €  (30.000€ subv DdGi)

Millores equipaments esportius:                              833.000 €  (520.840€ subv DdGiFEDER)

Xarxes de serveis:                                                    462.000 €

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals, destaquen

l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous pantalans flotants

(450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació de la sala de musculació 

(48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de rec i un vehicle forestal (40.000€)

per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost Participatiu

inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de 2018. La

posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a Roses, ha posat

de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions:             25.000 €

Parc per a gossos:                                                             50.000 €

Millora parcs infantils:                                                        30.000 €

Aula gastronòmica:                                                             40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix els criteris d’estabilitat

i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet

disposar d’una bona solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats econòmiques i socials de les

persones i prestar els serveis públics amb uns alts nivells qualitatius i quantitatius.
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El Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels comptes de

l’Ajuntament i de les tres societats municipals dependents, ascendeix a un total de

38.300.250 €

Aquest matí Roses ha

aprovat en un ple

extraordinari el

pressupostos municipals per

al 2018, que com ha defnit

l’alcaldessa Montse Mindan

són “continuistes perquè

volem donar tots els serveis

que estem oferint fins avui

al poble de Roses”.

Afirmació ratificada pel

regidor de Serveis

Econòmics, Marc Danés,

en assenyalar que “els

principals esforços

pressupostaris s’han centrat en el manteniment de les prestacions i qualitat dels serveis

municipals que el consistori ofereix a la ciutadania”.

Danés ha agraït a tots els grups de l’oposició “la bona entesa en les negociacions, després de les

quals  hem introduït unes petites modificacions per tal de donar resposta a les demandes

presentes per les forces de l’oposició”.

Una bona entesa que ha comptat amb el suport en forma d’abstenció per part d’ERC i PPC, després

que l’equip de govern hagi  atès les peticions dels republicans, assegurant Danés que “tirarem

endavant els projectes que vau presentar, i que ser una realitat cap al mes d’agost”.

En canvi, el PSC ha votat en contra, quan fa dos anys va fer un pacte de pressupostos amb

l’equip de govern per tirar endavant els comptes de 2016, ja que, segons la seva portaveu, Olga

Simarro, l’Ajuntament no ha complert amb alguns de les iniciatives que havien proposat els

socialistes, “com la partida de llibres de text, la implementació del WiFi al municipi, la

promoció turística o el paper de l’Estació Nàutica”. Un vot en contra que ha estat definit per

Montse Mindan com “un vot estrictament polític i sense pensar en la gent de Roses”.

El portaveu d’Unió, José A. Valdera, també ha votat en contra, principalment i entre d’altres, per la

manca d’interès “que hi ha per la zona industrial de Roses, que no tenim, i la inversió 0 per al

passeig marítim i el front de mar i la manca de foment per a la creació d’una zona d’oci”.

Pressupost de Roses 2018

El Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels pressupostos de l’Ajuntament

i de les tres societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra que

representa un augment respecte a 2017 d’un 0,65%. D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a

noves inversions.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.

Reducció  de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un important

descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà d’1.333.000 €, fet

que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017, un 70,3% menys

que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrarse en el manteniment de les prestacions i

qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania amb una especial atenció en

l’apartat de serveis socials, en el suport econòmic a la tasca realitzada per entitats i

associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el posicionament turístics del municipi

com a eixos estratègics de reactivació econòmica i d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal de les llars

municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es podrà continuar donant

resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una altra mesura és l’aprovació d’un nou

ajut a famílies monoparentals amb dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o

gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així com les

aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres escolars i a les

subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important tasca que

aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el municipi, ja sigui des d’un

àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el consistori continua amb la seva

política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió d’euros a subvencions a entitats i

associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà incrementada

amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament amb els 6  incorporats durant

2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions, que

provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la Diputació de

Girona, i que es destinen principalment a projectes per  a la millora urbana i d’infraestructures i

equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la creació del Pla Local

d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social:                                     75.000 €

Jardí Mas de les Figueres:                                         100.000 €

Camins de ronda i recorregut geològic:                      84.000 €

Plaça Santa Margarida:                                              90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell:                             352.000 €

Reposició i  millora vies públiques:                           213.000 €

Millores centres educatius:                                        70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural:                446.000 €  (30.000€ subv DdGi)

Millores equipaments esportius:                              833.000 €  (520.840€ subv DdGiFEDER)

Xarxes de serveis:                                                    462.000 €

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals, destaquen

l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous pantalans flotants

(450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació de la sala de musculació 

(48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de rec i un vehicle forestal (40.000€)

per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost Participatiu

inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de 2018. La

posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a Roses, ha posat

de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions:             25.000 €

Parc per a gossos:                                                             50.000 €

Millora parcs infantils:                                                        30.000 €

Aula gastronòmica:                                                             40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix els criteris d’estabilitat

i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet

disposar d’una bona solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats econòmiques i socials de les

persones i prestar els serveis públics amb uns alts nivells qualitatius i quantitatius.
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El Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels comptes de

l’Ajuntament i de les tres societats municipals dependents, ascendeix a un total de

38.300.250 €

Aquest matí Roses ha
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Afirmació ratificada pel

regidor de Serveis

Econòmics, Marc Danés,

en assenyalar que “els

principals esforços

pressupostaris s’han centrat en el manteniment de les prestacions i qualitat dels serveis

municipals que el consistori ofereix a la ciutadania”.

Danés ha agraït a tots els grups de l’oposició “la bona entesa en les negociacions, després de les

quals  hem introduït unes petites modificacions per tal de donar resposta a les demandes

presentes per les forces de l’oposició”.

Una bona entesa que ha comptat amb el suport en forma d’abstenció per part d’ERC i PPC, després

que l’equip de govern hagi  atès les peticions dels republicans, assegurant Danés que “tirarem

endavant els projectes que vau presentar, i que ser una realitat cap al mes d’agost”.

En canvi, el PSC ha votat en contra, quan fa dos anys va fer un pacte de pressupostos amb

l’equip de govern per tirar endavant els comptes de 2016, ja que, segons la seva portaveu, Olga

Simarro, l’Ajuntament no ha complert amb alguns de les iniciatives que havien proposat els

socialistes, “com la partida de llibres de text, la implementació del WiFi al municipi, la

promoció turística o el paper de l’Estació Nàutica”. Un vot en contra que ha estat definit per

Montse Mindan com “un vot estrictament polític i sense pensar en la gent de Roses”.

El portaveu d’Unió, José A. Valdera, també ha votat en contra, principalment i entre d’altres, per la

manca d’interès “que hi ha per la zona industrial de Roses, que no tenim, i la inversió 0 per al

passeig marítim i el front de mar i la manca de foment per a la creació d’una zona d’oci”.

Pressupost de Roses 2018

El Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels pressupostos de l’Ajuntament

i de les tres societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra que

representa un augment respecte a 2017 d’un 0,65%. D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a

noves inversions.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.

Reducció  de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un important

descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà d’1.333.000 €, fet

que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017, un 70,3% menys

que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrarse en el manteniment de les prestacions i

qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania amb una especial atenció en

l’apartat de serveis socials, en el suport econòmic a la tasca realitzada per entitats i

associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el posicionament turístics del municipi

com a eixos estratègics de reactivació econòmica i d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal de les llars

municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es podrà continuar donant

resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una altra mesura és l’aprovació d’un nou

ajut a famílies monoparentals amb dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o

gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així com les

aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres escolars i a les

subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important tasca que

aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el municipi, ja sigui des d’un

àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el consistori continua amb la seva

política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió d’euros a subvencions a entitats i

associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà incrementada

amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament amb els 6  incorporats durant

2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions, que

provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la Diputació de

Girona, i que es destinen principalment a projectes per  a la millora urbana i d’infraestructures i

equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la creació del Pla Local

d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social:                                     75.000 €

Jardí Mas de les Figueres:                                         100.000 €

Camins de ronda i recorregut geològic:                      84.000 €

Plaça Santa Margarida:                                              90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell:                             352.000 €

Reposició i  millora vies públiques:                           213.000 €

Millores centres educatius:                                        70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural:                446.000 €  (30.000€ subv DdGi)

Millores equipaments esportius:                              833.000 €  (520.840€ subv DdGiFEDER)

Xarxes de serveis:                                                    462.000 €

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals, destaquen

l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous pantalans flotants

(450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació de la sala de musculació 

(48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de rec i un vehicle forestal (40.000€)

per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost Participatiu

inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de 2018. La

posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a Roses, ha posat

de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions:             25.000 €

Parc per a gossos:                                                             50.000 €

Millora parcs infantils:                                                        30.000 €

Aula gastronòmica:                                                             40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix els criteris d’estabilitat

i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet

disposar d’una bona solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats econòmiques i socials de les

persones i prestar els serveis públics amb uns alts nivells qualitatius i quantitatius.
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El 25è Festival de les aus
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Aparca el cotxe a la Gran Via Pau
Casals de Roses i se li calcina el
motor
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Ha estat estacionar el vehicle davant els Cinemes Roses i incendiarse, sense causa aparent,

el motor

Hi ha coses inexplicables en

aquesta vida. Això és el que

ha pogut constatar el

propietari de la furgoneta

Citroën Nemo quan l’ha

aparcat davant els Cinemes

de Roses, un veí de

Figueres, gerent d’una

empresa de queviures i que

anava a descarregar al bar

restaurant L’Olivar. “Quan

he entrat a Roses he notat

que el cotxe fallava, l’he

aparcat i tots just ha

començat a sortir molt de

fum del capó, i de tant fum no el podia ni obrir”, ha manifestat.

De seguida s’ha alertat als Bombers que han arribat poc minuts després, els quals no han pogut per

fer res per evitar que el motor quedés totalment calcinat, “menys mal que la furgoneta, que només

té dos anys, la tinc a tots risc”, ha assegurat el conductor.

Fins al lloc dels fets, a part de la dotació dels Bombers de la Generalitat, també s’han desplaçat dues

patrulles de la Policia Local.
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HOME  ROSES  ECONOMIA  EL PRESSUPOST 2018 DE ROSES BAIXA L’ENDEUTAMENT A MÍNIMS
HISTÒRICS MANTENINT LES INVERSIONS

Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a
l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a la
millora urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del
patrimoni. L’endeutament baixa als 7 milions d’euros, reduint-lo en un 70,3 %
respecte a 2011.

El ple municipal de Roses celebrat

avu i   h a   ap rova t   e l   P r e s supo s t

Municipal corresponent a l’exercici

2018, integrat  pels pressupostos de

l’Ajuntament i de les tres societats

munic ipals  dependents ,  e l  qual

ascendeix a un total de  38.300.250

€,xifra que representa un augment

r e s p e c t e   a   2 017   d ’ un   0,65%.

D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de l’Ajuntament

de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis i equipaments sense

necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó també incidir en la seva millora, gràcies

a un programa d’inversions autofinançades que no augmentaran l’endeutament municipal, el qual

continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important  reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.PESSUPOST GENERAL DE ROSES 2018

Reducció de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un

important descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà

d’1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017,

un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes

les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l’apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el

posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació econòmica i

d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal

de les llars municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es

podrà continuar donant resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una

altra mesura és l’aprovació d’un nou ajut a famílies monoparentals amb dificultats

econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així

com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important

tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el

municipi, ja sigui des d’un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el

consistori continua amb la seva política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió

d’euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions,

que provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la

Diputació de Girona, i que es destinen principalment a projectes per a la millora urbana i

d’infraestructures i equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la

creació del Pla Local d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social: 75.000 €

Jardí Mas de les Figueres: 100.000 €

Camins de ronda i recorregut geol.: 84.000 €

Plaça Santa Margarida: 90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell: 352.000 €

Reposició i millora vies públiques: 213.000 € (paviment,…)

Millores centres educatius: 70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural: 446.000 € (30.000€ subvenció

DdGi) (castrum, Ciutadella, Castell, museu pesca)

Millores equipaments esportius: 833.000 € (520.840€ subv.DdGi-FEDER)

Xarxes de serveis: 462.000 € (enllumenat, clavegueram, pluvials…):

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals,

destaquen l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous

pantalans flotants (450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació

de la sala de musculació (48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de

rec i un vehicle forestal (40.000€) per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost

Participatiu inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de

2018. La posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a

Roses, ha posat de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions: 25.000 €

Parc per a gossos: 50.000 €

Millora parcs infantils: 30.000 €

Aula gastronòmica: 40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix

els criteris d’estabilitat i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que

redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet disposar d’una bona

solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats

econòmiques i socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns

alts nivells qualitatius i quantitatius.
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HOME  ROSES  ECONOMIA  EL PRESSUPOST 2018 DE ROSES BAIXA L’ENDEUTAMENT A MÍNIMS
HISTÒRICS MANTENINT LES INVERSIONS

Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a
l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a la
millora urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del
patrimoni. L’endeutament baixa als 7 milions d’euros, reduint-lo en un 70,3 %
respecte a 2011.

El ple municipal de Roses celebrat

avu i   h a   ap rova t   e l   P r e s supo s t

Municipal corresponent a l’exercici

2018, integrat  pels pressupostos de

l’Ajuntament i de les tres societats

munic ipals  dependents ,  e l  qual

ascendeix a un total de  38.300.250

€,xifra que representa un augment

r e s p e c t e   a   2 017   d ’ un   0,65%.

D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de l’Ajuntament

de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis i equipaments sense

necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó també incidir en la seva millora, gràcies

a un programa d’inversions autofinançades que no augmentaran l’endeutament municipal, el qual

continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important  reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.PESSUPOST GENERAL DE ROSES 2018

Reducció de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un

important descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà

d’1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017,

un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes

les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l’apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el

posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació econòmica i

d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal

de les llars municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es

podrà continuar donant resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una

altra mesura és l’aprovació d’un nou ajut a famílies monoparentals amb dificultats

econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així

com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important

tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el

municipi, ja sigui des d’un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el

consistori continua amb la seva política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió

d’euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions,

que provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la

Diputació de Girona, i que es destinen principalment a projectes per a la millora urbana i

d’infraestructures i equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la

creació del Pla Local d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social: 75.000 €

Jardí Mas de les Figueres: 100.000 €

Camins de ronda i recorregut geol.: 84.000 €

Plaça Santa Margarida: 90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell: 352.000 €

Reposició i millora vies públiques: 213.000 € (paviment,…)

Millores centres educatius: 70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural: 446.000 € (30.000€ subvenció

DdGi) (castrum, Ciutadella, Castell, museu pesca)

Millores equipaments esportius: 833.000 € (520.840€ subv.DdGi-FEDER)

Xarxes de serveis: 462.000 € (enllumenat, clavegueram, pluvials…):

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals,

destaquen l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous

pantalans flotants (450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació

de la sala de musculació (48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de

rec i un vehicle forestal (40.000€) per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost

Participatiu inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de

2018. La posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a

Roses, ha posat de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions: 25.000 €

Parc per a gossos: 50.000 €

Millora parcs infantils: 30.000 €

Aula gastronòmica: 40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix

els criteris d’estabilitat i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que

redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet disposar d’una bona

solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats

econòmiques i socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns

alts nivells qualitatius i quantitatius.
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HOME  ROSES  ECONOMIA  EL PRESSUPOST 2018 DE ROSES BAIXA L’ENDEUTAMENT A MÍNIMS
HISTÒRICS MANTENINT LES INVERSIONS

Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a
l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a la
millora urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del
patrimoni. L’endeutament baixa als 7 milions d’euros, reduint-lo en un 70,3 %
respecte a 2011.

El ple municipal de Roses celebrat

avu i   h a   ap rova t   e l   P r e s supo s t

Municipal corresponent a l’exercici

2018, integrat  pels pressupostos de

l’Ajuntament i de les tres societats

munic ipals  dependents ,  e l  qual

ascendeix a un total de  38.300.250

€,xifra que representa un augment

r e s p e c t e   a   2 017   d ’ un   0,65%.

D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de l’Ajuntament

de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis i equipaments sense

necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó també incidir en la seva millora, gràcies

a un programa d’inversions autofinançades que no augmentaran l’endeutament municipal, el qual

continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important  reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.PESSUPOST GENERAL DE ROSES 2018

Reducció de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un

important descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà

d’1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017,

un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes

les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l’apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el

posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació econòmica i

d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal

de les llars municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es

podrà continuar donant resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una

altra mesura és l’aprovació d’un nou ajut a famílies monoparentals amb dificultats

econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així

com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important

tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el

municipi, ja sigui des d’un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el

consistori continua amb la seva política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió

d’euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions,

que provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la

Diputació de Girona, i que es destinen principalment a projectes per a la millora urbana i

d’infraestructures i equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la

creació del Pla Local d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social: 75.000 €

Jardí Mas de les Figueres: 100.000 €

Camins de ronda i recorregut geol.: 84.000 €

Plaça Santa Margarida: 90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell: 352.000 €

Reposició i millora vies públiques: 213.000 € (paviment,…)

Millores centres educatius: 70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural: 446.000 € (30.000€ subvenció

DdGi) (castrum, Ciutadella, Castell, museu pesca)

Millores equipaments esportius: 833.000 € (520.840€ subv.DdGi-FEDER)

Xarxes de serveis: 462.000 € (enllumenat, clavegueram, pluvials…):

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals,

destaquen l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous

pantalans flotants (450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació

de la sala de musculació (48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de

rec i un vehicle forestal (40.000€) per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost

Participatiu inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de

2018. La posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a

Roses, ha posat de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions: 25.000 €

Parc per a gossos: 50.000 €

Millora parcs infantils: 30.000 €

Aula gastronòmica: 40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix

els criteris d’estabilitat i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que

redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet disposar d’una bona

solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats

econòmiques i socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns

alts nivells qualitatius i quantitatius.

PRESSUPOSTOS DE DESPESES I INGRESSOS
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HOME  ROSES  ECONOMIA  EL PRESSUPOST 2018 DE ROSES BAIXA L’ENDEUTAMENT A MÍNIMS
HISTÒRICS MANTENINT LES INVERSIONS

Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a
l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a la
millora urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del
patrimoni. L’endeutament baixa als 7 milions d’euros, reduint-lo en un 70,3 %
respecte a 2011.

El ple municipal de Roses celebrat

avu i   h a   ap rova t   e l   P r e s supo s t

Municipal corresponent a l’exercici

2018, integrat  pels pressupostos de

l’Ajuntament i de les tres societats

munic ipals  dependents ,  e l  qual

ascendeix a un total de  38.300.250

€,xifra que representa un augment

r e s p e c t e   a   2 017   d ’ un   0,65%.

D’aquesta quantitat, es destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de l’Ajuntament

de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual de serveis i equipaments sense

necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó també incidir en la seva millora, gràcies

a un programa d’inversions autofinançades que no augmentaran l’endeutament municipal, el qual

continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment

recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances fiscals aprovades recentment van

tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important  reducció en l’endeutament

municipal i per la política de contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers

anys.PESSUPOST GENERAL DE ROSES 2018

Reducció de l’endeutament en un 70,3% en 7 anys

Fruit de l’aplicació d’aquestes mesures, l’Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un

important descens del seu endeutament. L’amortització de crèdit prevista per a 2018 serà

d’1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l’endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de 2017,

un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €.

Les àrees municipals mantenen les seves dotacions i algunes

les augmenten

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrar-se en el manteniment de les

prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la ciutadania -

amb una especial atenció en l’apartat de serveis socials-, en el suport econòmic a la

tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el manteniment de l’atractiu i el

posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació econòmica i

d’acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l’arrendament del

Centre de Distribució d’Aliments, la destinada a la distribució d’aliments a domicili, els cursos de

formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent

gran de Creu Roja, augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal

de les llars municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb les quals es

podrà continuar donant resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una

altra mesura és l’aprovació d’un nou ajut a famílies monoparentals amb dificultats

econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d’infants municipals sense pujar les quotes, així

com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la compra de llibres

escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS.

En l’apartat de suport a l’associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important

tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva activitat en el

municipi, ja sigui des d’un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el

consistori continua amb la seva política d’ajuts i tornarà a destinar durant 2018, 1 milió

d’euros a subvencions a entitats i associacions.

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà

incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que, juntament

amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d’euros a la partida d’inversions,

que provindran de recursos propis municipals i de subvencions dels fons FEDER i de la

Diputació de Girona, i que es destinen principalment a projectes per a la millora urbana i

d’infraestructures i equipaments públics i a la compra d’habitatge de vivenda social per a la

creació del Pla Local d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen:

Habitatges de vivenda social: 75.000 €

Jardí Mas de les Figueres: 100.000 €

Camins de ronda i recorregut geol.: 84.000 €

Plaça Santa Margarida: 90.000 €

Urbanització camí Turó Ullastrell: 352.000 €

Reposició i millora vies públiques: 213.000 € (paviment,…)

Millores centres educatius: 70.500 €

Restauració i valoració patrimoni cultural: 446.000 € (30.000€ subvenció

DdGi) (castrum, Ciutadella, Castell, museu pesca)

Millores equipaments esportius: 833.000 € (520.840€ subv.DdGi-FEDER)

Xarxes de serveis: 462.000 € (enllumenat, clavegueram, pluvials…):

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals,

destaquen l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació de nous

pantalans flotants (450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació

de la sala de musculació (48.500 €) de Piscina de Roses; i l’adquisició d’una furgoneta de

rec i un vehicle forestal (40.000€) per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost

Participatiu inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de

2018. La posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a

Roses, ha posat de manifest la temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre

que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i

aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de

145.000 € prevista per a pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el

primer semestre de 2018, seran les següents:

Rètol promocional de Roses de grans dimensions: 25.000 €

Parc per a gossos: 50.000 €

Millora parcs infantils: 30.000 €

Aula gastronòmica: 40.000 €

En definitiva, l’Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix

els criteris d’estabilitat i morositat establerts pel Govern de l’Estat i que

redueix els ratis d’endeutament, fets que li permet disposar d’una bona

solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense

incrementar la pressió fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats

econòmiques i socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns

alts nivells qualitatius i quantitatius.
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Roses. Aprovats els pressupostos municipals de Roses per a 2018

Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a la millora

urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del patrimoni. L'endeutament baixa als 7 milions d'euros, reduintlo en un 70,3 % respecte a 2011.

El ple municipal de Roses celebrat avui ha aprovat el Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels pressupostos de l'Ajuntament i de les

tres societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra que representa un augment respecte a 2017 d'un 0,65%. D’aquesta

quantitat, es destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de l’Ajuntament de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual

de serveis i equipaments sense necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó també incidir en la seva millora, gràcies a un programa d’inversions

autofinançades que no augmentaran l’endeutament municipal, el qual continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances

fiscals aprovades recentment van tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important reducció en l’endeutament municipal i per la política de

contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers anys.

Pressupost general de Roses 2018

Reducció de l'endeutament en un 70,3% en 7 anys. Fruit de l'aplicació d'aquestes mesures l'Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un important descens

del seu endeutament. L'amortització de crèdit prevista per a 2018 serà d’1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l'endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de

2017, un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €. 

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrarse en el manteniment de les prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la

ciutadania amb una especial atenció en l'apartat de serveis socials, en el suport econòmic a la tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el

manteniment de l'atractiu i el posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació econòmica i d'acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l'arrendament del Centre de Distribució d'Aliments, la destinada a la distribució

d'aliments a domicili, els cursos de formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent gran de Creu Roja,

augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal de les llars municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb

les quals es podrà continuar donant resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una altra mesura és l’aprovació d’un nou ajut a famílies

monoparentals amb dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d'infants municipals sense pujar les quotes, així com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la

compra de llibres escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS. 

En l'apartat de suport a l'associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva

activitat en el municipi, ja sigui des d'un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el consistori continua amb la seva política d’ajuts i tornarà a

destinar durant 2018, 1 milió d’euros a subvencions a entitats i associacions. 

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que,

juntament amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d'euros a la partida d'inversions, que provindran de recursos propis municipals i de subvencions

dels fons FEDER i de la Diputació de Girona, i que es destinen principalment a projectes per a la millora urbana i d'infraestructures i equipaments públics i a la

compra d’habitatge de vivenda social per a la creació del Pla Local d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen: 

 Habitatges de vivenda social: 75.000 €

 Jardí Mas de les Figueres: 100.000 €

 Camins de ronda i recorregut geol.: 84.000 €

 Plaça Santa Margarida: 90.000 €

 Urbanització camí Turó Ullastrell: 352.000 €

 Reposició i millora vies públiques: 213.000 €

(paviment,...)

 Millores centres educatius: 70.500 €

 Restauració i valoració patrimoni cultural: 446.000 € (30.000€ subvenció DdGi)

(castrum, Ciutadella, Castell, museu pesca)

 Millores equipaments esportius: 833.000 € (520.840€ subv.DdGiFEDER)

 Xarxes de serveis: 462.000 €

(enllumenat, clavegueram, pluvials...):

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals, destaquen l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació

de nous pantalans flotants (450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació de la sala de musculació (48.500 €) de Piscina de Roses; i

l’adquisició d’una furgoneta de rec i un vehicle forestal (40.000€) per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost Participatiu inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades

durant el primer semestre de 2018. La posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a Roses, ha posat de manifest la

temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés

de presentació, selecció, votació i aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de 145.000 € prevista per a

pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el primer semestre de 2018, seran les següents:

 Rètol promocional de Roses de grans dimensions: 25.000 €

 Parc per a gossos: 50.000 €

 Millora parcs infantils: 30.000 €

 Aula gastronòmica: 40.000 €

En definitiva, l'Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix els criteris d'estabilitat i morositat establerts pel Govern de l'Estat i que redueix els

ratis d'endeutament, fets que li permet disposar d'una bona solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense incrementar la pressió

fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats econòmiques i socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns alts nivells qualitatius i quantitatius.
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Roses. Aprovats els pressupostos municipals de Roses per a 2018

Les inversions ascendeixen a 3.919.283 €, (3.545.000 corresponents a l’Ajuntament i la resta a societats municipals), destinats fonamentalment a la millora

urbana, a equipaments esportius i educatius, i a la valorització del patrimoni. L'endeutament baixa als 7 milions d'euros, reduintlo en un 70,3 % respecte a 2011.

El ple municipal de Roses celebrat avui ha aprovat el Pressupost Municipal corresponent a l’exercici 2018, integrat pels pressupostos de l'Ajuntament i de les

tres societats municipals dependents, el qual ascendeix a un total de 38.300.250 €, xifra que representa un augment respecte a 2017 d'un 0,65%. D’aquesta

quantitat, es destinen 3.919.283 € a noves inversions.

La principal clau del pressupost 2018 torna a recaure en la solvència econòmica de l’Ajuntament de Roses, fet que permet no només mantenir la qualitat actual

de serveis i equipaments sense necessitat de retallades pressupostàries en cap àmbit, sinó també incidir en la seva millora, gràcies a un programa d’inversions

autofinançades que no augmentaran l’endeutament municipal, el qual continua baixant.

Un factor a destacar és el fet que aquesta disposició de capital no bé produïda per un augment recaptatori de taxes ni tributs recordem que les ordenances

fiscals aprovades recentment van tornar a congelar els impostos municipals, sinó per una important reducció en l’endeutament municipal i per la política de

contenció de la despesa corrent aplicada pel consistori en els darrers anys.

Pressupost general de Roses 2018

Reducció de l'endeutament en un 70,3% en 7 anys. Fruit de l'aplicació d'aquestes mesures l'Ajuntament de Roses ha aconseguit assolir un important descens

del seu endeutament. L'amortització de crèdit prevista per a 2018 serà d’1.333.000 €, fet que possibilitarà situar l'endeutament municipal en 7,3 MEUR a finals de

2017, un 70,3% menys que a finals de 2011, en què aquest endeutament ascendia a 24.897.385 €. 

Els principals esforços pressupostaris tornaran a centrarse en el manteniment de les prestacions i qualitat dels serveis municipals que el consistori ofereix a la

ciutadania amb una especial atenció en l'apartat de serveis socials, en el suport econòmic a la tasca realitzada per entitats i associacionisme locals i en el

manteniment de l'atractiu i el posicionament turístics del municipi com a eixos estratègics de reactivació econòmica i d'acció contra la crisi.

Es mantenen així partides com la de prestacions d’urgència social (100.000€), l'arrendament del Centre de Distribució d'Aliments, la destinada a la distribució

d'aliments a domicili, els cursos de formació per a aturats i els serveis d’inserció laboral, mentre que la dotació al projecte per a gent gran de Creu Roja,

augmenta de 7.000 a 10.000 €.

Pensant en infants i famílies del municipi, el consistori augmenta la plantilla de personal de les llars municipals amb dues places d’educadores addicionals, amb

les quals es podrà continuar donant resposta a l’increment en la demanda de places prevista. Una altra mesura és l’aprovació d’un nou ajut a famílies

monoparentals amb dificultats econòmiques (previst per al proper ple de desembre o gener).

El consistori manté a més les dues llars d'infants municipals sense pujar les quotes, així com les aportacions al Pla Educatiu Municipal, als ajuts per a la

compra de llibres escolars i a les subvencions destinades a activitats de centres educatius i AMPAS. 

En l'apartat de suport a l'associacionisme, i pensant en el retorn social i en la important tasca que aporten les diferents entitats que desenvolupen la seva

activitat en el municipi, ja sigui des d'un àmbit social, cultural, esportiu, assistencial, comercial, etc, el consistori continua amb la seva política d’ajuts i tornarà a

destinar durant 2018, 1 milió d’euros a subvencions a entitats i associacions. 

Pel que fa a la Seguretat Ciutadana, el 2018 la plantilla de la Policia Local es veurà incrementada amb 4 nous agents durant el període estival (6 mesos) que,

juntament amb els 6 incorporats durant 2017, passen a reforçar aquest servei.

Les noves inversions, autofinançades o subvencionades

El pressupost de l’Ajuntament de Roses destinarà 3’5 milions d'euros a la partida d'inversions, que provindran de recursos propis municipals i de subvencions

dels fons FEDER i de la Diputació de Girona, i que es destinen principalment a projectes per a la millora urbana i d'infraestructures i equipaments públics i a la

compra d’habitatge de vivenda social per a la creació del Pla Local d’Habitatge.

Entre aquestes inversions destaquen: 

 Habitatges de vivenda social: 75.000 €

 Jardí Mas de les Figueres: 100.000 €

 Camins de ronda i recorregut geol.: 84.000 €

 Plaça Santa Margarida: 90.000 €

 Urbanització camí Turó Ullastrell: 352.000 €

 Reposició i millora vies públiques: 213.000 €

(paviment,...)

 Millores centres educatius: 70.500 €

 Restauració i valoració patrimoni cultural: 446.000 € (30.000€ subvenció DdGi)

(castrum, Ciutadella, Castell, museu pesca)

 Millores equipaments esportius: 833.000 € (520.840€ subv.DdGiFEDER)

 Xarxes de serveis: 462.000 €

(enllumenat, clavegueram, pluvials...):

Per la seva banda, dins el Pla d’inversions presentats per les empreses municipals, destaquen l’estabilització de la Platja de la Punta (250.000 €) i la instal·lació

de nous pantalans flotants (450.000 €) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació de la sala de musculació (48.500 €) de Piscina de Roses; i

l’adquisició d’una furgoneta de rec i un vehicle forestal (40.000€) per part de Rosersa.

Pressupost participatiu

Pel que fa a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost Participatiu inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades

durant el primer semestre de 2018. La posada en pràctica d’aquesta iniciativa que enguany s’ha realitzat per primer cop a Roses, ha posat de manifest la

temporalització necessària per a la mateixa.

D’aquesta manera, durant el primer semestre de 2018 s’executaran els projectes escollits, mentre que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés

de presentació, selecció, votació i aprovació dels projectes que es realitzaran l’any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de 145.000 € prevista per a

pressupostos participatius).

Així doncs, les inversions proposades i escollides per la ciutadania que s’executaran durant el primer semestre de 2018, seran les següents:

 Rètol promocional de Roses de grans dimensions: 25.000 €

 Parc per a gossos: 50.000 €

 Millora parcs infantils: 30.000 €

 Aula gastronòmica: 40.000 €

En definitiva, l'Ajuntament de Roses ha aprovat un pressupost que compleix els criteris d'estabilitat i morositat establerts pel Govern de l'Estat i que redueix els

ratis d'endeutament, fets que li permet disposar d'una bona solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a nou endeutament i sense incrementar la pressió

fiscal dels ciutadans, atendre les necessitats econòmiques i socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns alts nivells qualitatius i quantitatius.

SubscriuteSubscriute

Inscriute a la nostra Newsletter per rebre informació sobre actualitat municipal.
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Ajuntament de
Begur

ANUNCI
Aprovació INICIAL de modificació puntual del POUM

El Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària duta a terme el dia 28 de novembre de 2017, va adoptar els acords següents:

Aprovar INICIALMENT la proposta de la Modificació puntual de la fitxa número 2 del Catàleg de masies i cases rurals del POUM
de Begur, presentada pels tècnics redactors ABM Serveis d’Enginyeria i Consulting S.L. i la Sra. Marta BARRAGAN CAS-
TAÑER, en representació d’ARGILES S2, SL, amb subjecció a les esmenes d’ordre no substancial indicades a l’informe de l’Ar-
quitecte en prestació de serveis de data de 14 de novembre de 2017.

Suspendre l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, de reforma, rehabilitació o enderrocament de
construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes establertes per
la legislació sectorial, pel termini d’un any, en tot l’àmbit de la modificació puntual, a l’empara del que disposen l’art. 73 i s. del
TRLUC en concordança amb l’art. 103 del RLUC.

De conformitat amb el que estableix l’article 85 del Text refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, es sotmet l’expedient a informació pública per un termini d’un mes mitjançant la publicació de l’Edicte al Butlletí Oficial
de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en dos diaris dels de més divulgació, en el Tauler d’anuncis de
l’Ajuntament i a la pàgina web municipal. Durant aquest període els expedients romandran a disposició de qualsevol que vulgui
examinar-los o obtenir-ne còpia, per a la presentació d’al·legacions o observacions.

Contra l’acord de suspensió de l’atorgament de llicències es podran interposar els recursos següents:

a) El de reposició amb caràcter potestatiu davant l’òrgan que hagi dictat l’acord recorregut en el termini d’un mes comptat a par-
tir del dia següent al de la recepció d’aquesta notificació. Transcorregut el termini d’un mes, comptat des del dia següent al de la
seva interposició, sense notificar-ne la seva resolució, el recurs de reposició potestativa s’entendrà desestimat per silenci admi-
nistratiu negatiu, acabada la via administrativa i expedita la via contenciosa administrativa.

Si s’ha formulat el recurs de reposició potestatiu, el recurs contenciós administratiu s’haurà d’interposar en el termini de dos me-
sos comptats des de l’endemà de la recepció de la notificació de la desestimació, quan aquesta sigui formulada de forma ex-
pressa, o en el termini de sis mesos comptats des de l’endemà del dia en què el referit recurs de reposició s’hagi d’entendre de-
sestimat de forma presumpta.

b) Directament el recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, en el termini de dos me-
sos comptats des del dia següent al de la recepció d’aquesta notificació.

c) No obstant això, podreu interposar-ne qualsevol altre si ho considereu convenient.

Begur, 4 de desembre de 2017.
L’alcalde, Joan Manel Loureiro Vall
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Ajuntament de 
Bescanó

EDICTE
Informació pública d’un expedient
d’activitat d’equinoteràpia en sòl
no urbanitzable
La Sra. Agnès Horta Reig ha presen-
tat projecte d’actuació específica i es-
tudi d’impacte i integració paisatgísti-
ca per a la sol·licitud de la llicència
d’activitat per al centre d’activitats
educatives i terapèutiques amb ca-
valls, a la parcel·la 189 del polígon 1
del Pla de Vilanna, per a Equinoterà-
pia Ítaca, de 27 de desembre de
2016.
En compliment del que disposen l’arti-
cle 51 del Decret 64/2014, de 13 de
maig, pel qual s’aprova el Reglament
sobre protecció de la legalitat urbanís-
tica, s’exposa al públic durant el termi-
ni d’un mes mitjançant la publicació
del present edicte en el BOP i en un
dels diaris de premsa periòdica de
més divulgació, perquè durant aquest
termini es puguin formular al·lega-
cions i reclamacions per les persones
interessades.
El projecte esmentat es pot consultar
a les oficines municipals a la plaça
Joan Maragall, 3, durant l’horari d’a-
tenció al públic, de 08.00 a 15.00 ho-
res.
Bescanó, 30 de novembre de 2017.
L’alcalde,
Pere Lluís Garcia Palou

INFORMACIÓ
Tots aquells administrats que es
poguessin considerar beneficiaris
de vint-i-set obligacions de paga-
ment al seu favor que, per decret
de l’Alcaldia Presidència de data
15.02.2017, entre d’altres qües-
tions, es va acordar de comuni-
car que per diverses raons no
se’ls havien pogut fer efectives
tot i els diferents intents realit-
zats, poden consultar les rela-
cions que s’hi incorporen, al But-
lletí Oficial de l’Estat número 292,
de data 01.12.2017, en la secció
d’Administració Local.
Aquesta publicació detalla les
persones físiques i jurídiques in-
teressades, l’ordre de pagament i
la quantia que hi està afecta, els
efectes que es donen i els acords
que s’apliquen una vegada trans-
correguts els terminis que s’hi
concreten; i també el lloc, depar-
tament, dies i horaris d’atenció al
públic perquè els directament in-
teressats puguin demanar infor-
mació i/o aportar la documenta-
ció que considerin convenient.

118006-1177857®

L’executiu de Palafrugell
(ERC i el PDeCAT) està a
punt de constituir la nova
taula d’associacions cultu-
rals, un cop aquest nou òr-
gan hagi estat aprovat pel
ple. L’alcalde i regidor de
Cultura, Josep Piferrer,
destaca que servirà “per
assessorar el govern mu-
nicipal en matèria de cul-
tura, fer un seguiment
acurat dels programes i
polítiques culturals del
municipi i donar suport a
la creació artística”.

La taula estarà integra-
da pels membres que lliu-
rement designi el govern i
per un representant de ca-
da grup polític municipal
que no en formi part. Pel
que fa a l’àmbit associatiu,

s’incorpora un represen-
tant de cadascuna de les
entitats culturals inscri-
tes al registre municipal.
Abans de final d’any està
previst que es constituei-
xi.

Però al marge de l’òrgan
principal, que en principi
es reunirà un cop a l’any,
l’alcalde avança que hi
haurà diverses taules sec-
torials per a les diferents
modalitats artístiques,

com ara les actuacions
musicals, el teatre, el pa-
trimoni o el camp de l’au-
diovisual. El nombre de
sectorials i els seus àm-
bits, però, no està tancat.
A proposta de la taula i
amb el dictamen de la co-
missió de serveis a les per-
sones, se’n podran crear
més per a matèries que re-
quereixin un debat especí-
fic. Estaran integrades per
les persones que es desig-
nin i permetran treballar
millor l’especificitat de de-
terminats elements vin-
culats al món artístic i cul-
tural de la vila.

El pla estratègic apro-
vat durant la gestió del
PSC de Juli Fernández
preveia articular un con-
sell cultural, però Piferrer
creu que seria una instàn-
cia “més tancada i amb el
format de taula el debat
tindrà una funció més par-
ticipativa”.

Per Piferrer, l’objectiu
ha de ser guanyar en “fle-
xibilitat i dinamisme” a
l’hora de plantejar ajustos,
introduir novetats o donar
suport a nous creadors, ja
que la participació no esta-
rà només restringida als
actors, sinó que es preveu
obrir-la també a especta-
dors i aficionats. ■

Emili Agulló
PALAFRUGELL

a És un òrgan participatiu per aplegar representants d’entitats culturals, càrrecs del govern i d’altres
grups polítics a Es preveu, a més, crear taules sectorials per a les diverses modalitats artístiques

Palafrugell constituirà cap a
final d’any la taula cultural

El remodelat pati de butaques del Teatre Municipal de Palafrugell, un dels equipaments
estratègics en la programació cultural de la població ■ E.A.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

“A més d’assessorar
el govern, també ha
de fer un seguiment
dels programes i les
polítiques culturals”
Josep Piferrer
ALCALDE DE PALAFRUGELL (ERC)

Vint-i-quatre noves pare-
lles lingüístiques partici-
paran en la nova edició
d’enguany del programa
de voluntariat per l’apre-
nentatge de la llengua a
Roses. La presentació dels
participants va tenir lloc
aquesta setmana passada
al Teatre Municipal de Ro-
ses en un acte en què va
participar l’escriptor i di-
namitzador lingüístic Da-
vid Vila i Ros, que va refle-
xionar sobre l’ús social de
la llengua a partir del seu
llibre I si parlem català?

En els parlaments de ben-
vinguda i entrega del ma-
terial didàctic també hi
van intervenir el regidor
de Cultura, Francesc Gi-
ner, i l’alcaldessa de Roses,
Montse Mindan, que van
agrair l’interès dels parti-
cipants. Al llarg de tretze
anys d’aquesta iniciativa
s’han constituït un total
de 814 parelles lingüís-
tiques al municipi de Ro-
ses. ■

Vint-i-quatre
noves parelles
lingüístiques a
Roses

Redacció
ROSES

CUJEDA
Resaltado
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Un xoc múltiple entre di-
versos vehicles va provo-
car ahir la mort de dues
persones a l’autopista, al
pas per Vilablareix. Per
causes que s’estan investi-
gant, un dels turismes im-
plicats va quedar total-
ment cremat. De resultes
de l’accident, a la via es
van produir greus proble-
mes circulatoris.

Els fets van passar ben
d’hora, quan encara era
fosc, pels volts de les sis del
matí, al punt quilomètric
64,7 de l’AP-7 en sentit

nord, quan, per circums-
tàncies que els Mossos
d’Esquadra estan investi-
gant, hi va haver una col·li-
sió entre un camió, una
furgoneta i quatre turis-
mes. Els fets van ser pre-
senciats per un gran nom-
bre de persones que en
aquell moment circulaven
per la via. Ràpidament es
van mobilitzar dotacions
dels Bombers de la Gene-
ralitat, patrulles dels Mos-
sos d’Esquadra i efectius
del Sistema d’Emergèn-
cies Mèdiques (SEM). En-
tre les prioritats hi havia
l’atenció a les víctimes i
apagar l’incendi que cre-

mava violentament un
dels turismes implicats,
un Opel Corsa. Els sanita-
ris van assistir de seguida
els diversos afectats, però
malauradament n’hi ha-
via dos que no van sobre-
viure a la topada. Es tracta

de dos joves, un noi de 21
anys veí de Girona, i una
noia de 25 veïna de Salt,
tots dos de nacionalitat es-
panyola, que eren el con-
ductor i la passatgera da-
vantera d’un dels vehicles.
D’altra banda, els sanita-

ris del SEM també van as-
sistir quatre persones més
afectades en el sinistre.
Dues d’elles van resultar
ferides greument i dues
menys greument, i van ser
traslladades en ambulàn-
cia a l’hospital Trueta de

Girona.
L’accident va causar

llargues cues a primera
hora del matí. Segons el
Servei Català de Trànsit
(SCT) en algun moment hi
va haver fins a 7 quilòme-
tres de cua en direcció a
l’Estat francès. Des de dos
quarts de vuit ja es va obrir
un carril en sentit nord, i a
partir de tres quarts de
deu del matí ja es van obrir
la resta de carrils en
aquesta direcció. L’acci-
dent va obligar a mobilit-
zar nou patrulles dels Mos-
sos, els Bombers de la Ge-
neralitat i quatre ambu-
làncies del SEM.

L’accident va complicar
la circulació al comença-
ment del pont de la Purís-
sima i entre els conduc-
tors atrapats n’hi havia
centenars que es dirigien
cap a la capital de Bèlgica
per participar a la mani-
festació Omplim Brussel-
les, convocada per l’ANC i
Òmnium per al 7 de de-
sembre. Molts usuaris van
alertar de l’accident a tra-
vés de les xarxes socials i
recomanaven evitar la
congestió passant per la
veïna N-II.

Balanç de l’any
Des de principi d’any han
perdut la vida almenys 44
persones en accidents de
trànsit a la xarxa viària de
les comarques gironines.
El sinistre mortal d’ahir és
el primer d’aquest mes de
desembre i el 38è d’aquest
any. El darrer accident de
trànsit mortal es va regis-
trar el 30 de novembre a la
carretera de Sant Julià del
Llor, on va perdre la vida
una noia de 19 anys, veïna
de les Planes d’Hostoles.
La jove, de nacionalitat
portuguesa, anava al vo-
lant d’un vehicle Opel Me-
riva i circulava en direcció
a Anglès, quan va sortir de
la calçada accidentalment
i va acabar xocant contra
un arbre. ■

Dos morts en un accident
múltiple a Vilablareix

Òscar Pinilla
VILABLAREIX

a Les víctimes són dos joves, de 21 i 25 anys, veïns de Girona i Salt a El xoc fa cues de set quilòmetres
a l’AP-7 a Entre els conductors afectats hi havia participants a la manifestació a Brussel·les

44
morts hi ha hagut aquest any

a les carreteres de les comar-
ques gironines víctimes dels
accidents de trànsit

6
persones van ser víctimes de

l’accident. Dues van morir,
dues van resultar amb ferides
greus i dues menys greus

38
accidents de trànsit mortals

han tingut lloc a tota la de-
marcació des del mes de ge-
ner passat

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les xifres

Les cues quilomètriques que es van produir a l’autopista a causa de l’accident en el qual un dels cotxes es va cremar totalment ■ ACN

Els efectius dels Bombers,
els especialistes del GEAS
de la Guàrdia Civil i mem-
bres de Salvament Marí-
tim van reprendre ahir la
recerca del submarinista
que va desaparèixer di-
jous de la setmana passa-
da a Roses. El dispositiu

de la recerca, que va co-
mençar ben d’hora, està
coordinat per Salvament
Marítim. El ciutadà que
miren de localitzar té 42
anys i doble nacionalitat,
estatunidenca i espanyo-
la. S’allotjava en un hotel
de la població en compa-
nyia de la germana i el cu-
nyat. El 30 de novembre
ell i la germana van sortir

de la platja de l’Almadrava
a navegar amb un bot
pneumàtic de la seva pro-
pietat. Quan van ser a la
zona de la punta Falcone-
ra, l’home es va posar a fer
immersions a pulmó lliu-
re, amb la intenció de
practicar pesca submari-
na. No tenia gaire expe-
riència en l’activitat i duia
un cinturó amb ploms que

l’ajudava a baixar. La ger-
mana es va quedar a la
barca i va ser qui, en veure
que ell no sortia a la super-
fície, va demanar auxili.
Els equips d’emergència
es van mobilitzar i van so-
córrer la dona, malgrat
que la barca corria el perill
d’anar a la deriva perquè
bufava molta tramunta-
na. ■

Setè dia de recerca a Roses del
submarinista desaparegut
Òscar Pinilla
ROSES

Bombers treballen molt a prop del lloc on va desaparèixer el
submarinista ■ BOMBERS

CUJEDA
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C.V/A.F LA JONQUERA

■La frontera va registrar ahir des
de primera hora del matí cues
quilomètriques direcció França.
Entre els centenars de conductors
que viatjaven en el primer dia del
pont hi havia molts dels que avui
participaran a les mobilitzacions
organitzades a Brussel·les. Les
cues i la congestió van arribar a ser
de vuit quilòmetres a l’autopista i
alhora es van produir retencions
a l’N-II, al seu pas per la Jonquera,
de vehicles que intentaven salvar
les retencions. Cap al migdia van
reduir-se ins a un quilòmetre per
desaparèixer al voltant de les tres
de la tarda. 

Quan passaven vint minuts de
les nou del matí es van començar
a acumular els vehicles, des de la
frontera cap al Voló, a l’autopista.

Un accident a Vilablareix havia
afectat nombrosos conductors i a
aquella hora començava a luir
més el trànsit. 

Les retencions es van situar des
del primer moment a la sortida
del país, des de la frontera cap al
Voló, on coincideix que unes
obres alenteixen encara més els
conductors per les condicions de
la via. 

En poca estona van passar d’un
quilòmetre i mig a tres quilòme-
tres. A partir de les onze del matí
ja arribaven als vuit quilòmetres,
segons les dades del Servei Català
de Trànsit. En molts moments cir-
culaven a pas lent sense arribar a
estar aturats.

Cues al tram urbà de l’N-II

Els conductors que coneixien la

informació van optar per intentar
passar per la nacional que creua
la Jonquera pel Pertús. Per això el
trànsit es va complicar en aquesta
carretera, sobretot a partir de dos
quarts de dotze del matí. 

Els vehicles quedaven aturats a
la rotonda d’accés al centre urbà i
havien d’esperar més d’una hora

per arribar ins al Pertús. 
Moltes de les persones que avui

estan participant a Bèlgica dels
actes organitzats per protestar per
l’empresonament dels polítics ca-
talans han viatjat en vehicle. Van
començar a sortir dilluns al ves-
pre, quan es van produir les pri-
meres retencions a la frontera. 

Ahir al matí, dia festiu, va sortir
el gruix més important de cata-
lans, que esperaven arribar abans
del vespre a la capital belga. A
aquests conductors s’hi van su-
mar els de molts altres indrets que
han aproitat el pont per fer una
escapada fora del país. 

A partir de la una del migdia la
situació es va anar normalitzat i
cap a les tres de la tarda havien de-
saparegut les retencions a la fron-
tera. 
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 CUES A LA FRONTERA per l’operació sortida amb

molts catalans que marxaven cap a Brussel·les

Cues a l’autopista cap a França L’N-II, al seu pas per

la Jonquera, amb llargues retencions de vehicles F JAU-

ME PURCALLAS Cues a l’N-II a les cabines del Pertús a

mig matí F JAUME PURCALLAS

1

2

3

1 2

3

Part dels conductors
van optar per l’N-II per
evitar l’autopista i es
van generar retencions
a tot el tram urbà

Pancartes al
llarg del viatge 

 Els catalans que ahir

viatjaven cap a Brussel·les

van mostrar al llarg del

viatge pancartes i banderes

mostrant el motiu. 

@CDRFIGUERES

Una pancarta. 

L’operació sortida del pont va coincidir amb el viatge per participar a les mobilitzacions avui a Bèlgica amb cues i congestió
de fins a vuit quilòmetres durant hores a la frontera  L’N-II al tram urbà va patir congestió gairebé tot el dia 

La sortida de catalans cap a Brussel·les i el
llarg pont col·lapsen el trànsit a la Jonquera

ACN/DdG ROSES

■Fa una setmana que no se’n sap
res del jove submarinista desapa-
regut a la zona de punta Falcone-
ra, a Roses. Els efectius dels Bom-
bers de la Generalitat, Salvament
Marítim, Guàrdia Civil i dels Mos-
sos d’Esquadra van reprendre la
recerca del desaparegut dijous
passat.  El dispositiu va continuar
ahir a primera hora del matí, però
es va tornar a tancar sense rastre

del noi i avui es tornarà a repren-
dre. 

Els Bombers van dur a terme les
immersions a la zona amb un
equip subaquàtic del GRAE i una
dotació de suport. 

L’alerta va saltar el  de novem-
bre quan una unitat de Salvament
Marítim va localitzar una embar-
cació que semblava a la deriva. En
ella hi van trobar una noia, germa-
na del desaparegut. 

Una setmana sense rastre del
submarinista desaparegut

CUJEDA
Resaltado
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Roses

Roses aprova un pressupost de 38
milions d'euros
Ha comptat amb el suport del govern, l'abstenció d'ERC i PP i el vot en contra del PSC
i UMdC

CARME VILÀ/DDG  06.12.2017 | 09:37

L'equip de govern (PDeCAT-GdP-AM) de Roses va
aprovar ahir el pressupost per al 2018, que puja a
38.300.250 euros, un increment del 0,65% respecte
a l'any passat. Es destinen 3.919.283 euros a
inversions. Les més importants, en equipaments,
amb 833.000 euros en millores i 446.000 per a
restauració i posada en valor del patrimoni
cultural. El govern està en minoria i s'ha aprovat
amb els vots dels dos socis de govern, les
abstencions d'ERC i PP, i el vot en contra del PSC i UMdC.

El presupost es manté en xifres similars a altres anys sense que la congelació dels impostos i taxes
l'hagi afectat. Roses manté un endeutament baix que se situa en mínims històrics després de rebaixar-
lo en un 70,3% des del 2011. S'ha passat de 24.897.385 euros a 7,3 milions que es calcula que hi haurà
a finals del 2018. Per a l'any vinent s'espera rebaixar en 1,3 milions. El pressupost de l'Ajuntament és
de 35.350.000 milions i la resta es reparteix a les diferents empreses de serveis.

Pel que fa a les inversions, provindran de recursos propis i de subvencions del fons Feder i de la
Diputació de Girona. Els principals projectes són en millora urbana, infraestructures i equipamets
públics. També es destinarà una partida a la compra d'habitatge social per a la creació del Pla Local
d'Habitatge (75.000 euros).

Millores en vies públiques

A banda dels equipaments esportius i el patrimoni, amb les inversions més elevades, destaca la
millora en vies públiques (213.000 euros) i les inversions presentades per les empreses municipals:
l'estabilització de la platja de la Punta (250.000 euros) i la instal·lació de nous pantalans flotants
(450.000 euros) que inclou el pressupost de Port de Roses; la renovació de la sala de musculació
(48.500 euros) de Piscina de Roses; i l'adquisició d'una furgoneta de rec i un vehicle forestal (40.000
euros) per part de Rosersa.

Entre altres canvis a les àrees, el consistori augmenta la plantilla de personal de les llars municipals i
la Policia Local amb quatre nous agents durant l'estiu que se sumaran als sis del 2017.

Respecte a les inversions escollides per la ciutadania a través del procés de Pressupost Participatiu
inclòs en el pressupost 2017, aquestes seran executades durant el primer semestre de 2018, mentre
que el segon semestre es destinarà a dur a terme el procés de presentació, selecció, votació i
aprovació dels projectes que es realitzaran l'any 2019 (on es veurà ampliada la partida inicial de
145.000 euros prevista per a pressupostos participatius).

L'abstenció d'ERC i PP va permetre l'aprovació dels comptes municipals.

Més informació

Suspenen la recerca del submarinista desaparegut a Roses

Es reprèn la recerca del submarinista desaparegut des de fa una setmana

Aturen la recerca del submarinista desaparegut a Roses i la reprendran aquest dijous
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Diari digital des de Roses, tota una Vila

Roses

El tiempo 

Tutiempo.net

José A. Valdera, portaveu d’Unió Municipal de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

“No anar a votar l’1 d’octubre

seria perdre una oportunitat

única per al nostre país”

El perquè del vot desfavorable d’Unió
Municipal al pressupost municipal de
Roses per al 2018
Per ViladeRoses  /   06/12/2017  /   No Comentat

Ahir dimarts es va aprovar el

pressupost municipal per al

2018, amb els vots favorables

de l’equip de govern, format

per PdCAT i Gent del Poble,

l’abstenció d’ERC i PP i el

vot en contra de PSC i Unió.

El regidor de Ciutadans

s’havia excusat per malaltia i,

per tant, no va poder estar

present en aquest ple

extraordinari.

1r. Com a primer punt del

pressupost per al 2018, volem

aportar una sèrie de xifres, per a què serveixin de guia als rosincs i rosinques.

El Pressupost General de l’Ajuntament de Roses ascendeix a 38.300.250€  (increment 0,65% en

relació a l’anterior 2017). Aquest pressupost general inclou les següents partides:

Pressupost Ajuntament 35.350.000€ (increment 1,58%)

Pressupost ROSERSA 2.329.830€ (increment 1,85%)

Pressupost Port Roses 2.102.790€ (decrement 14,89%)

Pressupost PRODER 1.009.900€ (increment 5,09%)

El pressupost també ens indica que hi haurà un increment dels ingressos tributaris, que se situen en

la xifra de 28.663.110€ (1,47% superior en relació al pressupost anterior). Això és produït per un

increment d’algunes taxes que es van aprovar en    les darreres ordenances fiscals (augment pressió

fiscal), per la previsió de la   recollida residus en els negocis establerts en les cales de Montjoi,

Pelosa i Joncols, i  a causa de noves construccions detectades que augmentaran la recaptació de

l’IBI, segons les explicacions aportades pel regidor d’hisenda Marc Danés.

El pressupost també ens indica que hi ha un increment despeses corrents 30.472.000€ (3,17%

superior al pressupost anterior) i un decrement de les inversions, que se situen en 3.545.000€

(8,04% en relació al pressupost anterior). Dels 3.545.000€ destinats en inversions, es destinarien

2.994.160€ de recursos corrents i 550.840€ en subvencions que rebria l’ajuntament.

El pressupost també destina a l’amortització crèdits de l’ajuntament, la quantitat de 1.333.000€. Per

tant, l’endeutament del nostre ajuntament, a 31/12/2018, serà de 7.370.624€; es a dir, un 21,18%

sobre ingressos corrents. En aquest punt, volen manifestar el nostre desacord amb la Llei de

racionalització i sostenibilitat de l’administració, que castiga als ajuntaments que tenen els seus

comptes sanejats i que, per tant, ens limita la inversió i la competitivitat com a ajuntament, amb un

endeutament molt per sota dels límits aconsellables.

Com a segon punt, volem remarcar que el pressupost presentat per l’equip de govern és

tècnicament impecable però, com no podria ser d’una altra forma, està impregnat del caràcter

polític que li ha donat l’equip de Govern (PdCat / Gent del Poble) en relació al model de ciutat que

volen, la qual cosa és legitima, però no compartim el model de ciutat a mitjà i llarg termini, segons

les inversions que ens han presentat.

El turisme és la principal indústria del nostre municipi, i són molts els sectors de Roses que viuen

del turisme. Podríem parlar del comerç, la restauració, el sector immobiliari, el sector industrial que

envolta al sector immobiliari com seria el cas dels pintors, lampistes, paletes i fusters…, les

empreses d’oci, de serveis, etc… Per tant,   si tenim clar que el turisme és la principal font

d’ingressos del nostre municipi, el  model de ciutat que volem ha de girar entorn d’aquesta activitat.

Hem de potenciar   les nostres infraestructures i crearne de noves per a guanyar competitivitat

davant d’altres mercats turístics i desenvolupar nous models turístics per a   desestacionalitzar

l’activitat econòmica del nostre municipi. Hem de ser una  destinació de turisme familiar, de turisme

de sol i platja, de turisme cultural, de  turisme esportiu i d’oci… A banda d’això, hem recordat a

l’equip de govern que son   un dels municipis importants de la comarca, que encara no compta amb

una zona industrial desenvolupada; mancança que caldria abordar amb urgència.

En el programa d’inversió plurianual que ens ha presentat l’equip de govern trobem les  següents

mancances:

No hi ha partida per a la creació del que seria el nou mercat municipal. L’equip de govern

treballa en un projecte que suposarà la implantació d’una gran superfície al mercat municipal i

de petites botigues, que gaudirà d’un pàrquing tancat. Nosaltres som més partidaris d’un mercat

municipal més tradicional, amb parades de productes Km 0 (productes de proximitat) i serveis

complementaris, a l’estil del mercat de la Boqueria, però a petita escala. De supermercats de

grans superfícies en tenim molts a la nostra zona! De totes maneres, i com que de moment no

hi ha partida d’inversió, esperarem que l’equip de govern ens presenti la seva proposta per a

valorarla amb dades

Volem un passeig marítim, un front de mar, destinat a les persones i no a l’estacionament de

vehicles. Hauríem d’encetar el projecte i enllaçar el passeig marítim fins al port pesquer. L’equip

de govern no ha previst cap inversió en el programa plurianual (20182021) i entenem que

aquesta és una infraestructura molt necessària.

Apostem per a desenvolupar una zona d’oci nocturn. L’antiga depuradora de marisc seria un

indret idoni, de cara al mar i on poder observar les postes de sol de Roses, que són úniques i

meravelloses. Cap municipi del nostre entorn pot oferir un espai com aquest a l’oci

diürn/nocturn i, de ben segur, el sector privat estaria molt interessat a invertir en aquest espai,

amb un projecte consensuat entre tots, viable, sostenible, respectuós amb el medi i que seria un

valor afegit per al nostre

Per altra banda, si que hi ha una inversió prevista de 1.114.000€ per a l’adequació del far i

l’entorn. Hem sabut que volen instal·lar el museu de la pesca al far i també es parla d’un petit

espai gastronòmic. Creiem que Roses pot oferir d’altres espais al museu de la pesca i destinar

tot aquest espai a complementar l’oferta lúdico gastronòmica. Un atractiu que ja han sabut

aprofitar altres municipis costaners i que Roses podria aprofitar per a augmentar i millorar

aquesta oferta amb un projecte potent.

Creiem que si Roses ha d’apostar per a ser una destinació de turisme esportiu, cal destinar

recursos a la construcció d’una pista d’atletisme. Aquesta és una infraestructura bàsica per a la

pràctica de qualsevol tipus d’esport, i que seria molt beneficiosa per a fomentar l’esport i les

competicions esportives, no només enl’àmbit local, i que podria aprofitarse com a reclam

turístic. Anem reclamant que l’equip de govern destini alguna partida des del primer moment

que vam accedir a l’ajuntament com a representants públics i, avui dia, sens diu que no han

destinat cap partida perquè encara no disposen de l’espai on ubicarla.

Una altra infraestructura que el grup d’Unió ha proposat a l’equip de govern, des del primer dia,

és la creació d’un Centre de Una xarxa de rutes senyalitzades i equipaments i serveis

complementaris a l’ús de la bicicleta (lloguer de bicicletes, reparació, rentat…), i que es podria

complementar amb un centre de visitants per a fomentar les rutes de senderisme… L’equip de

govern tampoc té previst cap inversió en aquest sentit i creiem que ajudaria a augmentar l’oferta

turísticaesportiva.

Pel que fa a la millora de la circulació urbana, no hi ha res previst als pressupostos. Hem

comprovat sobradament que, durant la temporada turística, l’Avda Gran Via està completament

col·lapsada de vehicles, des de primera hora del matí i fins a darrera hora de la nit. Això no

ajuda a donar una bona imatge de la nostra vila i provoca que molts vehicles utilitzin vies

secundaries fins a enllaçar amb la Carretera comarcal C260, formantse un cap d’ampolla a la

sortida de la vila. No pot ser que Roses tingui 3 vies d’entrada i una única via de sortida

principal. Una de les nostres peticions, que ajudarien a descongestionar el transit rodat, i que no

suposaria una gran inversió en comparació a d’altres propostes que hem sentit, és la creació

d’un segon carril de sortida a la Gran Via (des del moll de pesca, fins a enllaçar amb la C260).

D’aquesta forma tindríem 3 carrils d’entrada a la vila i 2 carrils de sortida.

El pressupost tampoc contempla la creació de noves places d’aparcament o aparcaments

dissuasius, i creiem que és un tema que cal abordar ràpidament i amb un projecte consensuat

entre tots.

Per últim, creiem també important augmentar les partides per al foment d’esdeveniments

esportius de gran nivell a Roses. Parlem de competicions estatals i/o internacionals, que

ajudarien a donar a conèixer el nostre entorn i a desestacionalitzar l’oferta turística. Cal

contactar amb algunes de les nombroses federacions esportives que existeixen (activitats

subaquàtiques, motonàutica, ball esportiu, ciclisme btt, futbol platja, Triatló…) i començar a

treballar aquesta via. Un exemple és el MIC FOOTBALL (Mediterranean Internacional Cup), que

congrega  més de 200.000 espectadors a les comarques del Baix i Alt Empordà. Roses fa anys

que s’hauria d’haver incorporat en aquest torneig de prestigi per al futbol.

Per últim, volem remarcar dos punts que creiem que cal estudiar i abordar:

1. Hem detectat que l’ajuntament continua mantenint una despesa en manteniment de jardineria de

796.000€ a l’any i en manteniment forestal de 199.550 euros anuals. Creiem que cal estudiar si

resultaria més econòmic subcontractar el servei de jardineria, en comptes de transferir gairebé un

milió d’euros a ROSERSA, per al manteniment dels nostres jardins. No volem acomiadar a cap

persona dedicada a la jardineria, però cal plantejarnos la possibilitat de reubicar a aquest personal, si

resulta que la fórmula   de la subcontractació és més  rentable.

2. Durant l’aprovació dels pressuposts del 2016 ja vam alertar, al regidor de serveis socials, que hi

havia notícies en premsa que indicaven que Roses era un dels 10 municipis de Catalunya, amb una

població inferior als 10.000 habitants, amb una de les taxes de pobresa més altes. Aquest mes de

novembre, al diari el país, ens hem aixecat amb una notícia que indica que Roses forma part de la

llista dels 41   municipis d’Espanya (de més de 20.000 hab.), que dediquen menys recursos a

serveis socials. Si la mitjana de la despesa és de 66,15€ per habitant, es qualifica  amb la nota de

POBRE a aquells municipis que inverteixen menys del 60%   d’aquesta quantitat (39,69€ per

habitant). Roses en destina 36,34€ , per tant, estem en aquest rànquing en el que cap ajuntament vol

serhi. També liderem altres enquestes negatives, com l’enquesta dels 10 municipis de Catalunya

amb menys renda per habitant 10.900€. El regidor de serveis socials ens ha donat una    explicació

a aquests fets i ens ha manifestat la intenció de fer un recull de dades,   des del departament de

Benestar social, que presentarà ben aviat.

Per tots aquests motius argumentats, el vot d’Unió Municipal és desfavorable als pressupostos de

Roses per al 2018.

José A. Valdera

Portaveu d’Unió Municipal a l’Ajuntament de Roses
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“No anar a votar l’1 d’octubre

seria perdre una oportunitat

única per al nostre país”

El perquè del vot desfavorable d’Unió
Municipal al pressupost municipal de
Roses per al 2018
Per ViladeRoses  /   06/12/2017  /   No Comentat

Ahir dimarts es va aprovar el

pressupost municipal per al

2018, amb els vots favorables

de l’equip de govern, format

per PdCAT i Gent del Poble,

l’abstenció d’ERC i PP i el

vot en contra de PSC i Unió.

El regidor de Ciutadans

s’havia excusat per malaltia i,

per tant, no va poder estar

present en aquest ple

extraordinari.

1r. Com a primer punt del

pressupost per al 2018, volem

aportar una sèrie de xifres, per a què serveixin de guia als rosincs i rosinques.

El Pressupost General de l’Ajuntament de Roses ascendeix a 38.300.250€  (increment 0,65% en

relació a l’anterior 2017). Aquest pressupost general inclou les següents partides:

Pressupost Ajuntament 35.350.000€ (increment 1,58%)

Pressupost ROSERSA 2.329.830€ (increment 1,85%)

Pressupost Port Roses 2.102.790€ (decrement 14,89%)

Pressupost PRODER 1.009.900€ (increment 5,09%)

El pressupost també ens indica que hi haurà un increment dels ingressos tributaris, que se situen en

la xifra de 28.663.110€ (1,47% superior en relació al pressupost anterior). Això és produït per un

increment d’algunes taxes que es van aprovar en    les darreres ordenances fiscals (augment pressió

fiscal), per la previsió de la   recollida residus en els negocis establerts en les cales de Montjoi,

Pelosa i Joncols, i  a causa de noves construccions detectades que augmentaran la recaptació de

l’IBI, segons les explicacions aportades pel regidor d’hisenda Marc Danés.

El pressupost també ens indica que hi ha un increment despeses corrents 30.472.000€ (3,17%

superior al pressupost anterior) i un decrement de les inversions, que se situen en 3.545.000€

(8,04% en relació al pressupost anterior). Dels 3.545.000€ destinats en inversions, es destinarien

2.994.160€ de recursos corrents i 550.840€ en subvencions que rebria l’ajuntament.

El pressupost també destina a l’amortització crèdits de l’ajuntament, la quantitat de 1.333.000€. Per

tant, l’endeutament del nostre ajuntament, a 31/12/2018, serà de 7.370.624€; es a dir, un 21,18%

sobre ingressos corrents. En aquest punt, volen manifestar el nostre desacord amb la Llei de

racionalització i sostenibilitat de l’administració, que castiga als ajuntaments que tenen els seus

comptes sanejats i que, per tant, ens limita la inversió i la competitivitat com a ajuntament, amb un

endeutament molt per sota dels límits aconsellables.

Com a segon punt, volem remarcar que el pressupost presentat per l’equip de govern és

tècnicament impecable però, com no podria ser d’una altra forma, està impregnat del caràcter

polític que li ha donat l’equip de Govern (PdCat / Gent del Poble) en relació al model de ciutat que

volen, la qual cosa és legitima, però no compartim el model de ciutat a mitjà i llarg termini, segons

les inversions que ens han presentat.

El turisme és la principal indústria del nostre municipi, i són molts els sectors de Roses que viuen

del turisme. Podríem parlar del comerç, la restauració, el sector immobiliari, el sector industrial que

envolta al sector immobiliari com seria el cas dels pintors, lampistes, paletes i fusters…, les

empreses d’oci, de serveis, etc… Per tant,   si tenim clar que el turisme és la principal font

d’ingressos del nostre municipi, el  model de ciutat que volem ha de girar entorn d’aquesta activitat.

Hem de potenciar   les nostres infraestructures i crearne de noves per a guanyar competitivitat

davant d’altres mercats turístics i desenvolupar nous models turístics per a   desestacionalitzar

l’activitat econòmica del nostre municipi. Hem de ser una  destinació de turisme familiar, de turisme

de sol i platja, de turisme cultural, de  turisme esportiu i d’oci… A banda d’això, hem recordat a

l’equip de govern que son   un dels municipis importants de la comarca, que encara no compta amb

una zona industrial desenvolupada; mancança que caldria abordar amb urgència.

En el programa d’inversió plurianual que ens ha presentat l’equip de govern trobem les  següents

mancances:

No hi ha partida per a la creació del que seria el nou mercat municipal. L’equip de govern

treballa en un projecte que suposarà la implantació d’una gran superfície al mercat municipal i

de petites botigues, que gaudirà d’un pàrquing tancat. Nosaltres som més partidaris d’un mercat

municipal més tradicional, amb parades de productes Km 0 (productes de proximitat) i serveis

complementaris, a l’estil del mercat de la Boqueria, però a petita escala. De supermercats de

grans superfícies en tenim molts a la nostra zona! De totes maneres, i com que de moment no

hi ha partida d’inversió, esperarem que l’equip de govern ens presenti la seva proposta per a

valorarla amb dades

Volem un passeig marítim, un front de mar, destinat a les persones i no a l’estacionament de

vehicles. Hauríem d’encetar el projecte i enllaçar el passeig marítim fins al port pesquer. L’equip

de govern no ha previst cap inversió en el programa plurianual (20182021) i entenem que

aquesta és una infraestructura molt necessària.

Apostem per a desenvolupar una zona d’oci nocturn. L’antiga depuradora de marisc seria un

indret idoni, de cara al mar i on poder observar les postes de sol de Roses, que són úniques i

meravelloses. Cap municipi del nostre entorn pot oferir un espai com aquest a l’oci

diürn/nocturn i, de ben segur, el sector privat estaria molt interessat a invertir en aquest espai,

amb un projecte consensuat entre tots, viable, sostenible, respectuós amb el medi i que seria un

valor afegit per al nostre

Per altra banda, si que hi ha una inversió prevista de 1.114.000€ per a l’adequació del far i

l’entorn. Hem sabut que volen instal·lar el museu de la pesca al far i també es parla d’un petit

espai gastronòmic. Creiem que Roses pot oferir d’altres espais al museu de la pesca i destinar

tot aquest espai a complementar l’oferta lúdico gastronòmica. Un atractiu que ja han sabut

aprofitar altres municipis costaners i que Roses podria aprofitar per a augmentar i millorar

aquesta oferta amb un projecte potent.

Creiem que si Roses ha d’apostar per a ser una destinació de turisme esportiu, cal destinar

recursos a la construcció d’una pista d’atletisme. Aquesta és una infraestructura bàsica per a la

pràctica de qualsevol tipus d’esport, i que seria molt beneficiosa per a fomentar l’esport i les

competicions esportives, no només enl’àmbit local, i que podria aprofitarse com a reclam

turístic. Anem reclamant que l’equip de govern destini alguna partida des del primer moment

que vam accedir a l’ajuntament com a representants públics i, avui dia, sens diu que no han

destinat cap partida perquè encara no disposen de l’espai on ubicarla.

Una altra infraestructura que el grup d’Unió ha proposat a l’equip de govern, des del primer dia,

és la creació d’un Centre de Una xarxa de rutes senyalitzades i equipaments i serveis

complementaris a l’ús de la bicicleta (lloguer de bicicletes, reparació, rentat…), i que es podria

complementar amb un centre de visitants per a fomentar les rutes de senderisme… L’equip de

govern tampoc té previst cap inversió en aquest sentit i creiem que ajudaria a augmentar l’oferta

turísticaesportiva.

Pel que fa a la millora de la circulació urbana, no hi ha res previst als pressupostos. Hem

comprovat sobradament que, durant la temporada turística, l’Avda Gran Via està completament

col·lapsada de vehicles, des de primera hora del matí i fins a darrera hora de la nit. Això no

ajuda a donar una bona imatge de la nostra vila i provoca que molts vehicles utilitzin vies

secundaries fins a enllaçar amb la Carretera comarcal C260, formantse un cap d’ampolla a la

sortida de la vila. No pot ser que Roses tingui 3 vies d’entrada i una única via de sortida

principal. Una de les nostres peticions, que ajudarien a descongestionar el transit rodat, i que no

suposaria una gran inversió en comparació a d’altres propostes que hem sentit, és la creació

d’un segon carril de sortida a la Gran Via (des del moll de pesca, fins a enllaçar amb la C260).

D’aquesta forma tindríem 3 carrils d’entrada a la vila i 2 carrils de sortida.

El pressupost tampoc contempla la creació de noves places d’aparcament o aparcaments

dissuasius, i creiem que és un tema que cal abordar ràpidament i amb un projecte consensuat

entre tots.

Per últim, creiem també important augmentar les partides per al foment d’esdeveniments

esportius de gran nivell a Roses. Parlem de competicions estatals i/o internacionals, que

ajudarien a donar a conèixer el nostre entorn i a desestacionalitzar l’oferta turística. Cal

contactar amb algunes de les nombroses federacions esportives que existeixen (activitats

subaquàtiques, motonàutica, ball esportiu, ciclisme btt, futbol platja, Triatló…) i començar a

treballar aquesta via. Un exemple és el MIC FOOTBALL (Mediterranean Internacional Cup), que

congrega  més de 200.000 espectadors a les comarques del Baix i Alt Empordà. Roses fa anys

que s’hauria d’haver incorporat en aquest torneig de prestigi per al futbol.

Per últim, volem remarcar dos punts que creiem que cal estudiar i abordar:

1. Hem detectat que l’ajuntament continua mantenint una despesa en manteniment de jardineria de

796.000€ a l’any i en manteniment forestal de 199.550 euros anuals. Creiem que cal estudiar si

resultaria més econòmic subcontractar el servei de jardineria, en comptes de transferir gairebé un

milió d’euros a ROSERSA, per al manteniment dels nostres jardins. No volem acomiadar a cap

persona dedicada a la jardineria, però cal plantejarnos la possibilitat de reubicar a aquest personal, si

resulta que la fórmula   de la subcontractació és més  rentable.

2. Durant l’aprovació dels pressuposts del 2016 ja vam alertar, al regidor de serveis socials, que hi

havia notícies en premsa que indicaven que Roses era un dels 10 municipis de Catalunya, amb una

població inferior als 10.000 habitants, amb una de les taxes de pobresa més altes. Aquest mes de

novembre, al diari el país, ens hem aixecat amb una notícia que indica que Roses forma part de la

llista dels 41   municipis d’Espanya (de més de 20.000 hab.), que dediquen menys recursos a

serveis socials. Si la mitjana de la despesa és de 66,15€ per habitant, es qualifica  amb la nota de

POBRE a aquells municipis que inverteixen menys del 60%   d’aquesta quantitat (39,69€ per

habitant). Roses en destina 36,34€ , per tant, estem en aquest rànquing en el que cap ajuntament vol

serhi. També liderem altres enquestes negatives, com l’enquesta dels 10 municipis de Catalunya

amb menys renda per habitant 10.900€. El regidor de serveis socials ens ha donat una    explicació

a aquests fets i ens ha manifestat la intenció de fer un recull de dades,   des del departament de

Benestar social, que presentarà ben aviat.

Per tots aquests motius argumentats, el vot d’Unió Municipal és desfavorable als pressupostos de

Roses per al 2018.

José A. Valdera

Portaveu d’Unió Municipal a l’Ajuntament de Roses
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El perquè del vot desfavorable d’Unió
Municipal al pressupost municipal de
Roses per al 2018
Per ViladeRoses  /   06/12/2017  /   No Comentat

Ahir dimarts es va aprovar el

pressupost municipal per al

2018, amb els vots favorables

de l’equip de govern, format

per PdCAT i Gent del Poble,

l’abstenció d’ERC i PP i el

vot en contra de PSC i Unió.

El regidor de Ciutadans

s’havia excusat per malaltia i,

per tant, no va poder estar

present en aquest ple

extraordinari.

1r. Com a primer punt del

pressupost per al 2018, volem

aportar una sèrie de xifres, per a què serveixin de guia als rosincs i rosinques.

El Pressupost General de l’Ajuntament de Roses ascendeix a 38.300.250€  (increment 0,65% en

relació a l’anterior 2017). Aquest pressupost general inclou les següents partides:

Pressupost Ajuntament 35.350.000€ (increment 1,58%)

Pressupost ROSERSA 2.329.830€ (increment 1,85%)

Pressupost Port Roses 2.102.790€ (decrement 14,89%)

Pressupost PRODER 1.009.900€ (increment 5,09%)

El pressupost també ens indica que hi haurà un increment dels ingressos tributaris, que se situen en

la xifra de 28.663.110€ (1,47% superior en relació al pressupost anterior). Això és produït per un

increment d’algunes taxes que es van aprovar en    les darreres ordenances fiscals (augment pressió

fiscal), per la previsió de la   recollida residus en els negocis establerts en les cales de Montjoi,

Pelosa i Joncols, i  a causa de noves construccions detectades que augmentaran la recaptació de

l’IBI, segons les explicacions aportades pel regidor d’hisenda Marc Danés.

El pressupost també ens indica que hi ha un increment despeses corrents 30.472.000€ (3,17%

superior al pressupost anterior) i un decrement de les inversions, que se situen en 3.545.000€

(8,04% en relació al pressupost anterior). Dels 3.545.000€ destinats en inversions, es destinarien

2.994.160€ de recursos corrents i 550.840€ en subvencions que rebria l’ajuntament.

El pressupost també destina a l’amortització crèdits de l’ajuntament, la quantitat de 1.333.000€. Per

tant, l’endeutament del nostre ajuntament, a 31/12/2018, serà de 7.370.624€; es a dir, un 21,18%

sobre ingressos corrents. En aquest punt, volen manifestar el nostre desacord amb la Llei de

racionalització i sostenibilitat de l’administració, que castiga als ajuntaments que tenen els seus

comptes sanejats i que, per tant, ens limita la inversió i la competitivitat com a ajuntament, amb un

endeutament molt per sota dels límits aconsellables.

Com a segon punt, volem remarcar que el pressupost presentat per l’equip de govern és

tècnicament impecable però, com no podria ser d’una altra forma, està impregnat del caràcter

polític que li ha donat l’equip de Govern (PdCat / Gent del Poble) en relació al model de ciutat que

volen, la qual cosa és legitima, però no compartim el model de ciutat a mitjà i llarg termini, segons

les inversions que ens han presentat.

El turisme és la principal indústria del nostre municipi, i són molts els sectors de Roses que viuen

del turisme. Podríem parlar del comerç, la restauració, el sector immobiliari, el sector industrial que

envolta al sector immobiliari com seria el cas dels pintors, lampistes, paletes i fusters…, les

empreses d’oci, de serveis, etc… Per tant,   si tenim clar que el turisme és la principal font

d’ingressos del nostre municipi, el  model de ciutat que volem ha de girar entorn d’aquesta activitat.

Hem de potenciar   les nostres infraestructures i crearne de noves per a guanyar competitivitat

davant d’altres mercats turístics i desenvolupar nous models turístics per a   desestacionalitzar

l’activitat econòmica del nostre municipi. Hem de ser una  destinació de turisme familiar, de turisme

de sol i platja, de turisme cultural, de  turisme esportiu i d’oci… A banda d’això, hem recordat a

l’equip de govern que son   un dels municipis importants de la comarca, que encara no compta amb

una zona industrial desenvolupada; mancança que caldria abordar amb urgència.

En el programa d’inversió plurianual que ens ha presentat l’equip de govern trobem les  següents

mancances:

No hi ha partida per a la creació del que seria el nou mercat municipal. L’equip de govern

treballa en un projecte que suposarà la implantació d’una gran superfície al mercat municipal i

de petites botigues, que gaudirà d’un pàrquing tancat. Nosaltres som més partidaris d’un mercat

municipal més tradicional, amb parades de productes Km 0 (productes de proximitat) i serveis

complementaris, a l’estil del mercat de la Boqueria, però a petita escala. De supermercats de

grans superfícies en tenim molts a la nostra zona! De totes maneres, i com que de moment no

hi ha partida d’inversió, esperarem que l’equip de govern ens presenti la seva proposta per a

valorarla amb dades

Volem un passeig marítim, un front de mar, destinat a les persones i no a l’estacionament de

vehicles. Hauríem d’encetar el projecte i enllaçar el passeig marítim fins al port pesquer. L’equip

de govern no ha previst cap inversió en el programa plurianual (20182021) i entenem que

aquesta és una infraestructura molt necessària.

Apostem per a desenvolupar una zona d’oci nocturn. L’antiga depuradora de marisc seria un

indret idoni, de cara al mar i on poder observar les postes de sol de Roses, que són úniques i

meravelloses. Cap municipi del nostre entorn pot oferir un espai com aquest a l’oci

diürn/nocturn i, de ben segur, el sector privat estaria molt interessat a invertir en aquest espai,

amb un projecte consensuat entre tots, viable, sostenible, respectuós amb el medi i que seria un

valor afegit per al nostre

Per altra banda, si que hi ha una inversió prevista de 1.114.000€ per a l’adequació del far i

l’entorn. Hem sabut que volen instal·lar el museu de la pesca al far i també es parla d’un petit

espai gastronòmic. Creiem que Roses pot oferir d’altres espais al museu de la pesca i destinar

tot aquest espai a complementar l’oferta lúdico gastronòmica. Un atractiu que ja han sabut

aprofitar altres municipis costaners i que Roses podria aprofitar per a augmentar i millorar

aquesta oferta amb un projecte potent.

Creiem que si Roses ha d’apostar per a ser una destinació de turisme esportiu, cal destinar

recursos a la construcció d’una pista d’atletisme. Aquesta és una infraestructura bàsica per a la

pràctica de qualsevol tipus d’esport, i que seria molt beneficiosa per a fomentar l’esport i les

competicions esportives, no només enl’àmbit local, i que podria aprofitarse com a reclam

turístic. Anem reclamant que l’equip de govern destini alguna partida des del primer moment

que vam accedir a l’ajuntament com a representants públics i, avui dia, sens diu que no han

destinat cap partida perquè encara no disposen de l’espai on ubicarla.

Una altra infraestructura que el grup d’Unió ha proposat a l’equip de govern, des del primer dia,

és la creació d’un Centre de Una xarxa de rutes senyalitzades i equipaments i serveis

complementaris a l’ús de la bicicleta (lloguer de bicicletes, reparació, rentat…), i que es podria

complementar amb un centre de visitants per a fomentar les rutes de senderisme… L’equip de

govern tampoc té previst cap inversió en aquest sentit i creiem que ajudaria a augmentar l’oferta

turísticaesportiva.

Pel que fa a la millora de la circulació urbana, no hi ha res previst als pressupostos. Hem

comprovat sobradament que, durant la temporada turística, l’Avda Gran Via està completament

col·lapsada de vehicles, des de primera hora del matí i fins a darrera hora de la nit. Això no

ajuda a donar una bona imatge de la nostra vila i provoca que molts vehicles utilitzin vies

secundaries fins a enllaçar amb la Carretera comarcal C260, formantse un cap d’ampolla a la

sortida de la vila. No pot ser que Roses tingui 3 vies d’entrada i una única via de sortida

principal. Una de les nostres peticions, que ajudarien a descongestionar el transit rodat, i que no

suposaria una gran inversió en comparació a d’altres propostes que hem sentit, és la creació

d’un segon carril de sortida a la Gran Via (des del moll de pesca, fins a enllaçar amb la C260).

D’aquesta forma tindríem 3 carrils d’entrada a la vila i 2 carrils de sortida.

El pressupost tampoc contempla la creació de noves places d’aparcament o aparcaments

dissuasius, i creiem que és un tema que cal abordar ràpidament i amb un projecte consensuat

entre tots.

Per últim, creiem també important augmentar les partides per al foment d’esdeveniments

esportius de gran nivell a Roses. Parlem de competicions estatals i/o internacionals, que

ajudarien a donar a conèixer el nostre entorn i a desestacionalitzar l’oferta turística. Cal

contactar amb algunes de les nombroses federacions esportives que existeixen (activitats

subaquàtiques, motonàutica, ball esportiu, ciclisme btt, futbol platja, Triatló…) i començar a

treballar aquesta via. Un exemple és el MIC FOOTBALL (Mediterranean Internacional Cup), que

congrega  més de 200.000 espectadors a les comarques del Baix i Alt Empordà. Roses fa anys

que s’hauria d’haver incorporat en aquest torneig de prestigi per al futbol.

Per últim, volem remarcar dos punts que creiem que cal estudiar i abordar:

1. Hem detectat que l’ajuntament continua mantenint una despesa en manteniment de jardineria de

796.000€ a l’any i en manteniment forestal de 199.550 euros anuals. Creiem que cal estudiar si

resultaria més econòmic subcontractar el servei de jardineria, en comptes de transferir gairebé un

milió d’euros a ROSERSA, per al manteniment dels nostres jardins. No volem acomiadar a cap

persona dedicada a la jardineria, però cal plantejarnos la possibilitat de reubicar a aquest personal, si

resulta que la fórmula   de la subcontractació és més  rentable.

2. Durant l’aprovació dels pressuposts del 2016 ja vam alertar, al regidor de serveis socials, que hi

havia notícies en premsa que indicaven que Roses era un dels 10 municipis de Catalunya, amb una

població inferior als 10.000 habitants, amb una de les taxes de pobresa més altes. Aquest mes de

novembre, al diari el país, ens hem aixecat amb una notícia que indica que Roses forma part de la

llista dels 41   municipis d’Espanya (de més de 20.000 hab.), que dediquen menys recursos a

serveis socials. Si la mitjana de la despesa és de 66,15€ per habitant, es qualifica  amb la nota de

POBRE a aquells municipis que inverteixen menys del 60%   d’aquesta quantitat (39,69€ per

habitant). Roses en destina 36,34€ , per tant, estem en aquest rànquing en el que cap ajuntament vol

serhi. També liderem altres enquestes negatives, com l’enquesta dels 10 municipis de Catalunya

amb menys renda per habitant 10.900€. El regidor de serveis socials ens ha donat una    explicació

a aquests fets i ens ha manifestat la intenció de fer un recull de dades,   des del departament de

Benestar social, que presentarà ben aviat.

Per tots aquests motius argumentats, el vot d’Unió Municipal és desfavorable als pressupostos de

Roses per al 2018.

José A. Valdera

Portaveu d’Unió Municipal a l’Ajuntament de Roses
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Voluntaris i voluntàries del Gran Recapte d’Aliments a Roses

SEGÜENT ARTICLE →

Roses aprova uns

pressupostos “continuistes”

per al 2018

El Gran Recapte d’Aliments a Roses
supera la xifra de l’any passat amb
uns 10.400 quilos de menjar
Per ViladeRoses  /   06/12/2017  /   No Comentat

Una quantitat de quilos d’aliments que supera els 9.800 recollits l’any passat

Enguany el Gran Recapte

d’Aliments a Roses, que es va

desenvolupar durant els

passat dies 1 i 2 de desembre,

ha anat un xic millor pel que

fa a la recollida de menjar, ja

que, segons afirma el

coordinador del Centre de

Distribució d’Aliments, Pere

Bohigas, “fins la moment

hem comptabilitzat 10.200

quilos i amb la part que ens

queda per comptar

arribarem als 10.400 kg, el

que significa uns 600 quilos més que l’any passat, quan vam recollir 9.800”.

Segons Bohigas la gent va donar els aliments “que necessitàvem com llet, oli, pasta, tot i que

també van donar torrons i aliments típics de l’època de Nadal,  per tant, amb l’ajuda que tenim

d’altres entitats i administracions d’Espanya i d’Europa ara tenim un estoc per repartir menjar,

ben repartit, clar, a les famílies més necessitades fins als mesos de maigjuny”.

Els voluntaris joves de Roses responen a la crida del Gran Recapte d’Aliments

Càritas Roses, entitat encarregada d’organitzar el Gran Recapte d’Aliments, ja té una sèrie de

voluntaris fixes per ajudar en causes solidaries. Un voluntaris al que es van afegir enguany un grup

d’una trentena de joves estudiants dels tres instituts de Roses, l’Illa de Rodes, el Cap Norfeu i el

Centre Escolar Empordà, “dels quals em voldria agrair especialment la seva implicació, amb

molta responsabilitat, en el Recapte d’enguany”, ha afirmat Pere Bohigas.

Una quantitat de voluntaris que ha permès desenvolupar el Gran Recapte en dos centres comercials

més. Als 7 previstos inicialment, els dos Bon Preu del casc antic, el Condis de la Gran Via, el

Mercadona, el LIDL, el Carrefour i el Caprabo de la C260, “es va afegir el Condis de l’Avda.

Jaume I, on els mateixos empleats es van encarregar de recollir aliments, a l’igual que el Bon

Area del carrer Doctor Arruga”, ha explicat el coordinador del CDA.

Els aliments no es llencen com hi ha gent que ho diu a les xarxes socials

Pere Bohigas ha volgut aclarir uns cometaris i fotografies que afirmen que la gent a la qual se’ls

dona aliments des del Centre de Distribució després llencen els aliments, afirmant que “no és cert,

les fotografies i comentaris que surten són mal intencionats amb la finalitat de criticar el fet de

repartir aliments a les persones que ho necessiten”.
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El candidat de Ciutadans per Girona al Parlament, Jean Castel, al port

pesquer de Roses
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El Gran Recapte d’Aliments a

Roses supera la xifra de l’any

passat amb uns 10.400 quilos

de menjar

El candidat de Cs per Girona, Jean
Castel, afirma que el procés ha posat
en perill sectors clau com el pesquer
de Roses
Per ViladeRoses  /   06/12/2017  /   No Comentat

Ciutadans va portar a terme al port pesquer de Roses el primer acte de campanya electoral

a la Vila per a les eleccions autonòmiques del 21 D

Els candidats de Ciutadans

per Girona, el cap de llista,

Jean Castel, amb Hèctor

Amelló i Alfons Sánchez, va

visitar ahir dimarts la llotja

del port pesquer en el que

va esdevenir el primer acte

de campanya a la Vila per a

les properes eleccions

autonòmiques del 21 de

desembre.

I la visita dels candidats de

la formació taronja gironina

al port pesquer va estar

motivada “perquè per nosaltres un punt fonamental és recuperar l’economia i el sector de la

pesca de Roses ha estat posat en perill pel procés independentista. Un sector familiar i de tradició

que el mateix procés volia lapidar les seves oportunitats de futur”, va afirmar Castel.

El candidat de Cs al Parlament per Girona va manifestar que “Roses és un exemple de com s’ha

reinventat el sector de la pesca amb la planta de filetejat, amb la qual exporta a molts

supermercats”.

Jean Castel, que va estar acompanyat per membres de Ciutadans Roses com Fernando López de

Castro o Maribel Machado davant l’absència per malaltia del portaveu del partit a l’Ajuntament de

Roses, José Manuel Álvarez, va assenyalar pel que fa al turisme, l’altre pilar principal econòmic de

Roses, que la seva proposta “és destinar el 50%  de la taxa turística als municipis per a que puguin

redactar un pla de reactivació turística, econòmica i social”. Castel es va recordar de les

autocaravanes, les quals generen bastant problemàtica durant l’estiu entre els empresaris

d’allotjament turístic, assenyalant que “es podrien crear unes àrees, a les sortides o entrades dels

municipis, per les autocaravanes, ja que s’ha demostrat que aquesta gent que fa nit en els seus

vehicles, a l’endemà va a comprar pa i altres productes que necessita, i amb això s’aconsegueix

una reactivació comercial”.

Jean Castel va manifestar que Ciutadans “té la mà estesa a d’altres formacions polítiques per

retornar el seny i el sentit comú a una institució com és el Parlament de Catalunya”.
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COMARQUES comarques.diaridegirona@ddg.cat
CORREU ELECTRÒNIC

DdG GIRONA

■Una xarxa europea formada per
ministeris, agències i organismes
estatals ha distingit el projecte In-
ventorsChange de la Universitat
de Girona com un dels  més in-
novadors sobre educació global a
Europa. La selecció s’ha realitzat
entre més de  iniciatives de 
països.

El grup de recerca UdiGitalEdu,
de la UdG, és el responsable del
projecte que ha estat reconegut
per la Global Education Network
Europe (GENE), després que ex-
perts internacionals hagin valorat
totes les propostes. Els integrants
de la GENE –amb seu a Dublín–
són responsables del suport, el i-
nançament i la formulació de po-
lítiques en l’educació global. 

En consideració d’aquesta xar-
xa, InventorsChange aporta in-
novació a l’educació i contribueix
a «obrir els ulls de les persones cap
a les realitats del món local i glo-
bal». La UdG ha informat que,
amb aquesta distinció, la GENE
vol promoure iniciatives que fo-
mentin el canvi a través de la crea-
tivitat, la participació, l’acció di-
recta, les sinergies i la innovació;
a més d’inspirar polítiques públi-
ques.

«Inventar» canvis al món

L’objectiu principal d’Inven-
torsChange és donar eines, tèc-
niques i coneixements als infants,

sobretot de contextos desafavo-
rits, perquè puguin «inventar» els
canvis que vulguin veure al món.
La iniciativa s’articula al voltant
d’una xarxa d’escoles que treba-
llen de forma col·laboratitva, uti-
litzant les noves tecnologies per a
l’aprenentatge creatiu. L’activitat
dels seus responsables, UdiGital-
Edu, se centra a desenvolupar
projectes en els àmbits de l’edu-

cació i la tecnologia.
Aquest treball ha inspirat el

programa europeu Erasmus+ In-
ventEUrs, que coordina la Univer-
sitat de Girona i compta amb un
pressupost de . euros. La
iniciativa, que ara mateix està en
marxa, compta amb cinc socis
més de quatre països europeus: la
London South Bank University de
Londres (Gran Bretanya), la Uni-

versita Degli Studi di Perugia i l’Is-
tituto d’Istruzione Superiore «G.
Giovagnoli» (Itàlia), el Liceul Te-
chnologic Constantin Ianculescu
(Romania) i, com a representació
gironina, l’Escola Veïnat, de Salt. 

El projecte InventorsChange
inclourà un article sobre pràcti-
ques innovadores a la publicació
Global Education Innovation

Award .

Un projecte de la UdG per l’educació
global rep una distinció europea
El jurat considera el programa Inventors4Change com un dels 32 més innovadors d’Europa

Nenes i nens que participen en un dels projectes promoguts per Inventors4Change. UdG

DdG GIRONA

■ La Creu Roja Joventut preveu
recollir . joguines per repar-
tir-les entre més de . infants
en la Gran Recollida de Joguines,
que tindrà lloc aquest cap de set-
mana a Catalunya. Vuit assem-
blees de les comarques gironines
muntarant punts de recollida: les
de Blanes-Lloret de Mar-Tossa de
Mar, Girona, Llançà, Figueres, Ri-
poll i Roses-Castelló. 

Aquesta és la  edició d’una
campanya per aconseguir que els
ills de famílies amb pocs recursos
econòmics tinguin joguines. «Els
seus drets, en joc» és el lema de la
iniciativa, que entre dissabte i diu-
menge arribarà a més de  mu-
nicipis catalans i comptarà amb la
implicació de . voluntaris. 

Vuit assemblees
locals de la Creu
Roja recolliran
joguines aquest
cap de setmana 

DdG PORQUERES

■ L’Ajuntament de Porqueres ha
contractat una biòloga mitjançant
una subvenció per afavorir la con-
tractació en pràctiques de joves
beneiciaris del Programa de Ga-
rantia Juvenil i inscrits al Servei
d’Ocupació de Catalunya (SOC).
Aquest lloc de treball està coi-
nançat pel Fons Social Europeu i
la Iniciativa d’Ocupació Juvenil. 

Un programa d’ajuts
permet contractar una
biòloga a Porqueres

SORTEIG DEL DIA

7 DE DESEMBRE DE 2017

Sis sèries de 100.000 bitllets cada una

Llista acumulada de les quantitats que han
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classificats per la seva xifra final
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Un dels equips que ha participat en la recerca del noi. BOMBERS

ANNA FONTROSES

■ Salvament Marítim, que coor-
dina la recerca, va suspendre ahir
«deinitivament» l’operatiu  per
trobar el jove desaparegut fa més
d’una setmana a la zona de punta
Falconera, a Roses. La decisió de
inalitzar la recerca es va prendre
en una reunió operativa amb tots
els cossos que hi han col·laborat:

Bombers, Guàrdia Civil i Mossos
d’Esquadra. L’operatiu s’havia re-
près ahir al matí per vuitè dia con-
secutiu des que dijous passat va
desaparèixer el noi, que practica-
va pesca submarina a punta Fal-
conera. Ahir van participar en la
recerca un equip subaquàtic del
GRAE i també s’hi van desplaçar
dues dotacions de suport dels
Bombers. Com a novetat, a la re-
cerca s’hi havien incorporat ro-
bots que van rastrejar el fons marí
per tal d’acotar millor l’espai de
cerca. Els aparells van pentinar un
radi de  metres sense trobar
cap rastre del desaparegut.

Salvament suspèn la recerca
del noi desaparegut a Roses

El jove es trobava practicant
pesca submarina a punta
Falconera i no se n’ha trobat
cap rastre en vuit dies

MARIA FUNOYET AULADELL

Ha mort als 88 anys. Era vídua de

Miquel Martí Planas i tenia tres filles.

Residia a Breda. L’enterrament se

celebrarà demà dissabte, a la 1 del

migdia, a l’església parroquial de Bre-

da.

QUIM CANTALOSELLA MASFERRER

Ha mort als 93 anys. Era vidu de

Montserrat Vila Olivé i tenia una filla.

Residia a Cassà de la Selva. L’enter-

rament se celebrarà avui divendres, a

2/4 de 10 del matí, a l’església parro-

quial de Sant Martí de Cassà de la

Selva.

JEAN GILBERT BARBÈS COSTA

Ha mort als 61 anys. Era natural

d’Arles-sur-Tech (França) i residia a

Figueres. Era casat amb Mª del Car-

men de Otto de Vidal i tenia dues fi-

lles. 

L’acte de comiat se celebrarà avui

divendres, a les 12 del migdia, a la

sala de cerimònies de Funerària Vice-

ns de Figueres.

QUIMETA CORDOMÍ POUS

Ha mort als 97 anys. Era natural de

Figueres, on residia. Era vídua de Met

Gratacós. 

L’acte de comiat se celebrarà demà

dissabte, a 2/4 de 10 del matí, a la

sala de cerimònies de Funerària Vice-

ns de Figueres.

ANTONIO SÁNCHEZ MADERO

Ha mort als 90 anys. Era vidu de

Carmen Lozano Sánchez i tenia qua-

tre fills. Residia a Girona. Se cele-

brarà una cerimònia avui divendres, a

2/4 de 10 del matí, al tanatori de Salt.

LLUÍS BUSQUETS ROCA

Ha mort als 65 anys. Era vidu

d’Hortènsia Busquets i tenia dues fi-

lles. Residia a Girona. Se celebrarà

una cerimònia avui divendres, a les 12

del migdia, al tanatori de Salt.

MONTSERRAT OLIVERAS ROS

Ha mort als 98 anys. Era vídua de

Narcís Bruguera Caimel i tenia dos

fills. Residia a Hostalric. L’enterra-

ment se celebrarà avui divendres, a

2/4 de 2 del migdia, a l’església par-

roquial d’Hostalric.

ELVIRA SÁNCHEZ-MAROTO

BAUTISTA

Ha mort als 92 anys. Era natural de

Mazanares, Ciudad Real. Era vídua de

Luis Sánchez-Migallón Maroto i tenia

quatre fills. Residia a Olot.

L’enterrament se celebrarà avui di-

vendres, a les 10 del matí, a l’església

parroquial de Sant Esteve d’Olot.

ÀNGEL PAGÈS SOLÀ

Ha mort als 79 anys. Era natural de

Sant Feliu de Pallerols. Era solter. Re-

sidia a Olot. 

L’enterrament se celebrarà demà

dissabte, a les 10 del matí, a la cape-

lla del cementiri municipal d’Olot.

TERE SIERRA HERNÁNDEZ

Ha mort als 59 anys. Era casada

amb Josep Sánchez Varón i tenia dos

fills. Residia a Palafrugell.

Se celebrarà una cerimònia demà

dissabte, a 2/4 de 4 de la tarda, al ta-

natori de Palafrugell.

PERE ABRADÓ OLIVERAS

Ha mort als 89 anys. Era natural de

les Mallorquines-Sils. Era casat amb

Maria Colls Comas i tenia tres fills.

Residia a Platja d’Aro.

L’enterrament se celebrarà demà

dissabte, a les 12 del migdia, a l’esglé-

sia parroquial de Platja d’Aro.

VICENÇ FERRER NARANJO

Ha mort als 73 anys. Residia a Salt.

Se celebrarà una cerimònia avui di-

vendres, a les 12 del migdia, al tana-

tori de Girona.
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DEFUNCIONS

FARMÀCIES DE TORN
POBLACIÓ                                               FARMÀCIA                                                                                    ADREÇA                       TELÈFON POBLACIÓ                                               FARMÀCIA                                                                                    ADREÇA                       TELÈFON POBLACIÓ                                               FARMÀCIA                                                                                    ADREÇA                       TELÈFON

ALP                                                     SELVA DOLS, C.B. (9-22)                                             Nord, 17 bxos.           972 89 02 01

ANGLÈS                                             FRANCH (9-21)                                                            Indústria 39-41           972 42 00 51

ARBÚCIES                                         NAVARRO (9-21)                                                         Camprodon, 22          972 86 09 06

BANYOLES                                        FIGUERAS CALSINA                                    Avinguda Catalunya, 17            972 57 13 04

BLANES                                             OMS ARIAS, C.B.                                                                         Nou, 8            972 35 24 59

CADAQUÉS                                       MORADELL                                                            Frederic Rahola, 9            972 25 87 51

CALDES DE MALAVELLA              CASANOVAS (11-13)                                                    Vall-llobera, 17           639 98 37 20

CAMALLERA                                     TARRADAS (9-21)                                                      Lluís Fàbrega, 4           972 79 40 10

CAMPDEVÀNOL                              PUIG                                                                                          Major, 12           972 73 00 29

CASSÀ DE LA SELVA                       FRIGOLA, C.B.                                                                           Major, 1           972 46 00 18

CELRÀ                                                BATLLORI DELLONDER (9-21)                               Ctra. de Juià, 64            667 55 81 61

COLERA                                             REVILLA                                                                                      Mar, 78            972 38 92 12

EL PORT DE LA SELVA                   SALA                                                                                              Mar, 8           686 51 50 94

EMPURIABRAVA                            MENÉNDEZ (9-21)                                                       Port Banyuls, 1           972 45 20 95

FIGUERES                                         BONMATÍ, CB                                                          c/ Mestre Falla 21             972 50 13 51

GIRONA                                             ARPA (9.15-22)                                         Agudes, 30 (Sta. Eugènia)            972 23 18 44

                                                             FOLCH RUBAU, O.                                          Joan Roca i Pinet, s/n           972 20 03 34

L’ESCALA                                           MASSAGUER                                                                     Del Port, 28             972 77 13 75

L’ESTARTIT                                       ALABALL                                                                         Av. Grècia, 14           972 75 05 24

LA BISBAL D’EMPORDÀ               GOÑI                                                                                  Josep Irla, 14           674 038 640

LA JONQUERA                                 ESCUTIA (9-24)                                                                      Major, 87           972 55 40 14

LLAGOSTERA                                   SOTO-GRUART (10-13)                                                            Garbí, 5            972 83 14 63

LLANARS                                           LÍDIA VIDAL (9-21)                                                  Av. Catalunya, 25            972 13 04 17

LLANÇÀ                                             HORTALÀ DANIEL                                                  Castellar, 2 (port)            616 74 53 86

LLORET DE MAR                             JORDI MARTÍNEZ                                                 E. M. Passapera, 9            972 34 61 87

MONTAGUT                                      E. ALBRICH PLANA (9-21)                                                        Font, 6           972 68 70 88

OLOT                                                  B. COROMINAS FAJA                                                     St. Esteve, 17          972 26 06 90

PALAFRUGELL                                SUÑER, C.B.                                                                   Pl. Església, 9           972 30 06 91

PALAMÓS                                          BAVIERA (9-22)                                                                         Major, 1            972 31 41 70

                                                             MATAMALA (22-9)                                                                 Major, 39             972 31 41 23

PERALADA                                       LLANTA (9-22)                                                                       Dr. Clos, 3            616 17 69 30

PLATJA D’ARO                                 SALA                                                                         Av. Costa Brava, 2            972 81 75 64

PORTBOU                                         LLANTA                                                                                         Mar, 8           972 39 01 45

PUIGCERDÀ                                     JOAN MUNTANÉ                                                          Escoles Pies, 8           972 88 01 63

RIBES DE FRESER                          RAMIS FOSSAS (11-13)                                                          Major, 24            619 65 23 45

RIELLS I VIABREA                          D’OCÓN (9-21)                                                                     Santa Fe, 5           93 847 22 94

RIPOLL                                              CABALLERIA ALAMARCHA (9-21)             Pl. Berenguer el Vell, 5           972 70 39 36

ROSES                                                GONZÁLEZ                                                                  Pau Casals, 206            972 15 25 39

SALT                                                    BALERI                                                                            Pla de Salt, 15           972 44 10 01

ST. ANTONI CALONGE                   URQUIZU (9-21)                                                         Av. Catalunya, 3           972 66 16 93

ST. FELIU GUÍXOLS                        VALLS GIRONÈS (9-21)                                                         Major, 33            972 32 01 92

                                                             DE LA PEÑA RIERA (21-9)                                 Cubias, 5-17 Local 6           972 32 24 70

ST. HILARI SACALM                       MUNTALT (9-21)                                              Busquets i Punset, 13          972 86 90 49

ST. JOAN ABADESSES                   CAMPRUBÍ (9-21)                                                Ramon d’Urgell, 56            972 72 22 26

ST. JULIÀ DE RAMIS                      BRUNSÓ (9-21)                                                Ctra. Antiga Banyoles            629 38 75 15

STA. COLOMA FARNERS               A. SUREDA                                                                     Ctra. de Sils, 1            972 84 11 95

TOSSA DE MAR                               LORES (9-21)                                        Enric Granados, 1-9, local 17             972 34 11 72

VIDRERES                                         VILARDELL (9-21)                                                                Girona, 37           972 87 50 09

Memorial - Tanatori de Girona

Mémora us convida al Memorial que se celebrarà per recordar totes les

persones que ens han deixat en el decurs del mes de novembre. L’acte

es farà el proper dijous, dia 14 de desembre, a 2/4 de 7 de la tarda.

Per organització de l’acte es prega confirmar assistència, trucant al telèfon

972 65 94 05 o bé enviant un e-mail a l’adreça tanatorigirona@memora.es

Tanatori de Girona. Ctra Sant Feliu, 36

WALTER VARELA 
ESTRADA

Els teus companys de Paperera de Girona no t’oblidarem.

Ens unim al condol de la família i els amics. 

Descansa en pau

Sarrià de Ter, 8 de desembre de 2017

ESQUELES

TELÈFON

972 20 20 66

Diari de Girona

CUJEDA
Resaltado
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Nens i nenes de Roses amb l’alcaldessa Montse Mindan van pitjar el botó que va

encendre les llums de Nadal de l’Avinguda de Rhode

SEGÜENT ARTICLE →

El candidat de Cs per Girona,

Jean Castel, afirma que el

procés ha posat en perill

sectors clau com el pesquer

de Roses

L’esperit nadalenc protagonitza
l’encesa de llums de Nadal de Roses
Per ViladeRoses  /   07/12/2017  /   No Comentat

L’encesa de llums de Nadal de Roses va estar acompanyada per una cantada de Nadales per

part d’un grup de nens i nenes amb la cantant Àngels Ortiz amb el testimoni d’un cagatió

L’encesa de llums de Nadal

de Roses sempre s’ha

portat a terme com un acte

protocol·lari amb la

participació només dels

representants de torn

l’Ajuntament.

I ja l’any passat, amb

l’aparició espontània d’un

grup de nens i nenes a la

rotonda de l’estació

d’autobusos, on es va dur a

terme l’encesa, va fer

esdevenir un acte amb un

caliu més fraternal i un esperit més nadalenc.

I aquest esperit nadalenc és el que va protagonitzar el passat dimarts l’encesa de llums de Nadal

de Roses, ja que “recordant la de l’any passat vam pensar en fer alguna cosa al respecte, i

aprofitant que el departament de Festes ha contractat a la cantant Àngels Ortiz per animar els

carrers cantant nadales els dies de Nadal, el vam demanar per si volia participar a l’encesa de

llums per cantar nadales amb la mainada”, va manifestar l’alcaldessa de Roses.

I l’encesa de llums de Nadal es va portar a terme a la plaça Catalunya perquè el regidor

d’Infraestructures i Serveis Públics, Juan M. Fernández, va considerar convenient perquè “hem

posat nova lluminària a l’Avinguda de Rhode a tocar a la plaça, que seran les que donaran el

tret de sortida de l’època de Nadal a Roses”.

Una lluminària que, com va certificar el regidor, és totalment de tecnologia LED, amb el que això

suposa d’estalvi energètic.
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COMENTARIS RECENTS

Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades

properament a la xarxa de fibra òptica

Carles Soler en Roses no defalleix en la

seva lluita contra el ‘top manta’

Caraanchoa en “Niño, deja de joder con la

pelota”

Benito montenegro en 12 barraques, 2

menys que l’any passat, hi haurà al recinte

firal per la Festa Major de Roses

Javier Franco Perez en Roses vol disposar

ja de telecomunicació amb fibra òptica
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FESTES I TRADICIONS

La fira, avui i demà

Més de 300 figures i milers de metres de fil lluminós instal·lats en
urbanitzacions, el moll comercial, la platja de la Punta, 29 carrers
de la vila, nou rotondes i els edificis de l’església, l’ajuntament, el
mercat municipal, el teatre, la policia local i la biblioteca posen
llum al Nadal de Roses. La il·luminació funcionarà fins al 7 de
gener. Avui i demà, a la plaça de Catalunya hi haurà la Fira de
Nadal.

Note: To leave comments on the website you must be a
verified reader and accept the conditions of use.

La fira, avui i demà Photo: Arxiu. 

Leave a comment

Sign in. Sign in if you are already a verified reader.

I want to become verified reader. To leave comments
on the website you must be a verified reader.
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Roses

Suspenen la recerca del
submarinista desaparegut a Roses
És el vuitè dia del dispositiu i s'ha tornat a tancar sense rastre del jove

ANNA FONT  07.12.2017 | 19:51

Salvament Marítim -qui coordina la recerca- ha
suspès «definitivament» l'operatiu per trobar el
jove desaparegut fa més d'una setmana a la zona
de Punta Falconera, a Roses. La decisió de
finalitzar la recerca s'ha pres en una reunió
operativa avui amb tots els cossos que hi han
col·laborat: Bombers, Guàrdia Civil i Mossos
d'Esquadra.

L'operatiu s'havia reprès aquest matí per vuitè dia consecutiu des que dijous passat va desaparèixer un
noi que practicava pesca submarina a Punta Falconera. L'equip fa una setmana que realitza
immersions sense èxit.

Avui hi ha participat un equip subaquàtic del GRAE i també s'hi han desplaçat dues dotacions de suport
dels Bombers. Com a novetat, a la recerca s'hi havien incorporat robots que han rastrejat el fons marí
per tal d'acotar millor l'espai de cerca. Els aparells han pentinat un radi de 200 metres des de les 9 del
matí fins les 14:30 hores sense trobar cap rastre del desaparegut.

#Bomberscat suspenem definitivament la col·laboració en el dispositiu de recerca del
submarinista desaparegut dijous passat a Roses, després d'una setmana d'immersions
#GRAESub sense èxit

„ Bombers (@bomberscat) 7 de diciembre de 2017

Més informació

Agredeix sexualment la cuidadora del seu pare a Ventalló i dispara un mosso amb una escopeta

L'onada de fred s'acomiada amb valors de -11,6 graus

El govern espanyol doblarà la presència de patrulles de Mossos als col·legis electorals per evitar boicots
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gran distribució– amb envasos reu-
tilitzables, que es renten i es tornen 
a reomplir. En aquests casos, el com-
prador paga un dipòsit inferior, de 
vuit cèntims d’euro. Les màquines 
estan preparades perquè es retornin 
en caixes de plàstic com passa a Es-
panya en alguns casos en el canal de 
distribució de la restauració.  

A les botigues alemanyes sobta 
trobar no només ampolles de vidre 
reutilitzables –principalment de cer-
vesa– sinó també de plàstic PET que 
contenen refrescos i que també es re-
omplen, com fa la mateixa Coca-Co-
la amb el seu format d’un litre al pa-
ís germànic. Fischer explica que el 
consumidor alemany té molt interi-
oritzat l’envàs reutilitzable i no li fa 
res veure’n les marques del desgast 
de cada vegada que els raspalls l’han 
netejat per tornar-lo a utilitzar. “Una 
ampolla de vidre pot reomplir-se fins 
a 50 vegades abans de ser reciclada, 
i una de plàstic, fins a 15 vegades”, 
calcula. Malgrat tot, reconeix que les 
grans cadenes del país com Lidl o Al-
di han inundat el mercat d’ampolles 
de plàstic d’un sol ús en detriment de 
les reutilitzables. 

Implicació de tota la cadena 
Els grans establiments recuperen el 
80% dels envasos a través de les mà-
quines, mentre que el petit establi-
ment gestiona el 20% restant. Les 
bosses amb les ampolles retornades 
viatgen en bosses identificades amb 
codis de barres –per saber quin es-
tabliment les ha recollit– fins a les 
plantes com la de Grossräschen, a 
poc més de 100 quilòmetres de Ber-
lín. Un cop allà, les bosses van abo-
cant-se a màquines que en fan el tri-
atge –segons si són llaunes o PET– i 
el material acaba convertit en bales 
que es venen a recicladors a bon 
preu. “Com que el material arriba en 
bon estat, menys contaminat, el preu 
que se’n treu és més alt”, defensa el 
portaveu de DUH Welt.  

Només en aquesta planta de Re-
mondis –l’empresa familiar nascuda 
de la companyia logística Rhenus– es 
gestionen 5,5 milions d’envasos cada 
mes. La xarxa de plantes a tot el pa-
ís recull l’equivalent a 110 euros en 
dipòsits d’envasos cada segon, expli-
ca Hans-Joachim Bevers, un dels 
responsables de Remondis. 

De fet, Remondis va ser l’empresa 
que es va encarregar d’executar i ges-
tionar la prova pilot del sistema 
SDDR que es va dur a terme a Cada-
qués durant dos mesos i mig el 2014. 
El projecte el va impulsar Retorna, 
una organització que integren diver-
ses ONG com Greenpeace i Amigos 
de la Tierra, així com la indústria del 
reciclatge, sindicats i associacions de 
consumidors. Segons Retorna, el sis-
tema de dipòsit i retorn és una solu-
ció per posar remei als 50 milions 
d’envasos que acaben cada any en 
carrers, platges o bosco s a Espanya. 
Retorna defensa que la prova pilot de 
Cadaqués va elevar al 90% la quota 
d’envasos reciclats i que el sistema va 
revertir en un estalvi per a l’Ajunta-
ment en el cost de la recollida de re-
sidus municipal.e

La proposta d’envasos retornables 
genera discòrdia a Catalunya

creixeria fins al 95% amb un sistema 
com l’SDDR en marxa. “Es calculava 
que es recuperarien unes 41.000 to-
nes d’envasos més que ara”, assenya-
la el director de l’ARC, Josep Maria 
Tost, que situa aquesta qüestió com 
un debat que cal fer a Catalunya i per 
al qual la societat “ja està preparada”. 
Tost defensa que fa deu anys alguns 
dels que ara rebutgen l’SDDR també 
estaven en contra del sistema de re-
collida de residus porta a porta que 
ara ja funciona a més d’una vintena de 
municipis catalans amb bons resul-
tats. Per això, aposta per debatre a 
fons amb tots els agents la pròxima le-
gislatura la idoneïtat o no del model 
de dipòsit per a Catalunya. 

Un estudi fet per la Càtedra Unes-
co de Cicle de Vida i Canvi Climàtic 
de l’ESCI-UPF, en canvi, rebat l’es-
tudi de la Generalitat i calcula que 
amb el sistema de dipòsit, devolució 
i retorn d’envasos la gestió seria dot-
ze cops més cara. La coordinadora 
de l’estudi, la doctora Alba Bala, 
també subratlla el cost social. “El 
consumidor hauria de destinar un 
50% més d’espai a la llar per a la ges-
tió dels residus i sis vegades més de 
temps”, afegeix. 

Ecoembes, la societat sense ànim 
de lucre formada en bona part pels 
envasadors –Coca-Cola, Danone i 
Nestlé són part de l’accionariat, per 
exemple– i distribuïdors com AE-
COC, veu més desavantatges que 
avantatges en un sistema així. Aler-
ta que generaria duplicitats inne-
cessàries i cares. “Hi ha el risc d’aca-

bar desmotivant la resta del reci-
clatge que no comporti dipòsit”, avi-
sa la portaveu de l’organització, Ni-
eves Rey. Defensa el funcionament 
de l’actual sistema de punt verd a 
Espanya –que es visualitza amb el 
contenidor groc–, en el qual els fa-
bricants contribueixen a sufragar el 
cost del reciclatge dels envasos que 
posen al mercat.  

Ecoembes aposta per innovar 
avançant cap al pagament per gene-
ració (que pagui més qui recicli 
menys) per millorar les quotes de re-
ciclatge i proposa atacar sobretot 
l’assignatura pendent: l’orgànica. 
Els partidaris de l’SDDR, com la pla-
taforma Retorna, defensen que el 
pagament per generació és una me-
sura complementària i no excloent 
per incrementar les quotes de reci-
clatge, tal com es fa en estats com 
Alemanya, però que el retorn d’en-
vasos té un impacte positiu i imme-
diat en el medi ambient. 

El petit comerç hi veu oportunitats 
Les botigues serien un agent clau en 
un sistema d’envasos retornables. 
Ecoembes alerta que això perjudi-
caria els establiments, especial-
ment els més petits, i encariria cos-
tos perquè requeriria una inversió 
per instal·lar màquines automàti-
ques. L’estudi d’ESCI-UPF calcula 
un sobrecost també en el sistema de 
recollida que s’hauria de crear per 
atendre la xarxa de petit comerç, 
que no tindria màquines sinó que 
recolliria manualment els envasos. 
“Al contrari d’Alemanya, aquí la pe-
tita botiga està molt més implanta-
da”, recorda Bala. 

La patronal Pimec Comerç, una 
de les veus del petit establiment a 
Catalunya, però, defensa l’SDDR 
com una oportunitat de negoci per 
als establiments de proximitat. “Pot 
ser una garantia de retorn del client 
a l’establiment”, sosté el portaveu de 
l’organització Josep Maria Vergés. 
També recorda que el sistema pre-
veu que el comerç recuperi no no-
més els cèntims del dipòsit –s’ha 
plantejat que siguin 0,10 euros– si-
nó que rebi una petita compensació 
per la gestió. Vergés també rebat 
l’argument del cost logístic assegu-
rant que la logística inversa perme-
tria que el mateix repartidor que duu 
la mercaderia a la botiga s’emportés 
els envasos buits. 

La plataforma Retorna assegura 
que el retorn d’envasos també estal-
viaria costos de gestió de residus als 
municipis, ja que tot el que va a pa-
rar fora del contenidor groc o no es 
recicla ho acaben pagant tots els 
contribuents.e

Partidaris i detractors del sistema es preparen per al debat la pròxima legislatura

El debat sobre la generació i gestió 
dels residus està ben viu a Europa, i 
també a Catalunya. D’una banda, 
pels objectius fixats per la mateixa 
Unió Europea als estats membres 
–cal assolir una quota de reciclatge 
del 50% el 2020, i aquí és del 38,5%–; 
de l’altra, per la insostenibilitat que 
suposen les tones de deixalles abo-
cades cada any a l’entorn, que aca-
ben en bona part contaminant la 
costa i els mars. Hi ha consens en-
tre les administracions, les entitats 
ambientalistes i els mateixos fabri-
cants i distribuïdors industrials que 
calen passos per augmentar la cons-
cienciació del consumidor, elevar el 
reciclatge i reduir l’abocament 
(l’anomenat littering). 

Entre les possibilitats que hi ha da-
munt la taula hi ha el sistema de dipò-
sit, devolució i retorn d’enva-
sos (SDDR), que funciona en països 
com Alemanya i ha aconseguit redu-
ir l’abocament indiscriminat d’am-
polles i llaunes d’un sol ús a través del 
pagament d’un dipòsit que es retorna 
al consumidor quan torna l’envàs 
buit al comerç. ¿Aquest sistema seria 
traslladable a Espanya? Catalunya, 
juntament amb el País Valencià, les 
Balears i Navarra, ha engegat el debat. 

Un estudi encarregat per l’Agència 
de Residus de Catalunya (ARC) abans 
de l’estiu projectava que l’actual quo-
ta del 60% de reciclatge d’envasos 

BARCELONA
E.F.

Les bales de plàstic i envasos de l’Ecoparc de Barberà del Vallès. E. F.

Abocament  
Crear un  
dipòsit per als 
envasos faria 
decréixer el 
‘littering’, sosté 
un estudi

El Grup Especial d’Activitats Subaquàtiques (GEAS) de 
la Guàrdia Civil, que coordinava la recerca del 
submarinista desaparegut a Roses (Alt Empordà) fa nou 
dies, ha suspès les operacions després que no s’hagi 

trobat cap rastre del jove. La decisió es va prendre dijous 
en una reunió entre els diferents equips d’emergència 
que han estat pentinant la zona. Els treballs es 
reprendran en cas que apareguin nous indicis.

SUSPENEN  
LA RECERCA DEL 
SUBMARINISTA

CUJEDA
Resaltado
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La campanya electoral del 21-D a les comarques gironines

Sergi Sabrià Número 4 d’ERC per Girona

CANDIDATS · “No tenim la sensació de competir amb la llista del president”
RESULTATS · “Hem de fer fora els homes negres de les institucions”

Núria Astorch
GIRONA

“Sortim a guanyar arreu i a
Girona, encara més”

iputat al Parlament en les
dues darreres legislatures,
Sergi Sabrià (Palafrugell,
1975) és portaveu nacional

d’ERC.

Com va viure l’alliberament de la

cap de llista per Girona, Dolors Bas-

sa?

Va ser un dia ambivalent: moltíssi-
ma il·lusió per l’alliberament d’en
Carles, la Dolors i en Raül, i alhora
molta tristesa perquè l’Oriol es va
quedar a la presó. La Dolors s’ha de
recuperar, de manera que durant la
campanya anirà el seu ritme. Ja tin-
drem temps de tot.

Quins resultats esperen aconseguir

a Girona?

Nosaltres sortim a guanyar a tot ar-
reu i a Girona, encara més. Creiem
que tenim el millor projecte, que es-
tem preparats per liderar el que
queda de procés en la forma que si-
gui. Les expectatives són altes, les
sensacions són positives i les en-
questes també. I sortim amb ganes
de ser com més millor i deixar el PP
enrere, situar Ciutadans tan avall
com puguem i fer front al nou PSC,
que és una part més del bloc del 155.

Però a Girona, és un repte competir

amb la llista de Puigdemont, no?

No tenim la sensació de competir
amb Puigdemont. Competim amb
Ciutadans, amb el PSC i amb el PP.
Desitgem al president que faci uns

D

bons resultats i nosaltres treballa-
rem també per aconseguir-los, si po-
dem inclús millors que el que faci la
llista del president i del PDeCAT. No
el veiem com un rival.

Què s’hi juguen, els ciutadans, en

aquestes eleccions?

Ens ho juguem tot perquè o gua-
nyem o ens arrasen. I a més no se
n’amaguen: han dit que tancarien
TV3, que posarien una alta inspec-
ció a educació per fer allò que nosal-
tres mai de la vida no hem fet, per

utilitzar l’escola a favor seu. No
aconseguirem ajudar la gent amb
una renda mínima garantida que
estava a punt per ser desplegada i
que ha quedat aturada amb el 155.

Què ha de passar el 21-D?

Del 21-D n’ha de sortir una majoria
sobiranista molt potent. La priori-
tat ha de ser, amb el bloc que hem
arribat fins aquí, formar govern
com més aviat millor, perquè hem
de fer fora els homes de negre de les
institucions. ■

Sabrià, diputat i portaveu nacional d’ERC, en una foto d’arxiu ■ ERC

El candidat del PSC a Giro-
na, Rafael Bruguera, va
presentar ahir al matí, en
un acte de campanya al
mercat de Platja d’Aro, les
prioritats del seu progra-
ma electoral en relació
amb les comarques gironi-

nes. Bruguera va detallar
l’Hospital Trueta, el Parc
Científic i Tecnològic de la
Universitat de Girona,
l’estació intermodal del
Far-Vilamalla, l’aeroport
Girona-Costa Brava i els
ports de Palamós i Roses
com els “elements d’alt va-
lor sobre els quals cal tro-
bar solucions que perme-

tin afrontar el futur amb
garanties”. En un vídeo di-
fós pel partit a través de les
xarxes socials, el candidat
desafia els altres partits

perquè “aclareixin si te-
nen programa electoral
per debatre projectes cab-
dals per al progrés del ter-
ritori”. ■

El PSC concreta les
seves prioritats per a
la demarcació

Redacció
CASTELL-PLATJA D’ARO

Rafael Bruguera, ahir al mercat de Platja d’Aro ■ PSC

En un acte a la Bisbal, el
cap de llista per Girona de
Catalunya en Comú-Po-
dem, el geòleg Llorenç Pla-
nagumà, va insistir que la
seva formació té un “pacte
amb la gent treballadora” i
que, en conseqüència, “les
polítiques socials són l’eix
central” del seu programa.
Acompanyat per la regido-

ra d’Acció Social i Ciutada-
nia de la Bisbal, Maite Bra-
vo, el candidat gironí va
advertir que “cada vegada
hi ha més treballadors que
no arriben a final de mes i,
per contra, els beneficis
empresarials augmen-
ten”. Per contrarestar-ho,
vol que s’apliqui la renda
garantida aprovada
aquesta legislatura, i es
compromet a combatre la
precarietat laboral. ■

Redacció
LA BISBAL D’EMPORDÀ

Planagumà prioritza
les polítiques socials

Poc abans que comencés
la campanya electoral, el
cap de llista de Ciutadans
per Girona, Jean Castel,
va compartir al seu comp-
te de Twitter un informe
de Convivència Cívica Ca-
talana segons el qual el
90% del professorat de les
escoles gironines són in-
dependentistes. Ahir, va
aprofitar una entrevista
de l’Agència Catalana de
Notícies (ACN) per mani-
festar la seva preocupació
perquè a la demarcació “hi
ha molts de professors
amb carnet d’ERC”, i va in-
sistir que es practica
l’adoctrinament a les au-
les. “Em mereix tot el res-
pecte que un mestre tin-
gui carnet d’ERC, però

quan fa classes no hauria
de representar cap partit,
perquè els nens ja tindran
opinió pròpia sense que els
adoctrinin ni els inculquin
mentides”, va dir. En lloc
d’això, assegura que la se-
va formació ha detectat
“adoctrinament en els lli-
bres de text, estelades
dins i fora de les aules, i in-
dicatius polítics i ideolò-
gics” a diferents centres
educatius gironins.

El sindicat d’ensenya-
ment Ustec va respondre
ahir mateix aquestes acu-
sacions recordant que “la
llibertat d’afiliació política
és un dret en democràcia”.
Ramon Font, portaveu del
sindicat, afirma que “de-
manar el carnet equival a
una cacera de bruixes”, i
va exigir a Castel que recti-
fiqui i es disculpi. ■

Castel diu que
“hi ha molts
mestres d’ERC”

Redacció
GIRONA

a El candidat de C’s creu que “difonen
mentides”, i Ustec vol que es disculpi

El candidat de Ciutadans per Girona, Jean Castel, va insistir
en el suposat adoctrinament a les escoles ■ ACN
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APLEC DE SANTA LLÚCIA DE 
PALOL DE REVARDIT

Diumenge 10 de desembre de 2017

9:30  h Ruta pel municipi de TRACTORS, MOTOS I COTXES ANTICS.

11 h Al Castell, inauguració de l’exposició d’artistes locals.
També s’inaugurarà la mostra de diorames dels pessebristes de 
Banyoles i l’exposició “Un pessebre dins d’un morter”.

11 a 14 h A la Plaça:
Paradetes de productes alimentaris i artesanals.
Exposició de tractors, motos i cotxes antics.

12 h Missa cantada en honor de santa Llúcia a l’església parroquial, 
amb acompanyament de la cobla La Principal de Porqueres.
Seguidament, Sardanes a la plaça amb la cobla La Principal de 
Porqueres.

14:30 h DINAR POPULAR AL LOCAL POLIVALENT 
Menú: Amanida, arròs, pollastre a la brasa, pa, galetes i moscatell, 
i cafè. Cal portar beguda, coberts, plats i gots. Preu: 11 euros.
Venda de tiquets fins al DIJOUS 7, a les 14 h, a la Ferreteria Soler i 
a l’ajuntament.
Es rifarà un pernil en benefici de La Marató de TV3.

Per acabar BALL DE FI DE FESTA amb PA D’ÀNGEL.

Els participants a la ruta de tractors, motos i cotxes antics han de confirmar
l’assistència, tel. Ajuntament 972 59 44 48

L’organització es reserva el dret d’admissió i de modificar la programació.

HO ORGANITZA: HI COL·LABORA:          

ACEP
Amb el suport econòmic de la Diputació de Girona

Ajuntament de
Palol de Revardit

11
83

15
-1

17
61

99
®

Atès que l’art. 19 dels Estatuts so-
cials d’AGISSA disposa que “tota
junta general haurà d’ésser publica-
da mitjançant anunci publicat en el
Butlletí Oficial del Registre Mercan-
til, i en un dels diaris de major circu-
lació de la província, almenys quinze
dies abans de la data fixada per a la
seva celebració”, es convoca reunió
de Junta General extraordinària que
tindrà lloc en la data i hora i sota l’or-
dre del dia que s’indiquen a conti-
nuació:

DATA: 28 de desembre de 2017

HORA: 10:30 hores

LLOC: Sala de Reunions de la Junta
de Govern Local de l’Ajuntament de
Girona
Plaça del Vi, núm. 1, 1a
17004 GIRONA

En cas que no hi hagi el quòrum le-
galment establert per a la vàlida
constitució de la Junta en primera
convocatòria, es realitzarà la reunió
en segona convocatòria el dia 29 de
desembre de 2017 a les 10:30 ho-
res.

ORDRE DEL DIA

1. Lectura i aprovació de les actes
anteriors.
2. Aprovació de comptes de l’exerci-
ci 2016.
3. Precs i preguntes.

333020-1178051w

109004-1127790w

l veler Astral, de l’ONG
Proactiva Open Arms, fa
escala fins demà al port
de Palamós, en un peri-

ple que ha dut el vaixell huma-
nitari a vuit municipis del lito-
ral català amb la col·laboració
de Ports de la Generalitat. A les
comarques gironines, ja va fer
parada la setmana passada al
port de Blanes. I la setmana vi-
nent tancaran la gira a Roses,
per sensibilitzar sobre la crisi
humanitària de refugiats i im-
migrants que es llancen al Medi-
terrani amb una campanya
adreçada, en general, a tota la
població, però, particularment,
a escolars de primària i secun-
dària.

Un dels membres de la tripu-
lació, Rubén Poa, destaca que a
Blanes van rebre la visita de

E

373 escolars d’entre 10 i 15
anys, a banda de 250 persones
que també es van sumar a les
sessions de portes obertes a
l’embarcació, que per les seves
característiques és idònia per a
la navegació durant els mesos
de primavera i estiu però a l’hi-
vern, amb mala mar, no és ope-
rativa per a la tasca de salva-
ment en aigües internacionals.
També van rebre diverses dona-
cions, com ara 30 armilles sal-
vavides provinents d’un antic
vaixell de creuer turístic, man-
tes i tovalloles cedides per un
hotel i joguines per als nens que
rescaten a alta mar.

A Palamós, la coincidència de
l’escala amb una setmana de
pont i escassa activitat lectiva
els ha limitat les xifres de visi-
tants, però també van rebre un
grup d’alumnes de l’escola La
Vila i fins dijous havien mostrat
els detalls de l’embarcació i les

projeccions d’imatges i audiovi-
suals sobre la situació dels mi-
grants a una seixantena de per-
sones més. Com a Blanes, a
principi de setmana, l’alcalde de
Palamós, Lluís Puig, i una dele-

gació d’autoritats en què també
hi havia el gerent de Ports de la
Generalitat, Joan Pere Gómez, i
el tinent d’alcalde, Jordi Pallí,
van donar la benvinguda a la tri-
pulació. I Poa agraïa la donació

anònima –se la van trobar de
bon matí a la coberta del veler–
de 25 armilles salvavides més
que de moment destinaran al
vaixell principal de la seva flota,
el remolcador Open Arms, que
en els darrers dies ha aconse-
guit rescatar en aigües obertes
400 persones vives que anaven
a la deriva i un cadàver al Medi-
terrani Central. Les missions de
treball duren quinze dies, pas-
sats els quals relleven les tripu-
lacions per donar-los descans.

L’horari de portes obertes al
veler és al matí (de 10 a 13 h) i a
la tarda (de 16.30 a 20h), un es-
quema que repetiran a partir
de dilluns al port de Roses, en
principi fins al 16 o 17 de de-
sembre, en funció de quan el
temps els permeti tornar a sal-
par. La tripulació ja hi té con-
certades diverses visites amb
centres escolars del municipi i
l’Alt Empordà. ■

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Solidaritat Proactiva Open Arms difon la seva feina als ports de Blanes, Palamós i Roses

SENSIBILITZACIÓ · El vaixell ‘Astral’, de l’ONG Proactiva Open Arms, ja ha fet escala als ports de Blanes i Palamós, i la
setmana vinent estarà a Roses per difondre la tasca de salvament d’immigrants DONATIUS · Recullen donacions al territori

Emili Agulló
PALAMÓS

Salvar refugiats a la Costa Brava

El veler ‘Astral’, aquesta setmana al port de Palamós ■ J. TRILLAS

El col·lectiu de la Cuina de
l’Empordanet, amb el su-
port d’Òmnium Baix Em-
pordà i de l’ANC Palamós,
va servir dimarts 1.700 en-
trepans durant la Boti-

Farra per la llibertat, una
acció popular que va recap-
tar 17.000 euros per a la
caixa de solidaritat, que
permet fer front a les re-
presàlies econòmiques que
han rebut les persones físi-
ques de la societat civil i de
la política com a conse-
qüència de la seva partici-
pació en accions pacífiques

i democràtiques per la in-
dependència.

Els xefs del col·lectiu,
juntament amb d’altres
cuiners de la comarca i una
quarantena de voluntaris,
van coure en brases, de ma-
nera artesanal, una carn
cedida a preu de cost pel
gremi de carnissers de Gi-
rona, i els flequers de la de-
marcació i la Fleca de l’Em-
pordà es van encarregar
dels panets.

L’acte va estar amenit-
zat per diversos grups mu-
sicals, que de forma altruis-
ta van col·laborar-hi tot
ajudant a fer que més gent
s’animés a participar-hi. ■

E.A.
PALAMÓS

17.000 euros de Cuina
de l’Empordanet per
als presos polítics

Els entrepans servits pel col·lectiu ■ CUINA EMPORDANET

CUJEDA
Resaltado
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Els Mossos d’Esquadra
van arrestar dijous un veí
de Ventalló de 58 anys,
que està sent investigat
per haver retingut pre-
sumptament una cuida-
dora i haver-la agredit se-
xualment. Els fets haurien
tingut lloc al domicili del
detingut, Jaume Bofill.
Quan els agents es van
desplaçar fins allà per so-
córrer la víctima, l’home
va sortir diverses vegades
al balcó i va acabar dispa-
rant a un sergent amb una
escopeta de perdigons. Bo-
fill viu en companyia del
seu sogre en una casa si-
tuada al número 16 del
carrer del Pla de la urba-
nització Can Jordi. L’as-
sistenta, de nacionalitat
hondurenya, estava a l’ha-
bitatge per cuidar el sogre
de Bofill i la previsió era
que s’hi quedés la nit de di-
mecres a dijous. Es dona la
circumstància, a més, que
hauria patit aquest episo-
di just el primer dia que
havia acudit a la casa per
començar aquesta feina.

Els agents dels Mossos
de la comissaria de distric-
te de l’Escala van arrestar
l’acusat com a suposat au-
tor dels delictes de deten-
ció il·legal, agressió se-
xual, atemptat a l’autori-
tat i lesions. L’home va
passar ahir al matí a dispo-
sició judicial als jutjats de
Figueres, on va negar els
fets que se li atribueixen.

El jutge va acabar decre-
tant, però, el seu ingrés
provisional a la presó.

“No la deixava sortir”
Dijous, abans de les nou
del matí, l’espòs de la cui-
dadora va trucar al telèfon
112 per donar la veu
d’alerta. Va informar que,
la nit anterior, la seva do-
na havia anat a treballar
d’interna en una casa, on

l’amo li havia apagat el mò-
bil i no la deixava marxar.
El marit hi va afegir que ell
mateix havia anat al domi-
cili i que el propietari no-
més sortia per insultar-lo.

Els Mossos que es van
adreçar a l’immoble van
confirmar que l’inquilí va
aparèixer al balcó sense ro-
ba, que portava una arma i
que no deixava sortir la no-
ia. Els agents li van dema-

nar que els mostrés la dona
per verificar com estava i si
encara la tenia retinguda.
Ell els la va ensenyar i els
policies van observar que
també estava nua. Arran
de la situació, es va muntar
un ampli desplegament
policial al carrer. L’home
va cridar reiterades vega-
des que els agents no
s’atrevien a accedir a dins i,
durant el temps que els
mossos van intentar mit-
jançar i que entrés en raó,
els va esgrimir fins a tres
armes. En tenia dues de
curtes d’aire comprimit i
una escopeta de perdigons
amb mira telescòpica.

Amb aquesta darrera va
disparar a un sergent, que
va rebre un impacte de balí
al colze i va ser atès per
l’equip d’una ambulància

que es trobava allà. Després
va ser traslladat a l’hospital
de Figueres, on se li va fer
una valoració més a fons i
es va veure que tenia el balí
a 14 mil·límetres de pro-
funditat. No es tractava
d’una ferida de gravetat i
va poder abandonar l’hos-
pital dijous mateix.

Els Mossos van detenir
Bofill abans-d’ahir, a mig
matí. A banda del seu ingrés
penitenciari, s’avaluarà si
requereix algun tipus de
tractament psicològic.
Quan els agents van poder
parlar amb la cuidadora els
va relatar la situació patida
–que havia estat retinguda
en contra de la seva voluntat
i víctima d’agressió sexual– i
els va explicar també quin va
ser el motiu inicial pel qual
estava a la casa. ■

G. Pladeveya / ACN
VENTALLÓ

Reté l’assistenta, l’agredeix
sexualment i fereix un mosso
a El succés va tenir lloc a Ventalló a L’avís a la policia el va donar el marit de la cuidadora, a qui el
detingut va apagar el mòbil a També va disparar a un sergent amb una escopeta de perdigons

07.12.17
Al matí, l’espòs de la pre-

sumpta víctima va alertar a
través del 112. Van assumir el
cas els Mossos de l’Escala.

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

La xifra

58
Anys té l’investigat pels de-

lictes de detenció il·legal,
agressió sexual, atemptat a
l’autoritat i lesions.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La data

Els fets es van produir a casa d’un veí de Ventalló, la qual està situada al carrer del Pla de la urbanització Can Jordi ■ G.P.

El grup especial d’activi-
tats subaquàtiques
(GEAS) de la Guàrdia Ci-
vil, que coordinava la re-
cerca del submarinista
desaparegut dijous de la
setmana passada a Roses,
ha suspès els rastrejos. El
dispositiu es reprendrà en
el supòsit que apareguin
nous indicis. La decisió es
va prendre en una reunió
que van mantenir els equi-
ps d’emergència que han
pentinat la zona, on no
s’ha trobat cap rastre.
L’home va desaparèixer
mentre feia pesca subma-
rina. En les tasques van
participar els Bombers, els
Mossos, Salvament Marí-
tim i la Guàrdia Civil, i tam-
bé es van incorporar ro-
bots per rastrejar el fons
marí. L’home, de 42 anys,
té nacionalitat estatuni-
denca i espanyola. Havia
vingut de vacances amb la
germana i el cunyat. El 30
de novembre ell i la germa-
na van sortir de la platja de
l’Almadrava a navegar
amb un bot pneumàtic de
la seva propietat. Quan van
ser a la punta Falconera,
l’home es va posar a fer im-
mersions a pulmó lliure.
No tenia gaire experiència
i duia un cinturó amb
ploms que l’ajudava a bai-
xar. La germana es va que-
dar a la barca i va ser qui,
en veure que no sortia a la
superfície, va demanar au-
xili. Els equips d’emergèn-
cia van socórrer la dona,
que estava sana i estàlvia a
la Zodiac, malgrat que la
barca tenia perill d’anar a
la deriva perquè la mar es-
tava moguda. ■

Suspenen la
recerca del
submarinista
desaparegut

Redacció
ROSES

CUJEDA
Resaltado



EVA BATLLE VENTALLÓ

■Un home va agredir sexualment
la cuidadora del seu pare aquest
dimecres a Ventalló i a més va ferir
un agent dels Mossos d’Esquadra
amb una escopeta de perdigons
quan aquest intentava mediar
amb el presumpte agressor. 

Segons assegura la víctima, a
més, l’home la va retenir contra la
seva voluntat a la casa del pare
d’ell. Fins i tot li va prendre el te-
lèfon mòbil perquè no pogués
contactar amb la família.

El fet que la dona no tornés a
casa va fer que el seu marit el matí
de dijous decidís anar a l’habitat-
ge de Ventalló, situat al carrer del
Plam, on treballa la seva esposa i
un cop allà va trobar-se amb una
situació que va fer que avisés els
Mossos d’Esquadra.

Va veure la seva dona sense
roba i retinguda per l’home –el ill
del que té cura la dona–, que pre-
senta problemes mentals. L’home
va alertar els Mossos i s’hi van pre-

sentar diverses patrulles de la co-
missaria de districte de l’Escala.

Quan el presumpte agressor va
veure els agents, va treure dues ar-
mes. Una de perdigons amb miri-
lla telescòpica i l’altra d’aire com-

primit. Aquest va mostrar la dona
despullada pel balcó, la va fer tor-
nar a entrar a dins de casa i des-
prés va amenaçar els agents. Fi-
nalment, va disparar contra un
dels policies, un sergent que va
quedar ferit d’un braç. Va haver de
ser atès pel SEM i traslladat a
l’hospital de Figueres.

Posterioment, cap al migdia
l’home va baixar de casa ins al ca-
rrer i va ser detingut. Tot apunta
que podria tenir algun problema
mental, si bé, estava despressiu.

L’home va quedar arrestat pels
fets i està imputat per ser el pre-
sumpte autor de diversos delictes
com són: detenció il·legal, atemp-
tat contra els agents de l’autoritat,
lesions i agressió sexual. El detin-
gut és veí de l’Armentera, té 
anys i nacionalitat espanyola. No
tenia antecedents policials ins
ara. Els Mossos el van arrestar i
ahir va passar a disposició judi-
cial. El magistrat va dictar el seu
ingrés a presó.

Reté i agredeix
sexualment la
cuidadora del pare 
�L’home va ferir un sergent dels Mossos amb una escopeta de perdigons
a Ventalló quan aquest intentava mediar amb l’agressor  �Detenen el
presumpte autor dels fets gràcies a l’avís del marit i el jutge l’envia a presó

La data

6 DE DESEMBRE

Dia que té lloc la retenció

il·legal i l’agressió sexual

� La víctima va assegurar a la

policia que el fill de l’home per

al qual treballa la va agredir

sexualment el dimecres i que

la va retenir contra la seva vo-

luntat fins al punt d’agafar-li el

telèfon mòbil.

EVA BATLLE ROSES

■Un nen de dos anys i dos mesos
va caure aquest dimecres d’un
balcó del primer pis d’un ediici
de Roses. La criatura va resultar
ferida de poca consideració però
va ser evacuada amb helicòpter
medicalitzat del SEM ins a l’hos-
pital Trueta de Girona. Allà se li
van practicar les proves correspo-
nents i, sortosament, tot va acabar
en un fort ensurt.

Els fets es van produir pels volts
d’un quart de cinc de la tarda,
quan la Policia Local de Roses, els
Mossos i el SEM es van desplaçar
ins al número  del carrer Toledo,
un bloc de pisos de la població, on
un veí acabava de «rescatar» un
menor de només dos anys que
acabava de caure d’un balcó. Se-
gons va indicar, el nen havia cai-
gut de la terrassa del primer pis.

El SEM ràpidament va assistir
la criatura i la va traslladar en am-
bulància ins al CAP de Roses. Un
cop al dispensari, es va decidir
evacuar-lo com a precaució ins a
l’hospital Trueta en l’helicòpter
medicalitzat del SEM. Un cop allà,
li van fer les proves i tot va quedar

en un ensurt.
La Policia Local i els Mossos

van instruir les digilències, les
quals van passar a mans dels jutge
per tal d’avaluar el fet. En tot cas
es va considerar un fet accidental
i els pares de la criatura de dos
anys no han quedat  imputats  per
cap delicte.

Un nen de dos anys
cau del balcó
d’un primer pis de
Roses i resulta ferit 
�La criatura va ser evacuada a l’hospital amb
helicòpter però sortosament tot va acabar bé

DdG

El bloc on van tenir lloc els fets,

dimecres passat.

EVA BATLLE LA JONQUERA

■ La lluita contra els delinqüents
multireincidents és una prioritat
de la policia i a la Jonquera hi ha un
grup que porta de corcoll els Mos-
sos d’Esquadra. Els tenen identii-
cats però aquests segueixen ac-
tuant i la prioritat de la policia es
veure’ls d’una vegada a la presó. 

Les actuacions dels agents de la
Jonquera, juntament amb la inves-
tigació dels agents de la comissaria
de Figueres, donen el seus fruits i
fa pocs dies es va procedir a la de-
tenció de l’últim dels presumptes
lladres que havien actuat el  de
novembre en un pàrquing comu-
nitari. Amb aquesta actuació, un
total de dos homes –amb un currí-
culum delictiu que acumulma més
de  antecedents policials– han

quedat arrestats per haver pre-
sumptament robat a l’interior d’un
vehicle i haver-ho intentat en un
traster del mateix aparcament de
la Jonquera. 

Tota la història es remunta al 
de novembre, quan els Mossos
d’Esquadra van tenir coneixement
que, en un pàrquing comunitari de
la població de la Jonquera, uns in-

dividus havien entrat a robar dins
un turisme que hi estava estacio-
nat. 

Segons van poder constatar,
pels voltants de dos quarts de set
del matí els autors van accedir per
la porta d’entrada al pàrquing des
de l’escala de l’ediici i, un cop dins,
van obrir un vehicle per la porta de
l’acompanyant. La policia també

va poder observar que havien in-
tentat obrir un traster però no ho
van aconseguir. 

Els propietaris del vehicle vio-
lentat van denunciar als Mossos
que els havien sostret la compra
del supermercat, valorada en 
euros, uns  euros en monedes i
una documentació personal.

La investigació de la comissaria
de Figueres va portar els Mossos a
detenir un dels presumptes autors
el  de novembre. Es tracta d’un
home de  anys, de nacionalitat
marroquina i veí de Figueres. Un
multireincident que acumula uns
 antecedents. El jutge el va deixar
lliure amb càrrecs. La investigació
va continuar oberta ins que l’ de
desembre els agents van poder de-
tenir el segon lladre, un home de
 anys, nacionalitat marroquina i
veí de la Jonquera, com a presump-
te autor d’un delicte de robatori
amb força a l’interior de vehicle i
un robatori amb força. Aquest acu-
mula encara més antecedents, ins
a . 

Detenen dos multireincidents per robar en
un aparcament comunitari de la Jonquera
�Entres ambdós arrestats
acumulen més de 40
antecedents policials
per diversos delictes

El bloc on viuen alguns dels reincidents que actuen a la Jonquera .

E.B. COLERA

■ Un veí de Colera va aparèixer
ahir al matí mort a la platja d’en
Goixa de  la població. Al lloc dels
fets s’hi va desplaçar tant el SEM
com els Mossos d’Esquadra i tot
apunta que va ser una mort acci-
dental i que l’home va patir un
atac de cor mentre llançava pe-
dres a l’aigua o caminava per la
zona com feia cada matí.

Un testimoni va alertar el 
pels volts de tres quarts de deu
matí que hi havia un home que
semblava mort a la platja. Ràpida-
ment es van activar els serveis
d’emergències que van concloure
que era una mort accidental. Fins
i tot s’hi va desplaçar un helicòp-
ter medicalitzat del SEM però ja
no va poder fer res per salvar-li la
vida.

Es dona el cas que la víctima era
coneguda a Colera, es deia Juan
Conde i tenia  anys. Molta gent
del poble el coneixia perquè era
lampista i treballava per a molts
veïns de la localitat.

Mort sobtada 
d’un veí de Colera
mentre era a la
platja d’en Goixa
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portant, mai se n’adonés. Climent 
C. C. reconeix que va posar diners 
en dues empreses amb què prete-
nia obtenir beneficis, però tam-
bé va comprar tres pisos (un a 
Colòmbia) i vehicles d’alta gam-
ma. Hi ha quantitats que no ha po-
gut justificar.
 En la seva confessió, el gestor 
detalla que ha decidit autoincul-
par-se perquè la situació ha canvi-
at molt. Primer, perquè Mas va ad-
metre el presumpte frau relatiu a 
les inversions i s’ha iniciat un pro-
cés judicial. Segon, perquè aques-
ta investigació ha provocat el blo-
queig dels comptes de les societats 
del Madoff català, i ara l’activitat 
que Climent C. C. realitzava està 
paralitzada. I, finalment, aquest 
fet ha comportat, segons el seu pa-
rer, que es veiessin truncades les 

El gran estafador estafat. Podria 
ser el títol d’un llibre, però no és 
així. És un dels capítols de la vida 
d’Antoni Mas, conegut com el Ma-
doff català, el promotor musical i 
de publicitat que va ser detingut el  
25 de maig pels Mossos després que 
s’autoinculpés d’una presumpta 
estafa piramidal que podria supe-
rar els 200 milions d’euros a grans i 
petits inversors. D’autor d’un frau 
ha passat a ser víctima d’un altre. 
L’engany l’ha comès un persona 
molt propera a ell: Climent C. C., 
que portava la comptabilitat de du-
es de les seves empreses. Aquest ges-
tor ha reconegut davant els Mossos 
i al jutjat que es va apropiar, entre 
el 2012 i inicis del 2017, de 870.000 
euros del promotor.
 Mas va traçar durant dos anys 
un entramat que oferia una ren-
dibilitat de fins al 15%, un percen-
tatge inusitadament alt, a canvi 
que les víctimes de la presumpta 
estafa (ell la qualifica de «carru-
sel de factures») invertissin en la 
compra d’espais publicitaris de 
grups i mitjans de comunicació 
i la seva cessió i venda a grans so-
cietats perquè s’anunciessin. Al fi-
nal, els contractes que avalaven 
aquestes operacions eren falsos i 
part dels diners els destinava a pa-
gar els venciments i els interessos 
als inversors més antics.

800.000 EUROS EN 5 ANYS / El Madoff ca-
talà va utilitzar almenys les empre-
ses Ata Producciones i Eventos BCN 
per captar inversors. Arran  que els 
investigadors descobrissin que 
fons d’aquestes firmes van anar 
a una societat de Climent C. C., 
aquest gestor ha confessat que es 
va quedar amb 800.000 euros entre 

el 2012 i el 2017. Aquests diners eren 
part de la quantitat entregada per 
Mas per pagar impostos. Climent C. 
C. ha admès ara que va desviar diners 
en benefici propi. Se’ls va quedar, se-
gons les seves paraules, aprofitant el 
descontrol i la falta de puntualitat 
de Mas en relació amb el pagament 
d’impostos.
 El gestor assegura en la seva au-
toinculpació que la seva intenció 
era tornar els diners progressiva-
ment quan els negocis en què va in-
vertir comencessin a donar-li bene-
ficis. La seva prioritat era que Mas, 
a qui tenia com un empresari im-

J. G. ALBALAT
BARCELONA

El gran estafador estafat
El gestor d’Antoni Mas confessa davant els Mossos que es va quedar 800.000 euros del 
promotor musical H El ‘Madoff català’ està imputat per una estafa piramidal de 200 milions

33 Presumpte estafador 8 Antoni Mas, anomenat el ‘Madoff català’, entrant a la Ciutat de la Justícia.

DANNY CAMINAL

La trampa
l’ha executat
el comptable de 
dues de les seves 
empreses

seves expectatives de futur per tor-
nar els diners.
 No obstant, també hi ha ha-
gut un punt d’inflexió important. 
Climent C. C. va ser citat a decla-
rar com a investigat l’1 de desem-
bre en la causa oberta contra Mas 
per la presumpta estafa. El gestor 
ha negat qualsevol relació amb les 
operacions del Madoff català i s’ha 
vist obligat a confessar que s’ha-
via quedat diners, a la vegada que 
s’ha compromès a tornar-los, pe-
rò no al seu propietari, Mas, sinó a 
l’«autoritat competent» perquè de-
cideixi si els ha de donar a ell o als 
inversors enganyats.
 Climent C. C. insisteix que es-
tava convençut que Mas era un 
empresari d’èxit, amb prestigi i 
importants contactes, involucrat 
en negocis de gran abast, donada 
la informació que rebia per a la 
comptabilitat de les seves empre-
ses. Potser per això va pensar que 
podia quedar-se amb els seus di-
ners. H

VÍCTIMA D’UN PRESUMPTE ENGANY

DISSABTE
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33 Un jutjat de Barcelona i un altre 
de Madrid tramiten processos ju-
dicials vinculats a la presumpta 
estafa comesa per Antoni Mas, co-
negut promotor d’actes musicals, 
com els festivals de Cambrils i 
Platja d’Aro, o de concerts a Ro-
ses. A la causa s’han anat incorpo-
rant com a acusació diversos per-
judicats pel presumpte frau i, se-

gons fonts jurídiques, algun 
inversors han presentat també de-
núncies contra persones o enti-
tats intermediàries que es van de-
dicar a proveir de fons Mas. Entre 
els afectats, segons l’empresari, 
hi ha financers, alguns amb comp-
tes a Suïssa, Andorra, Panamà i 
Luxemburg, esportistes i empre-
ses constructores. H

Un jutjat de Barcelona i un altre 
de Madrid tramiten denúncies

agressió sexuaL a L’aLt empordà

detingut per segrestar i violar
la dona que cuidava el seu pare

EL PERIÓDICO
BARCELONA

Els Mossos d’Esquadra han detin-
gut un home de 58 anys com a pre-
sumpte autor d’una agressió sexual 
a la cuidadora del seu pare, a la qual 
va retenir despullada a Ventalló (Alt 
Empordà), i de disparar en un colze 
amb una escopeta de perdigons un 

L’home va ferir amb una 
escopeta de perdigons
un agent dels Mossos

sergent de la policia catalana.
 Segons fonts de la investigació, 
la detenció es va produir aquest di-
jous, després que el marit de la cui-
dadora truqués a les 8.20 hores del 
matí al telèfon d’emergències 112 
perquè la seva dona no havia tornat 
al seu domicili i podia estar retin-
guda a la casa on havia anat a treba-
llar. Segons fonts pròximes al cas, 
era la primera vegada que la víctima 
es quedava a passar la nit al pis on 
cuidava el pare de l’ara arrestat. 
 Quan els Mossos es van presen-

tar a la vivenda, el presumpte agres-
sor va sortir nu al balcó, va advertir 
els agents que tenia armes i va mos-
trar una escopeta de perdigons amb 
mira i una altra arma d’aire compri-
mit.

CUIDADORA DESPULLADA / Al requerir-li 
els agents que mostrés com estava la 
cuidadora, la va treure al balcó des-
pullada i la va tornar a ficar a la vi-
venda, i després d’amenaçar els poli-
cies va acabar disparant amb l’esco-
peta contra un sergent en un colze, 

motiu pel qual aquest va haver de 
ser atès a l’hospital de Figueres. 

SENSE ANTECEDENTS / Aquestes fonts 
han precisat que l’home, resident a 
l’Armentera, no tenia antecedents, 
encara que, pel que sembla, patia de-
pressió. Finalment, l’home va accep-
tar abandonar la vivenda i baixar al 
carrer, i allà va ser detingut. La víc-
tima ha denunciat que el detingut 
la va agredir sexualment. La dona 
no va poder trucar a la policia per-
què l’agressor li va agafar el mòbil i 
el va apagar.
 Els Mossos li atribueixen deten-
ció il·legal, agressió sexual, atemp-
tat a l’autoritat i lesions. Aquest di-
vendres ha passat a disposició del 
jutjat de guàrdia de Figueres, ha ne-
gat l’agressió sexual i s’ha declarat 
innocent. Però, el jutge ha decretat 
l’ingrés a la presó. H33 Imatge de la casa.

CUJEDA
Resaltado
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TARRAGONAwEl cadàver que
uns caçadors van trobar
aquest dimarts en un barranc
deMontroig del Camp (Baix
Camp) correspon al d’un
home demenys de 45 anys.
Aquesta és l’única informació
que ha transcendit de l’autòp
sia realitzada dijous. El cas
està sota secret de sumari per
la qual cosa no s’han fet públi
ques les causes de lamort ni
elmòbil, que estan investigant
elsMossos, encara que tot
indica que es tracta d’un ho
micidi. Un grup de caçadors
van trobar el cadàver emboli
cat en bosses de plàstic i en
avançat estat de descomposi

ció, raó per la qual no es va
poder determinar en un pri
mermoment si el cos corres
ponia al d’un home o una
dona. Una de les hipòtesis que
es van plantejar al principi és
que el cadàver podia ser el de
la víctima del crim de l’agent
immobiliari Ramon Franch, a
qui el jurat popular va decla
rar culpable de l’assassinat
d’una clienta fa unes setma
nes encara que el cos no ha
aparegutmai. El cadàver es va
trobar almateix barranc, a
uns deu quilòmetres de dis
tància d’on a finals d’octubre
es van trobar armes imunició
amagades sota terra. / S. Sans

El cadàver trobat aMontroig era
d’unhomedemenys de45 anys

El fiscal porta al jutjat el cas del xalet del
Golfet per “indicis de criminalitat”
PALAFRUGELLwEl fiscalde
MediAmbient iUrbanisme,
EnriqueBarata,haenviat al
jutjat el casdelpolèmicxaletde
luxeubicata lacaladelGolfet
dePalafrugell.Barataconside
ra, segons ladenúnciaqueha
presentat, quehiha“indicisde
criminalitat”darrered’aquesta
obra idemanaques’investigui
si esvancometredelictescon
tra l’ordenaciódel territori (per
construcció il∙legal) iprevarica
cióurbanística.L’escritdel
fiscal també incorpora lade
núnciapresentadaper laplata

formaSalvemelGolfet, quedes
d’un inici s’haoposata l’edifica
cióenaquestacala. Si escon
clouquehihahagut il∙legalitats,
podriaobrirseunacausapenal
contraelpromotordelxaleto
contracàrrecsde l’Ajuntament.
Elspermisos i els canvisurba
nísticsesvanexecutar
enelmandatde l’exalcalde
socialistaJuliFernández.L’ac
tual alcalde, JosepPiferrer,
vaexposarque“finsqueun
jutgenodictaminiunacosao
unaaltrano faremcapvalora
ció”. /B.Julbe

Unhome abusa
d’una assistenta
i fereix unmosso

Suspesa la recerca
del bussejador
desaparegut

GIRONAwElsMossos d’Es
quadra van detenir dijous un
veí de Ventalló de 58 anys
per, suposadament, abusar
sexualment de l’assistenta
del seu pare i disparar amb
una arma d’aire comprimit a
un dels agents que es va
personar al seu domicili. Va
ser el marit de l’assistenta
qui va alertar la policia quan
va comprovar que l’arrestat
no deixava sortir de casa la
seva dona. L’home, sense
antecedents, va ingressar
ahir a la presó després de
prestar declaració davant el
jutge. / Sílvia Oller

ROSESwEl grup especial
d’activitats subaquàtiques
(GEAS) de la Guàrdia Civil,
que coordinava la recerca
del submarinista desapare
gut a la Punta Falconera de
Roses (Alt Empordà) des de
feia nou dies, ahir va sus
pendre l’operatiu després
de no trobarne cap rastre.
El jove va desaparèixer
mentre pescava sota l’aigua.
Bombers, Mossos i Salva
mentMarítim, que col∙labo
raven en la cerca, també es
van retirar. L’operatiu es
reactivarà en cas de nous
indicis. /Bàrbara Julbe

SALVEM EL GOLFET / ACN

Vista aèria del xalet de luxe en construcció a la cala del Golfet

BATEC
CIUTADÀ

L’Ajuntament deMadrid implanta els carrers
de sentit únic durant les festes de Nadal

Vianants comcotxes

MOBILITAT

CARLOS NOVO
Madrid

Centre històric de Ma
drid.Aunsminutsapeu
delaPuertadelSol.Car
rer del Carmen. Unes

tanques mòbils i una fila de guàr
diesmunicipals impedeixen al vi
anant de trencar pel carrer Rom
pelanzas cap al carrerPreciados.
–I vostè onva?
–Jo?Estic passejant!
–Passejant peròon?
Aquesta escena va tenir lloc di

mecres, a dos quarts de set de la
tarda, en unMadrid festiu, ple de
vianants que provaven d’obrirse
pas entre la multitud. Molts eren
turistes, però també hi havia ma
drilenysqueesvanacostar al cen
tre nomésper ferse fotos ambels
guàrdies icomprovar insitu l’últi
ma disposició de l’equip de go
vern de Manuela Carmena: els
carrers de sentit únic. És a dir,
Preciados només es pot agafar en
sentit cap a la plaça del Callao i
Carmen,debaixada,capalaPuer
tadel Sol.
Lamesura es posa enmarxa, en

aquest període de Nadal, els dies
festiusielscapsdesetmana,apar
tir de les 17.30hores.TeodoroPé
rez, inspector en cap de la policia
municipal, la justifica amb l’ob

jectiu de reduir les aglomeraci
ons, tot en un escenari d’alerta 4
antiterrorista amb el record dels
fets de laRambla a l’estiu.
Els comerciants han acollit la

disposició amb una certa indife
rència. “Això està al màxim, com
sempre aquests dies. Ens és igual
que els clients arribin a la botiga
peruncarreroeldelcostat”, asse
nyalen enunaboutique.
José Luis Martínez Almeida,

portaveu del PP a l’Ajuntament,
haqualificat lamesurade“cortina
de fumperallunyareldebatde les
qüestions que importen”. I resu
meix el que opina del mandat de
Carmena: “Sentit únic, pensa
mentúnic”.
José Manuel Calvo, delegat de

Desenvolupament Urbà Sosteni
ble del Consistori, entén que les
crítiques de l’oposició són mera
ment polítiques: “No és una me
sura arbitrària. Seguim recoma

nacions de seguretat”. Davant les
tanques, enmitja hora, hi ha gent
per a tot, com se sol dir. Un grup
d’estudiants que han vingut des
de Valladolid fa broma amb els
guàrdies.
–No es pot passar? Que es pen

senque somcotxes?
Algun turista demana que li

obrin la tanca i intenta ferse en
tendre en el seu precari espanyol.
“El meu hotel és en aquest car
rer”. El municipal, amb gestos, li
assenyala que giri cua i vagi pel
carrer del costat.
A les vuit el problema no és el

sentit únic, sinó que no es pot fer
niunpas.Lacirculacióavançaper
Preciados a pas de tortuga. Al
fons, sobre els caps, al terrat de
l’edificiCapitolparpelleja l’icònic
neó d’una marca de tòniques tan
fàcil de pronunciar com difícil
d’escriure. AlaplaçadelCallao, la
multitud s’acumula davant les
tanques i busca el seu carrer. A
l’esquerra, els cinemes Callao, i
unamicamés enllà, els gransma
gatzemsqueel1964vansubstituir
un altre dels edificis més emble
màtics de Madrid, l’enderrocat
hotel Florida, on s’allotjava la
premsa internacional quan la
GranVíaeraelcarrerdelsobusos.
Però això és una altra història.
Ben trista, per cert.c

DANI DUCH

Policies localsorientenelsvianantsenundelscarrersdesentitúnicde l’entornde laPuertadelSol

Lamillora del temps aixeca les restriccions
]Madridhadeciditdesacti
varelprotocol anticontami
naciógràciesaquèdijouses
vanreduirelsnivellsdediòxid
denitrogen.Amés, laprevisió
peralspropersdiesés favora
ble, per laqual cosaavui s’ai
xecaran totes les restriccions.
Lamesura torna lanormalitat
a la ciutat, onaquestdissabte
jaespodràcircular lliurement

i elsnoresidentspodranapar
cara lesplacesdelServei
d’EstacionamentRegulat
(SER). El governde l’alcaldes
saManuelaCarmenavaacti
varaquesta setmanaelproto
col 2delplaantipol∙lució i va
prohibirperenèsimavegada
aparcaralSERalsnoresi
dentsamenaçantlosamb
multesde90euros.Lamesura

eraconseqüènciade l’alta
contaminacióqueregistrava
lacapital, el quart episodi en
elsdosúltimsmesos. Amés, la
velocitatdecirculació també
esvaveure limitada finsahir.
La faltadepluges i l’encesade
les calefaccions incitenMa
drida incrementarencara
més les restriccionsa l’úsdel
cotxeprivat.

L’oposició del PP
troba que lamesura és
un disbarat i el govern
la justifica “només per
motius de seguretat”

CUJEDA
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El digital dels que votaran #SíSí. N. 3866. Dilluns, 11 de desembre de 2017 08:26 h

EL DIETARI DEL PROCÉS 
L'escrutini del 21D:
'Piensa mal y acertarás'

JOAN LLADONET
L'article 155 no diu que es
faci el que Rajoy ha fet

Portada +Economia Món casteller Llibres País Valencià Illes Balears Catalunya Envia'ns una notícia

11.12.2017 ! 08:12 h   Llobet Regals arrenca la campanya de Nadal amb un 12% més de vendes de paneres i lots

11.12.2017 ! 05:14 h   La Guàrdia Civil i tècnics aragonesos arriben al Museu de Lleida per efectuar el trasllat a Sixena de les obres

11.12.2017 ! 01:08 h   Ercros tanca la fàbrica de clor de Flix i canvia la tecnologia de producció a la planta de Vilaseca

11.12.2017 ! 00:15 h   L'adjudicació a Indra del recompte del 21D i les possibles negociacions després de les eleccions

10.12.2017 ! 23:50 h   Simpatitzants de la CUP denuncien una agressió al Pont de Vilomara

10.12.2017 ! 23:02 h   Riera signaria repetir els deu diputats perquè "convertiria en estructural" el vot prestat del 27S

10.12.2017 ! 21:16 h   Puigdemont crida a votar amb sentit d'Estat el 21D i assegura que cada vot per JxCat l'apropa a tornar a Catalunya

10.12.2017 ! 21:08 h   Riera emplaça Domènech a recuperar "la dignitat del 15M" per "expulsar físicament" el feixisme de Catalunya

10.12.2017 ! 21:04 h   Puigdemont crida a votar amb sentit d'Estat el 21D i assegura que cada vot per JxCat l'apropa a tornar a Catalunya

10.12.2017 ! 20:59 h   Domènech pregunta a ERC si investiran Puigdemont president

Notícies d'una comarca:

 Enviar

< Anterior ! Següent >

ACN 

General
Política Internacional Cultura Comunicació Societat Economia Esports Agricultura

ALT EMPORDÀ DIVENDRES, 8 DE DESEMBRE DE 2017 10:55 H

La Guàrdia Civil suspèn definitivament la recerca del
submarinista desaparegut a Roses fa nou dies
Mossos, Bombers i Salvament Marítim, que hi col·laboraven, també s'han retirat i només hi tornaran si apareixen nous
indicis

ACN Roses.El Grup Especial d'Activitats Subaquàtiques (GEAS) de la Guàrdia Civil que coordinava la recerca del
submarinista desaparegut a Roses (Alt Empordà) fa nou dies ha suspès la recerca. Tot plegat després que no s'hagi
trobat cap rastre del jove que va desaparèixer mentre pescava a sota l'aigua, a la zona de punta Falconera. La decisió
es va prendre en una reunió que van mantenir aquest dijous els diferents equips d'emergència que han estat
pentinant la zona. A última hora es van incorporar diversos robots per tal de rastrejar el fons marí i intentar trobar el
jove, però no va tenir èxit. A la recerca hi han participat la unitat GRAE dels Bombers, especialistes dels Mossos, de
Salvament Marítim i la unitat GEAS de la Guàrdia Civil, que només tornaran a buscar en cas que es trobin nous indicis.
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Moment de la presentació de la Guia de Nadal de Roses

SEGÜENT ARTICLE →

L’esperit nadalenc

protagonitza l’encesa de llums

de Nadal de Roses

Roses edita una Guia de Nadal
Per ViladeRoses  /   08/12/2017  /   No Comentat

Una Guia de Nadal on els vilatans i visitants de Roses poden conèixer les activitats que se

celebren durant aquesta època i els restaurants i hotels que hi són oberts

Què fer, on menjar, on dormir

és el que els vilatans i els

visitants de Roses poden

saber de primera mà i de

manera fàcil i àgil durant

l’època de Nadal, ja que

“fruit de la col∙laboració

entre els departaments de

Promoció Econòmica,

Cultura i Turisme

l’Ajuntament de Roses ha

editat un llibretguia on

s’especifica tots els actes i

serveis que s’ofereix al

municipi”, va afirmar el regidor de Cultura, Francesc Giner, durant la presentació de la Guia de

Nadal de Roses, que va portar a terme juntament amb l’alcaldessa de Roses, Montse Mindan i el

regidor de Promoció Econòmica i Turisme, Fèlix Llorens.

Una guia que s’ha publicat “donada la necessitat, degut a la quantitat d’actes que s’organitza

durant aquesta època de l’any, d’agruparlos sota el mateix paraigües, que és la campanya de

Nadal, donarli el valor que fan les entitats i associacions de Roses programant activitats per les

festes nadalenques”, va afirmar Fèlix LLorens.

Així, en aquesta Guia de Nadal, que està editada en tres idiomes, català, castellà i francès amb la

finalitat de promocionar Roses dins la comarca de l’Alt Empordà com  fora de les nostres fronteres,

a banda de trobar tots els actes que es fan a Roses per aquesta època, “hi ha incloses les principals

demandes a l’Oficina de Turisme per aquestes dates, com són els hotels i restaurants que hi són

oberts”, va el regidor de Turisme.

Montse Mindan va convidar als vilatans “a tenir aquesta Guia de Nadal a les seves mans per saber

quan es fan les activitats i poder assistirhi, ja que la majoria són totalment gratuïtes”.

Campanya de Nadal

En aquesta Guia també podem trobar la campanya de Nadal impulsada per Roses Comerç, l’Estació

Nàutica i el Mercat Cobert, que enguany amb la compra en qualsevol establiment de Roses adherit

en alguna de les tres entitats es pot guanyar un viatge en creuer.

Una tirada de 3.000 exemplars

L’Ajuntament de Roses ha fet una edició de la Guia de Nadal de 3.000 exemplars que estaran

distribuïts 1.000 a l’Oficina de Turisme, 1.000 més als llocs habituals de Roses i la resta arreu de la

comarca de l’Alt Empordà.

Guia de Nadal de Roses
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L'adreça electrònica no es publicarà. Els camps necessaris estan marcats amb *
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Jordi en Les llars del centre de Roses, el

Mas Oliva i Mas Mates estaran connectades
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La campanya electoral del 21-D a les comarques gironines

La cap de llista de Junts per
Catalunya (JxCat) a les co-
marques gironines, Gem-
ma Geis, va advocar ahir
perquè els electors facin
“un vot de futur” el 21-D
contra la intervenció esta-
tal de la Generalitat i l’apli-
cació de l’article 155:
“Hem de tenir ben present
que o ens plantem o ens es-
curçaran encara més la de-
mocràcia”, va dir ahir al
vespre en un acte celebrat
a l’auditori de Banyoles.
“No ens podem permetre
normalitzar la situació de
repressió del govern espa-
nyol”, va sentenciar, a ban-
da de reivindicar que dar-
rere la situació d’excepcio-
nalitat en què afronten la
campanya tenen “94 pàgi-
nes amb propostes per go-
vernar i fer-ho bé”.

Per la seva banda, la co-
ordinadora general del
PDeCAT, Marta Pascal, va
insistir que els comicis han
de servir prioritàriament
per “restablir el govern le-
gítim a la Generalitat però
també la llibertat, treure la
gent de la presó”, i defen-
sar l’escola i les institu-
cions. Les exconselleres
Irene Rigau i Marina Geli
també van participar en
l’acte. L’exsocialista va la-

mentar la deriva del PSC i
va refermar l’aposta per la
llista del president: “El 21
de desembre triem presó o
democràcia, escola catala-
na o denúncies d’adoctri-
nament.” ■

aLa candidatura reivindica la majoria als comicis per prosseguir l’acció de govern
interrompuda per l’aplicació del 155 aGeli lamenta l’actuació del PSC

Geis (JxCat) crida al vot per
protegir la democràcia i
tallar la “repressió” el 21-D

Redacció
BANYOLES

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

“Hem de tenir ben
present que o ens
plantem o ens
escurçaran encara
més la democràcia”
Gemma Geis
CAP DE LLISTA DE JXCAT A LES
COMARQUES GIRONINES

En l’acte central de la candi-
datura ahir a la demarcació,
també hi van intervenir alcal-
des del PDeCAT. El de Besalú,
Lluís Guinó, número 5 de la
llista de JxCat i en llibertat
després d’abonar una fiança
de 25.000 euros al Tribunal
Suprem, va insistir que cal re-
cuperar el govern legítim per
continuar “executant totes
aquelles polítiques que ara
mateix estan encallades per
culpa del 155”.

D’altra banda, l’amfitrió,

Pascal, ahir, en la seva intervenció en l’acte de JxCat a l’auditori de Banyoles ■ JXCAT

l’alcalde de Banyoles, Miquel
Noguer, va fer una crida a la
participació, malgrat ser
unes eleccions “il·legítimes”,
per “guanyar en nombre de
vots i de diputats i explicar a
Europa que volem marxar
d’Espanya”. I el seu homòleg
de Cornellà del Terri, Salva-
dor Coll, va subratllar que es
tracta d’una llista transversal
“per donar pas a la societat
civil” i garantir “el bitllet de
tornada del president” Puig-
demont.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Els alcaldes del territori, a escena

L’Auditori de Girona es va
omplir ahir amb més de
1.200 persones per assis-
tir a l’acte de campanya de
Ciutadans que va reunir la
direcció del partit: el presi-
dent de la formació, Albert
Rivera; la candidata a la
presidència de la Generali-

tat i portaveu nacional del
partit, Inés Arrimadas; el
cap de llista per la demar-
cació, Jean Castel, i el se-
cretari d’organització,
Fran Hervías. “Puigde-
mont ha estat el president
del procés; jo vull ser la
presidenta de tots els cata-
lans”, va dir Arrimadas de-
manant el vot “per conti-
nuar sent catalans, espa-

nyols i europeus, i per po-
sar fi al procés”.

La candidata a la Gene-
ralitat es va comprometre
a “recuperar de nou la
unió” i a “defensar els inte-
ressos de tots els catalans”,
com ara la sanitat i l’educa-
ció. Per la seva banda, el
president de Ciutadans,
Albert Rivera, va apel·lar al
vot taronja el 21-D “per la

llibertat, per la igualtat,
per la fraternitat i per la
unió”. Rivera també va de-
manar el vot apel·lant al
vot útil i advertint els que
en altres ocasions han vo-
tat el PP i el PSOE que el
seu vot pot acabar “a la pa-
perera’’ si per només
30.000 vots “es perd la ba-
talla davant dels separatis-
tes i per només un escó”. ■

L’acte de Cs amb la direcció del
partit omple l’Auditori de Girona
Redacció
GIRONA

Els líders de Ciutadans vam omplir ahir l’Auditori de Girona
amb els seus simpatitzants ■ CEDIDA CS

L’exdiputada i regidora de
la CUP a Barcelona, Eulà-
lia Reguant, avisa ERC
que “el diàleg per ser no
porta enlloc” i confia que
els republicans recupera-
ran el “camí recorregut
entre tots” a partir del 22
de desembre. Des de Bla-
nes, on va venir a donar
suport a la cap de llista gi-
ronina, Natàlia Sànchez,
Reguant va tornar a posar
la “unilateralitat” sobre la
taula. L’exdiputada també
va retreure als comuns
que es mantinguin en
“l’autonomisme” i va re-
cordar al cap de llista de

Catalunya en Comú-Po-
dem, Xavier Domènech,
que les retallades que ara
denuncien ja van comen-
çar “amb el tripartit i els
seus companys d’Iniciati-
va”. Durant l’acte Natàlia
Sànchez també va carre-
gar contra “l’aliança del
155” assegurant que “la
democràcia a l’Estat espa-
nyol ni hi és ni se l’espera”.
La cap de llista per Girona
de la CUP va demanar que
el 21-D sigui un “bume-
rang republicà” contra
“els que neguen a cops el
dret a la lliure determina-
ció del nostre poble”. Sàn-
chez també va retreure als
comuns les seves compa-
racions entre indepen-
dentistes i unionistes:
“Que ningú s’equivoqui.
Que no s’atreveixin a po-
sar al mateix nivell el mo-
viment republicà i els par-
tits de la porra.” ■

ACN
BLANES

La CUP pressiona ERC
per la unilateralitat i
avisa els comuns

a Eulàlia Reguant
va ser ahir a Blanes
per donar suport
a Natàlia Sànchez

Rafel Bruguera, cap de llis-
ta del PSC per Girona, va
recalcar ahir la importàn-
cia del sector turístic a la
demarcació. Des del Mas
Eugeni de Calonge, on par-
ticipava en una trobada
amb els militants i els can-
didats del Baix Empordà,
Bruguera va marcar les lí-

nies estratègiques del tu-
risme gironí segons el
PSC: l’aeroport de Girona,
els ports de Palamós i Ro-
ses i la desestacionalitza-
ció, amb apostes clares per
la cultura, l’esport o l’agro-
turisme. Per fer-ho efec-
tiu, Rafel Bruguera va de-
manar estratègies globals
en les quals col·laborin
tant les administracions
com el sector privat. ■

Redacció
CALONGE

El PSC vol apostes
clares pel turisme
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President de l’associació Amics Solidaris Els
Almogàvers de l’Empordà

altruisme i l’esport. La
suma d’aquests valors
caracteritza els Amics
Solidaris Els Almogà-

vers de l’Empordà. Durant una
dècada, l’entitat ha estat inte-
grada per mossos d’esquadra.
Presideix l’associació el veí de Fi-
gueres Narcís Planas, que va en-
trar en el cos policial el 1988. Al
llarg de la seva trajectòria, el col-
lectiu ha organitzat quines benè-
fiques, donacions d’aliments i ro-
ba, entregues de material a hospi-
tals i escoles, sortides populars
solidàries, així com emotius actes
en record d’agents.

Quan es va crear l’entitat?

Va néixer el 2007. Un grup de
companys de feina, tots mossos,
vam fer en bicicleta el camí que
va de Roncesvalles a Santiago
de Compostel·la. A partir d’aquí,
una de les idees que vam tenir
va ser crear una fundació en
memòria de Santos Santama-
ría, el mosso que va perdre la vi-
da en un atemptat d’ETA a Ro-
ses. Vam començar a recaptar

L’

“El nexe d’unió de
l’entitat va ser
l’esperit solidari i la
passió per la bici”

G. Pladeveya
FIGUERES

● Una agrupació formada inicialment per

mossos d’esquadra impulsa infinitat d’accions

benèfiques, com ara la recollida de fons per a la

investigació de malalties minoritàries

Narcís Planas Cortada

diners amb la venda de loteria,
rifes... Del 2007 al 2011, vam
obtenir 14.600 euros. Estan
guardats en un compte, sota la
supervisió d’un sindicat policial.
La fundació vetllaria per cobrir
necessitats que poguessin tenir
membres del cos. Quan es creï,
Els Almogàvers hi farem la do-
nació d’aquests diners.

Quines accions feien en paral·lel?

Recollíem roba, aliments i jogui-
nes i ho dúiem a Càritas de Fi-
gueres. Acostumàvem a fer una
d’aquestes campanyes a l’estiu i
una altra a l’hivern. I, dins de la
institució dels Mossos, celebrà-
vem anualment misses en me-
mòria dels companys del cos que
havien mort. El 2007, en vam
fer una a Santiago; el 2009, a
Montserrat; el 2014, a Sant Fe-
liu, oficiada pel bisbe de Girona, i
el 2015, a Terrades. Tot ho lligà-
vem: corríem en bici i, en acabar
l’etapa, es feia la cerimònia.

Quants membres són?

Fins a l’estiu, érem més d’una
vintena de mossos de l’Alt Em-
pordà, Girona i Barcelona.
Aquest any, s’està creant una no-

va junta. L’associació no tan sols
estarà formada per mossos, sinó
que s’hi han sumat altres ciuta-
dans que hi volen col·laborar. Els
últims anys, hem recollit fons per
investigar malalties minoritàries
i s’han unit a nosaltres persones
que tenen algú del seu entorn en
aquesta situació.

Una època de certs canvis.

Sí, ens hem ampliat més a tota la
ciutadania. Abans, ens anomenà-
vem Grup d’Amics de la Bici Els
Almogàvers de l’Empordà. Estem
tramitant els nous estatuts i ens
direm Amics Solidaris Els Almo-
gàvers de l’Empordà. Hem tret el
tema de la bicicleta, tot i que no
significa que, en ocasions, no fem
sortides o algun acte en bici. Es-
tem oberts a tot.

Quin va ser el fil conductor ini-

cial de l’entitat?

El nexe d’unió va ser l’esperit
solidari i la pràctica de l’esport,
sobretot la passió per la bici.

A quins camps destinen fons?

Per exemple, vam ajudar el mos-
so Albert Palacio, que va fer un
camí solidari pel fill d’una agent,

l’Asier, que tenia diagnosticat un
tumor cerebral difús. Palacio va
fer a peu el trajecte de Roma a
Santiago per recaptar fons. Les
aportacions van anar a l’hospital
Sant Joan de Déu. Des d’Els Al-
mogàvers hi vam contribuir amb
la venda de samarretes i vam
realitzar un camí solidari a Càno-
ves. Alhora, vam participar en un
projecte relacionat amb una ma-
laltia poc freqüent que es va dia-
gnosticar a la filla d’un mosso: la
dermatomiositis juvenil.

Una associació ben activa!

Sí, el mateix any també vam or-
ganitzar un camí solidari al cas-
tell de Sant Ferran de Figueres.
L’esdeveniment era per recollir
fons per a la investigació de ma-
lalties minoritàries neurològi-
ques de pediatria al Vall d’He-
bron. Paral·lelament, vam ven-
dre samarretes, números de lo-
teries i rifes. Vam aconseguir
entre 8.000 i 9.000 euros.

És gratificant contribuir més

enllà de l’àmbit professional.

Fa anys que m’agrada dedicar el
temps lliure a col·laborar i a aju-
dar. Porta molta feina, però

t’omple. El positiu de tot plegat
és veure l’alegria de la gent.

I es pren més consciencia.

Sobretot de les necessitats. El
2016, vam lliurar sondes a
l’hospital de Figueres. I, després
del gran foc de l’Empordà del
2012, vam comprar arbres i els
vam donar per reforestar la zo-
na dels Estanys de la Jonquera.

Pensant ja en nous projectes?

El 2018, volem fer el segon camí
solidari a Figueres. Seria una
ruta circular. També ens agra-
daria contactar amb pintors per
si poden cedir algun quadre per
a una exposició. Una part dels
beneficis de les vendes de les
obres aniria a fins benèfics.

La seva feina policial també té

una marcada vessant humana.

I tant! Fem pedagogia i és
d’agrair. A les comissaries també
hi ha grups de relacions amb la
comunitat que fan xerrades als
col·legis, a gent gran, comunitats
de veïns... Hi ha proximitat amb
la policia i això és important. Dins
el cos, cada vegada sorgeixen més
iniciatives solidàries. ■

Narcís Planas mostrant la camiseta amb motiu del camí solidari de Figueres, celebrat el setembre ■ MANEL LLADÓ
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Rubén Lago revisant els salvavides col·locats a la proa del vaixell. MARC MARTÍ El cap de màquines de l’«Astral», Savvas Kouperinis. M.M.

«Per què no els acollim?
Per què moren al mar?» 

� Els tripulants de l’Astral expliquen la tasca humani-

tària que ONG com la seva fan al Mediterrani. Només a

Blanes, cada dia van rebre entre 150 i 200 escolars

que «fan preguntes més intel·ligents que molts adults

perquè no tenen el filtre de l’autocontrol i parlen amb

una lògica d’humanitat» –va dir Lago. Les grans qües-

tions que els repeteixen són: «Per què no els acollim?

Per què la UE no els salva? Per què es moren al mar?». 

L
’Astral, el veler emblema
en el rescat de persones
que es juguen la vida po-
sant-la en mans de màies

per fugir de la guerra i la pobresa, na-
vega per aigües gironines. Avui surt
del port de Palamós direcció a Ro-
ses, on a partir de demà rebrà esco-
lars i tothom que vulgui conèixer de
primera mà la crisi humanitària que
empeny milers d’exiliats al Medite-
rrani. Qui pugi al vaixell trepitjarà la
mateixa coberta que molts d’ells.

Aquesta nau «amb una història
en cada racó», tal com va remarcar
un dels seus voluntaris a bord, Ru-
bén Lago, pertany a la Fundació
Proactiva Open Arms, l’ONG de Ba-
dalona centrada en la vigilància i el
salvament d’embarcacions a l’Egeu
i el Mediterrani des del . Tot i
haver-se convertit en un símbol, ca-
tapultat a l’opinió pública l’any pas-
sat per un documental del progra-
ma Salvados(La Sexta), la seva con-
dició de veler fa que no sigui el més
adequat per l’hivern perquè, a ban-
da de no tenir massa capacitat –en-
cara que el cap de màquines, el grec
Savvas Kourepinis, va apuntar que
ha arribat a portar  persones–, la
majoria de rescatats s’han d’acomo-

dar a la proa. Per això, l’ONG ha de-
cidit donar-li un ús pedagògic ins a
la primavera, quan les condicions
climàtiques millorin i es pugui afegir
al remolcador Open Arms, que no
ha aturat l’activitat –ahir mateix va
rescatar  persones. Fins fa un pa-
rell de mesos, quan el contracte amb
l’armador va expirar, també comp-
taven amb el vaixell Golfo Azzurro. 

Els rescats al mar són la pota prin-
cipal de la missió d’aquesta organit-
zació creada per Òscar Camps, però
en té dues més: la comunicació, mo-
tiu pel qual graven totes les accions
i sempre els acompanyen periodis-
tes; i la sensibilització, perquè «per
nosaltres és fonamental donar veu
a la gent que rescatem, contrarestar
la desinformació i la campanya de
difamació de les institucions euro-
pees, sobretot des de fa  mesos –va
lamentar Lago–, i evidenciar la inac-
ció de la Unió Europea». Precisa-
ment, el seu pas per la Costa Brava
s’emmarca en aquest últim propòsit
i en una primera campanya que fan
amb el suport de la Fundació Barça
i Ports de la Generalitat, que els ha
dut a vuit ports catalans, des de
l’Ametlla de Mar a Roses. El recorre-
gut gironí va començar el  de no-
vembre a Blanes. 

Tornant al paper de la UE, Lago la
va acusar d’haver «decidit que no

Recorregut per la Costa Brava. El vaixell insígnia de l’ONG Proactiva Open Arms
encara la tercera setmana en ports gironins, on convida a pujar a la seva coberta per
explicar la feina que fan. Reben visites escolars, però també a qualsevol persona
interessada a saber més sobre el drama que pateixen els refugiats al Mediterrani.

«Astral», el veler que
rescata «supervivents
de l’impossible» 
�Els ports de Blanes, Palamós i Roses acullen el vaixell de l’ONG catalana
Proactiva Open Arms, en la seva primera campanya de sensibilització

Ben rebuts al
port on el «C-Star»
no va poder entrar
� L’Astral ha estat una set-

mana al port on, fa 2 mesos,

es va prohibir l’accés al C-Star,

el vaixell que una organització

d’ultradreta va utilitzar per

boicotejar el rescat de refu-

giats. Això és el primer que els

pescadors de Palamós van ex-

plicar a la tripulació de l’As-

tral, deixant clar el rebuig que

sentien però que els van por-

tar menjar perquè, a bord, no

hi havia ultres sinó tripulants

d’Sri Lanka abandonats per

l’armador. Un home que, se-

gons Lago, «alimentava l’odi».

L’ONG coneix bé el C-Star, que

els va amenaçar de denun-

ciar-los als guardacostes libis;

i, de fet, els van disparar per

primer cop després que par-

lessin per ràdio. Ironies del

destí, el remolcador Open

Arms va haver de rescatar un

C-Star avariat. P.T.V. PALAMÓS

Pili Turon PALAMÓS

CUJEDA
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Igone Mariezkurrena a la cuina on prepara arròs per a les persones que auxilien. M.M. La socorrista i voluntària Yanina Aguilar, en un dels camarots. MARC M.

vol que segueixin arribant persones
de Líbia, on sap que es venen es-
claus i que el  de les dones que
rescatem han estat violades repeti-
dament». En la seva opinió i «salvant
les distàncies, és com si a la II Guerra
Mundial Àustria o França haguessin
tornat els jueus a Alemanya sabent
que els posaven en camps de con-
centració».

Al costat de Lago i de Kourepinis,
a bord de l’Astralhi ha tres persones
més a càrrec de la campanya de sen-
sibilització ciutadana; una tripula-
ció que per als rescats augmenta ins
a onze. Quan estan en acció, la Guàr-
dia Costera italiana és la seva via
principal per trobar barques a la de-
riva, ja que la «llei del mar» l’obliga
a avisar les embarcacions més pro-
peres perquè prestin auxili. Ara bé,
també en localitzen gràcies a hores
de guàrdia davant del radar o pen-
tinant l’horitzó amb prismàtics i,
quan ho fan, solen ser de dos tipus:
de fusta, «antics pesquers als que les
màies treuen tot l’emmagatzemat-
ge per posar-hi ins a  plantes» –va
dir Lago–, on han arribat a trobar mil
persones que «no es poden estirar,
van tot el trajecte a la gatzoneta, as-
pirant el fum de motors d’antics ca-
mions i d’una gasolina amb gran cà-
rrega de plom que reacciona quími-
cament amb el salnitre del mar, pro-
vocant cremades»; o de goma, d’en-
tre  i  metres de llarg, carregades
de  a  persones.

Amb el pas del temps, han après
a reduir el perill de les operacions
d’aproximació i de rescat. Ho fan
amb precaució, explicant qui són i
de quina manera repartiran els sal-
vavides i procediran al desembar-

cament, un procés lent perquè a
cada barca de rescat només hi caben
 o  persones que van traslladant
ins al vaixell gran. Allà es fa un pri-
mer triatge mèdic i es calma la set i
la gana amb aigua, barretes energè-
tiques, batuts proteics i arròs blanc.
En moltes missions, qui ho ha pre-
parat és la basca Igone Mariezcurre-
na, que dijous explicava la feina de
Proactiva Open Arms a un grup de
visitants de l’Astrala Palamós. Sobre
els exiliats salvats, va airmar: «Arri-
ben supervivents de l’impossible». 

Explicar-ho i treure la ràbia

Aquests només són fragments de la
realitat que els voluntaris expliquen
als escolars –de  a  anys, amb xe-
rrades i projeccions de vídeo adap-
tades a cada edat– i als interessats  en
el que fan i representen ONG com
la seva. Els cooperants d’Open Arms
són professionals preparats i la ma-
joria, socorristes i patrons d’embar-
cació amb experiència en rescats i
situacions d’emergència; igual que
l’equip mèdic, integrat per una doc-
tora i un infermer. L’equip es com-
pleta amb dues persones poliva-
lents a coberta, formades en alguna
professió del mar i provinents d’àm-
bits molt diversos: el gallec Ruben-
Lago és terapeuta en addiccions, ara
en excedència d’una clínica per a la
detecció de drogodependències; i el
seu company, Arce García, fa un
doctorat en Biomidicina. Quan ja es
troben a la recta inal d’un tourque
acabarà a les Balears, Lago va asse-
gurar que, «per nosaltres, aquesta
campanya és quasi terapèutica per-
què ens permet explicar-ho i no
guardar-nos la ràbia acumulada».

2

 VAIXELL AMB LES PORTES OBERTES als ports de Blanes, Palamós i Roses. El veler «Astral», amarrat al port de

Palamós, on s’ha aturat en el seu recorregut per la costa catalana. Arce García (amb samarreta blanca) donant expli-

cacions a persones que dijous passejaven pel port i van decidir entrar al vaixell. Lago mostra un dels equipaments de

rescat. Un nen comenta part de l’exposició de fotografies que testimonien l’activitat de l’«Astral». FMARC MARTÍ
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Eleccions 21-D LA CAMPANYA 

DdG CALONGE

■El candidat del PSC per Girona,
Rafael Bruguera, va defensar ahir
que cal reclamar un deute pen-
dent que la Generalitat té amb les
comarques gironines, una inver-
sió a la demarcació per compen-
sar les inversions que es faran a
Tarragona amb el BCN World. En
un acte a Calonge amb la número
 de la llista, l’exdirigent d’Unió i
membre d’Units per Avançar
Montse Surroca, per parlar sobre

turisme, Bruguera va reivindicar
que «tenim un  projecte complet,
global sobre economia i el con-
junt de les comarques gironines
pel que fa al sector turístic», i va
esmentar un punt que consideren
«estratègic». «La Generalitat té un
deute pendent amb les comar-
ques gironines, la inversió que en
el seu moment va prometre el Go-
vern per compensar les inver-
sions que s’estan fent o es faran a
Tarragona amb el BCN World».
Així, va afegir que «després del -
D  hem de portar al Parlament per
reivindicar aquest deute». 

En paral·lel, el cap de llista so-
cialista va afegir que el sector tu-
rístic gironí «té reptes molt impor-
tants de futur», i va enumerar les

línies estratègiques que propo-
sen: l’aeroport de Girona «com un
element clau», els ports de Pala-
mós i de Roses, la desestacionalit-
zació de la temporada «a partir
d’apostar pel turisme cultural, re-
creatiu, esportiu, gastronòmic, de
natura...», la recuperació dels ca-
mins de ronda «des de Blanes ins
a Portbou» o, per exemple, a Ca-
longe, «el municipi del qual el 
del PIB és l’agricultura, una aposta
clara per l’agroturisme, pel turis-
me d’interior», va exposar. 

«La desestacionalització de la
temporada és un element clau i
s’han de portar estratègies globals
entre totes les administracions
públiques i el sector empresarial,
el privat», va reblar Bruguera. 

Bruguera reclama la inversió promesa a
Girona per compensar la del BCN World
El candidat socialista gironí
afirma que després del 21-D
caldrà «reivindicar aquest
deute» amb la demarcació

ACN/DdG IGUALADA/ANYOLES

■ El candidat de Junts per Cata-
lunya, Carles Puigdemont, consi-
dera que «no poder prendre pos-
sessió –com a president de la Ge-
neralitat– seria una opció antide-
mocràtica» en cas que guanyés les
eleccions el  -D. En una entre-
vista que ahir va avançar l’Ara i
que avui publica en paper, Puig-
demont demana a la Unió Euro-
pea que supervisi el procés elec-
toral en cas que «no es respecti el
mandat de les urnes amb les re-
gles que el propi Estat ha creat». I
es pregunta si «Iceta, Arrimadas i
Albiol es comprometran a respec-
tar el resultat del -D». En cas
contrari, insisteix que els catalans
ho han de saber abans de votar. El
president destituït airma que
«ara és el moment dels partits i
que probablement l’únic partit
que ho ha entès és el PDeCAT».

En el mateix sentit, en una in-
tervenció en directe des de Brus-
sel·les a l’acte de JxCat d’ahir al
vespre a Igualada, el president va
assegurar que si el resultat dels co-
micis és «nítid» i «clar» tant ell
com Junqueras, i la resta de con-
sellers destituïts per l’Estat, torna-
ran al Palau de la Generalitat. 

L’acte de JxCat a Banyoles
JxCat va celebrar ahir a Banyoles
l’acte comarcal amb els candidats
gironins i la coordinadora general
del PDeCAT, Marta Pascal.  La cap

de llista gironina, Gemma Geis, va
advertir que el -D «els catalans
tenim una nova oportunitat per
fer un pas endavant pel nostre fu-
tur» i «o ens plantem o ens escur-
çaran encara més la democràcia».
«Volem una Catalunya transpa-
rent, moderna i que vetlli pel futur
dels seus ciutadans. Per això no
ens podem permetre normalitzar
la situació de repressió per part
del govern espanyol». «La nostra
és una llista transversal, amb gent
d’arreu. Tenim  pàgines amb
propostes, no estem aquí només
pel , volem governar i fer-ho
bé», va dir lamentant que «alguns
mirin vídeos i mengin crispetes al

sofà mentre tenim presos polítics,
i això no ho podem permetre». 

Per la seva banda, Pascal va dir
que les eleccions «van de restablir
el govern legítim a la Generalitat
però també de llibertat i de treure
la nostra gent de la presó. Els vo-
lem a casa per Nadal, per tant hem
de guanyar!». «En aquests comicis
defensem la nostra gent, les nos-
tres institucions, la nostra educa-
ció. Ens toca demostrar una vega-
da més el que volem els catalans.
Són unes eleccions per reconque-
rir l’horitzó, anar encara més en-
llà, també dels partits, per això és
el moment d’una llista unitària»
com la de JxCat, va reblar Pascal. 

Puigdemont: «No poder
prendre possessió seria una
opció antidemocràtica»
Assegura que si el resultat del 21-D és «nítid» tot el Govern tornarà a Palau
Gemma Geis: «O ens plantem o ens escurçaran encara més la democràcia»

Marta Pascal, durant la seva intervenció d’ahir a l’Auditori de Banyoles. JXCAT

Un moment de l’acte d’ERC celebrat ahir a Sant Feliu de Guíxols. ERC

DdG SANT FELIU DE GUÍXIOLS

■ ERC va celebrar ahir un acte a
Sant Feliu de Guíxols amb el nú-
mero  de la llista per Girona, Ro-
ger Torrent, que va insistir que «el
-D o guanyen els de l’«a por
ellos» o els de l’esperit de l’-O. I,
en aquesta realitat, ara només ERC
pot aturar Ciutadans i el bloc del
». Torrent va explicar que ERC
«ha demostrat generositat durant
tota la seva història perquè això no
va de noms. Va de la suma de tots
i cadascun de nosaltres. I ens ne-
cessitem a tots perquè el -D o
guanyem o ens arrasaran el país.
No és legítim mentir sobre TV, els
Mossos o l'escola catalana. I el bloc
del  juga a això», va reblar.

El candidat va afegir que man-
tenen Junqueras «a la presó per-

què és la seva principal amenaça
per lluitar contra el . Li tenen
por. Tot i ells, guanyarem perquè
la democràcia sempre guanya». 

La també membre de la llista
per Girona, Sílvia Romero, va re-
cordar els orígens de la seva famí-
lia. «Els meus avis no es van equi-
vocar. Van triar una terra molt fèrtil
on hem fet arrels». Romero va dir
que «imagino una República cata-
lana on jo pugui ser, i pensar, en ab-
soluta llibertat. I ara, no puc. Ara
ens ho estan prohibint». «No te-
nim altra opció que guanyar. Ja
l’hem declarada i ara toca fer la fei-
na i construir-la entre tots», va aca-
bar. Mariona Vilarroya (JERC) va
afegir que «el jovent lluitarem per
un país que ens ofereixi oportuni-
tats i poder viure en garanties».

Torrent: «Ara només
ERC pot aturar Cs 
i el bloc del 155»
Recorda que Junqueras segueix a la presó perquè
«és la principal amenaça per lluitar contra el 155»

DdG AIGUAMOLLS DE L’EMPORDÀ

■El Parc dels Aiguamolls de l’Em-
pordà va ser l’escenari escollit pels
comuns per anunciar la seva in-
tenció de promoure l’Agència de
la Natura de Catalunya. El cap de
llista per Girona, Llorenç Plana-
gumà, va relatar com estudis en
diferents països coincideixen que
el retorn de la inversió en el medi
natural és d’ a . En el cas de Ca-

talunya, l’estudi el va fer l’Institut
Cerdà. Planagumà va explicar que
aquest retorn es concreta en ocu-
pació estable i de qualitat, i va
contrastar aquest model amb el
de Barcelona World, que defensa-
va ahir per a les comarques giro-
nines el candidat del PSC per Gi-
rona: «més precarització laboral,
més especulació amb el territori,
el que defensa el PSC és més crisi
comptat i debatut», va lamentar
Planagumà. Catalunya en Comú-
Podem també  va reclamar  la Llei
de Biodiversitat, i Planagumà va
recordar «que hi ha països al món
que ja van per la segona llei, i aquí
encara no tenim ni la primera». 

Planagumà recorda que cada
euro invertit al medi natural
en retorna nou al territori

Reclama crear l’Agència de la
Natura de Catalunya i preveuen
finançar-la amb la taxa turística i
l’impost a vehicles contaminants

Catalunya
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Empordà  » Successos

Roses

Un nen de dos anys cau del balcó
d'un primer pis de Roses i resulta
ferit
La criatura va ser evacuada a l'hospital amb helicòpter però sortosament tot va
acabar bé

E VA BATLLE | DDG  09.12.2017 | 10:27

Un nen de dos anys i dos mesos va caure aquest
dimecres d'un balcó del primer pis d'un edifici de
Roses. La criatura va resultar ferida de poca
consideració però va ser evacuada amb helicòpter
medicalitzat del SEM fins a l'hospital Trueta de
Girona. Allà se li van practicar les proves
corresponents i, sortosament, tot va acabar en un
fort ensurt.

Els fets es van produir pels volts d'un quart de cinc
de la tarda, quan la Policia Local de Roses, els
Mossos i el SEM es van desplaçar fins al número 2
del carrer Toledo, un bloc de pisos de la població,
on un veí acabava de «rescatar» un menor de
només dos anys que acabava de caure d'un balcó.
Segons va indicar, el nen havia caigut de la
terrassa del primer pis.

El SEM ràpidament va assistir la criatura i la va
traslladar en ambulància fins al CAP de Roses. Un
cop al dispensari, es va decidir evacuar-lo com a
precaució fins a l'hospital Trueta en l'helicòpter
medicalitzat del SEM. Un cop allà, li van fer les proves i tot va quedar en un ensurt.

La Policia Local i els Mossos van instruir les digilències, les quals van passar a mans dels jutge per tal
d'avaluar el fet. En tot cas es va considerar un fet accidental i els pares de la criatura de dos anys no
han quedat imputats per cap delicte.

Més informació

Un conductor transporta una banyera en un ciclomotor i l'enxampa la policia

Mort sobtada d´un veí de Colera mentre era a la platja d´en Goixa

El govern espanyol doblarà la presència de patrulles de Mossos als col·legis electorals per evitar boicots

Enquestes

ANAR A L'ENQUESTA ►

Enllaços recomanats: Premis cinema

© Editoral Empordà, S.L. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies

Girona Catalunya Espanya Internacional Cultura Fets i gent Successos

Serveis 09 de desembre de 2017

Figueres
14 / 7º

L'Escala
16 / 6º

Roses
16 / 6º

Empordà Actualitat Esports Economia Opinió Oci Tendències Comunitat Multimèdia Club

El bloc on van tenir lloc els fets, dimecres passat DDG
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Empordà  » Cultura

Figueres

La comarca es posa en dansa a
benefici de La Marató
Marató de dansa, a Figueres i concert de Nadal a Llançà, per obrir el programa d'actes
benèfics

EMPORDA.INFO  07.12.2017 | 20:35

La comarca de l´Alt Empordà té una cita fixa en el
calendari amb La Marató de TV3, dedicada a les
malalties infeccioses. Els actes ja han arrencat i
tenen continuïtat a partir d´aquest cap de setmana
amb la cinquena edició de la marató de Dansa
Solidària, aquest diumenge de 9 del matí a les 6 de
la tarda, al Poliesportiu Municipal de Figueres.
Amb un donatiu mínim de 9 euros, es podrà gaudir
de fins a 9 hores de dansa Non-Stop. Les
inscripcions estan obertes a l´Art&Dance Estudi
Bel González (tardes de 4 a 8 del vespre) o una
hora abans de l´activitat escollida.
Llançà s´aboca també en La Marató a través de
diferents actes com ara el concert de Nadal,
diumenge a les 6 de la tarda, a la Casa de Cultura amb la participació de la Coral Palandriu, de Llançà,
la Coral Josep Ruhí de Bescanó i la Coral Les Estunes de Porqueres. L´entrada és gratuïta i es
recolliran donatius per la causa.

A banda d´aquesta activitat, el proper 17 de desembre, el mateix municipi proposa també caminar i
córrer per La Marató. L´INS Llançà, amb la col·laboració de l´Àrea de Turisme de l´Ajuntament de
Llançà i la dinàmica secció de Trail de la Unió Excursionista Llançanenca, Tramuntanya, proposa
aquesta matinal esportiva oberta a tots els públics.
Igualment és una de les activitats tradicionals d´aquestes dates solidàries la representació dels
Pastorets, obra de Folch i Torres adaptada per l´escriptor David Pujol al Teatre Municipal de Roses, a
càrrec dels alumnes de 6è curs de l´escola Jaume Vicens Vives. Serà el proper dimecres 13 de
desembre, a partir de les 7 de la tarda.

Més informació

Salvador Sobral rep un trasplantament de cor

Tae Sport, Jan-su, Joan's i Ki Hop, en el Campionat d'Espanya de clubs

El caganer del president Puigdemont, la figura més venuda arreu d'Espanya
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COMENTARIS

LA CARAVANA: CIUTADANS

Ciutadans, a «casa d'en Puigdemont»
  La formació unionista presumeix de la seva presència a un dels feus del

sobiranisme, Girona, amb una notable presència d'ex del PP

  La «molt grata» Dolors Montserrat i el cava del 155

Pep Martí | 09/12/2017 a les 15:21h  2 comentaris

   

Arxivat a: La caravana, eleccions Parlament 2017, Inés Arrimadas, Carles Puigdemont, Albert Rivera,

procés català, Ciutadans, La caravana

Ciutadans ha congregat prop d'un miler de persones a l'Auditori de Girona. | @CiutadansCs

Per Ciutadans, fer campanya a Girona és jugar fora en un partit
molt difícil. Aquest és "territori Puigdemont" i el partit taronja n'és
molt conscient. Per això avui els dirigents del partit han volgut
furgar en la ferida. Ho ha dit Fran Hervías, un dels oradors del
míting a l'Auditori: "Som a casa de Puigdemont, hem omplert
l'Auditori i estem a punt de guanyar les eleccions".  

Si Girona ha estat de sempre la circumscripció més costeruda per
l'espanyolisme, un dels termòmetres de la política catalana, avui
ho és més que mai. No fa tant de temps, menys de dos anys,
encara que sembli que ha passat una eternitat, que Carles
Puigdemont era l'alcalde de la ciutat.

Encara ressonen els crits de "President!" i "Visca la República!" amb
què molts gironins van saludar Puigdemont el 28 d'octubre passat,
l'endemà de la proclamació de la independència i poques hores
després que el govern espanyol el destituís. Aquell dia, el president
va dinar en un cèntric restaurant i després es va donar un bany de
masses pel carrer. Puigdemont ja tenia decidit el viatge a
Brussel·les.

A Girona, Ciutadans és la cinquena força política a l'Ajuntament (2
de 25 regidors). Però aquest cop, la campanya de Cs ha decidit
jugar fort a tot el territori. Fins i tot es van plantejar fer un acte a
Vic, opció finalment descartada.

El PP ara és llençar el vo

Ciutadans està escombrant en el segment de votants del PP. De
fet, molts ja exvotants. Ho explica Josep V., treballador de banca, de
Girona capital, que assisteix al míting dels taronges: "Abans jo era
votant del PP, però ara això és llençar el vot". Tampoc es refia del
PSC: "Poden fer la pirula. Trobo que no són clars" i repeteix un dels
missatges que es llencen des de Cs: "Encara farien un altre
tripartit". Li dol que "el catalanisme s'hagi confós amb
l'independentisme".

Maria Pau Quintana, de Roses, milita a Cs des de fa dos anys. És
una altra exvotant popular: "No em fa res dir que sóc de Ciutadans.
El meu jefe no és independentista. Hi ha gent que no ho diu perquè
encara hi ha por". Quintana creu que "el PP té un missatge antic i
no ha fet net de corrupció". però es mostra crítica amb l'aplicació
del 155, conscient que aquí discrepa de la línia dels seus: "El govern
espanyol i el català haguessin hagut d'arribar a un acord".    

@FranHervias "Encara recordo quan feia uns
anys vam néixer i ens deien que érem flor d'un
dia; bé aquí estem avui a Girona, a punt de
guanyar les eleccions" #GironaNaranja
pic.twitter.com/pLY4uKHr2R

— Ciutadans (@CiutadansCs) 9 de desembre de
2017

(Mostra el teu compromís amb el model de periodisme
independent, honest i de país de NacióDigital, i fes-te subscriptor
per una petita aportació mensual. Fes clic aquí per conèixer tots
els avantatges i beneficis. Apunta’t a la comunitat de NacióDigital,
perquè la informació de qualitat té un valor.)











 La «molt grata» Dolors Montserrat i el cava del 155

 Rivera vol ser Macron... però només convenç Manuel Valls

 Ciutadans busca fer la maneta a Tarragona

 Jordi Turull, una rosa groga i el míting més emotiu de la seva carrera

 La campanya «anormal» de la CUP

 Dolços per pair enquestes amargues

També us pot interessar

C's: "estem a punt de guanyar les
eleccions"!
Anònim, 09/12/2017 a les 16:02

 +7  -1

Es que alguns sembla que votin amb la tito_la

Els enquestes. 
Anònim, 09/12/2017 a les 17:26

 +4  -0

La assessora de Rivera es: .Elena Sánchez Álvarez, presidenta de Sigma Dos. Ells
mateixos es posen de primers a les enquestes i la gent de vegades s'ho creu.
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LA CARAVANA: CIUTADANS

Ciutadans, a «casa d'en Puigdemont»
  La formació unionista presumeix de la seva presència a un dels feus del

sobiranisme, Girona, amb una notable presència d'ex del PP

  La «molt grata» Dolors Montserrat i el cava del 155

Pep Martí | 09/12/2017 a les 15:21h  2 comentaris

   

Arxivat a: La caravana, eleccions Parlament 2017, Inés Arrimadas, Carles Puigdemont, Albert Rivera,

procés català, Ciutadans, La caravana

Ciutadans ha congregat prop d'un miler de persones a l'Auditori de Girona. | @CiutadansCs

Per Ciutadans, fer campanya a Girona és jugar fora en un partit
molt difícil. Aquest és "territori Puigdemont" i el partit taronja n'és
molt conscient. Per això avui els dirigents del partit han volgut
furgar en la ferida. Ho ha dit Fran Hervías, un dels oradors del
míting a l'Auditori: "Som a casa de Puigdemont, hem omplert
l'Auditori i estem a punt de guanyar les eleccions".  

Si Girona ha estat de sempre la circumscripció més costeruda per
l'espanyolisme, un dels termòmetres de la política catalana, avui
ho és més que mai. No fa tant de temps, menys de dos anys,
encara que sembli que ha passat una eternitat, que Carles
Puigdemont era l'alcalde de la ciutat.

Encara ressonen els crits de "President!" i "Visca la República!" amb
què molts gironins van saludar Puigdemont el 28 d'octubre passat,
l'endemà de la proclamació de la independència i poques hores
després que el govern espanyol el destituís. Aquell dia, el president
va dinar en un cèntric restaurant i després es va donar un bany de
masses pel carrer. Puigdemont ja tenia decidit el viatge a
Brussel·les.

A Girona, Ciutadans és la cinquena força política a l'Ajuntament (2
de 25 regidors). Però aquest cop, la campanya de Cs ha decidit
jugar fort a tot el territori. Fins i tot es van plantejar fer un acte a
Vic, opció finalment descartada.

El PP ara és llençar el vo

Ciutadans està escombrant en el segment de votants del PP. De
fet, molts ja exvotants. Ho explica Josep V., treballador de banca, de
Girona capital, que assisteix al míting dels taronges: "Abans jo era
votant del PP, però ara això és llençar el vot". Tampoc es refia del
PSC: "Poden fer la pirula. Trobo que no són clars" i repeteix un dels
missatges que es llencen des de Cs: "Encara farien un altre
tripartit". Li dol que "el catalanisme s'hagi confós amb
l'independentisme".

Maria Pau Quintana, de Roses, milita a Cs des de fa dos anys. És
una altra exvotant popular: "No em fa res dir que sóc de Ciutadans.
El meu jefe no és independentista. Hi ha gent que no ho diu perquè
encara hi ha por". Quintana creu que "el PP té un missatge antic i
no ha fet net de corrupció". però es mostra crítica amb l'aplicació
del 155, conscient que aquí discrepa de la línia dels seus: "El govern
espanyol i el català haguessin hagut d'arribar a un acord".    

@FranHervias "Encara recordo quan feia uns
anys vam néixer i ens deien que érem flor d'un
dia; bé aquí estem avui a Girona, a punt de
guanyar les eleccions" #GironaNaranja
pic.twitter.com/pLY4uKHr2R

— Ciutadans (@CiutadansCs) 9 de desembre de
2017

(Mostra el teu compromís amb el model de periodisme
independent, honest i de país de NacióDigital, i fes-te subscriptor
per una petita aportació mensual. Fes clic aquí per conèixer tots
els avantatges i beneficis. Apunta’t a la comunitat de NacióDigital,
perquè la informació de qualitat té un valor.)











 La «molt grata» Dolors Montserrat i el cava del 155

 Rivera vol ser Macron... però només convenç Manuel Valls

 Ciutadans busca fer la maneta a Tarragona

 Jordi Turull, una rosa groga i el míting més emotiu de la seva carrera

 La campanya «anormal» de la CUP

 Dolços per pair enquestes amargues

També us pot interessar

C's: "estem a punt de guanyar les
eleccions"!
Anònim, 09/12/2017 a les 16:02

 +7  -1

Es que alguns sembla que votin amb la tito_la

Els enquestes. 
Anònim, 09/12/2017 a les 17:26

 +4  -0

La assessora de Rivera es: .Elena Sánchez Álvarez, presidenta de Sigma Dos. Ells
mateixos es posen de primers a les enquestes i la gent de vegades s'ho creu.
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Roses edita una Guia de

Nadal

Concert solidari a Roses envers la
investigació del càncer de pròstata
Per ViladeRoses  /   09/12/2017  /   No Comentat

El Teatre Municipal de Roses acollirà demà diumenge el concert solidari anual de la

Fundació Roses Contra el Càncer

Un dels objectius de la Fundació Roses contra el

Càncer és col•laborar, promoure i incentivar la

investigació sobre el càncer. Per aquest motiu, dóna

suport a la recerca per tal de contribuir a trobar una

curació definitiva de la malaltia, així com per millorar

el tractament i qualitat de vida del pacient durant el

període de convalescència.

Així, des de l’any 2003 col•labora amb l’Institut

Català d’Oncologia de Girona en projectes

d’investigació i recerca. Aquell any, la Fundació

Roses contra el Càncer va fer una primera donació de

50.000€.

Uns diners que es van recaptar a la Vila de Roses

l’any 2000 per ajudar el jove Mario Torres Garcia,

afectat per una greu malaltia.

Aquells diners van ser utilitzats acuradament per la

família d’en Mario per fer front a diferents despeses ocasionades per la malaltia. Quan el jove Mario

Torres va morir, la família Torres, juntament amb la Fundació Roses Contra el Càncer, van decidir

donar els diners íntegrament a la investigació, amb els quals també es va facilitar la creació del

primer laboratori de recerca oncològica de les comarques gironines.

Des de llavors, la Fundació Roses Contra el Càncer celebra un concert benèfic per l’època de Nadal

al Teatre Municipal de Roses per tal de recaptar fons, que es destinen a la investigació del càncer a

través de l’Institut Català d’Oncologia de Girona.

Recordem que part de la recaptació dels concerts dels anys 2014 i 2015 va servir per

subvencionar la Beca bianual que es va destinar a un projecte per investigar sobre el càncer de

colon.

Així mateix, el concert de l’any passat va ser l’inici de la beca també bianual per investigar sobre

el càncer de pròstata.

Concert per a clarinet, de W. A. Mozart

I aquest diumenge, 10 de desembre, a les 19 hores, la Fundació Roses contra el càncer celebrarà al

Teatre Municipal de Roses el seu XVè concert solidari de Nadal, que amb la direcció de Joan

Pàmies, l’Orquestra de Cambra Catalana amb Miquel Marín al clarinet oferiran el Concert per a

clarinet, de W. A. Mozart.

Un espectacle de música clàssica que té com objectiu recaptar fons i finançar així el segon any de la

beca bianual d’investigació de l’ICO de Girona, amb un dels equips d’investigadors més destacats

del món, que està focalitzada en l’estudi genètic de la variant agressiva del càncer de pròstata, dirigit

per la Dra. Sala.
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l 27 de novembre passat,
Carles Pàramo va parti-
cipar en el seu últim ple
a Roses, després de 30

anys d’activitat en aquest con-
sistori, 16 dels quals com a al-
calde de la vila.

El pròxim ple el seguirà entre el

públic per mirar com s’ho fan?

No. He arribat a la jubilació i
mentalment m’he deslligat de
l’Ajuntament. Els últims dos
anys els he aprofitat –i els ne-
cessitava– per anar tancant
carpetes, molt concentrat en el
departament que Montse Min-
dan [l’alcaldessa] em va desti-
nar, el d’Urbanisme i Medi Am-
bient. Em sento i em continua-
ré sentint lligat al patrimoni
històric de Roses, i tant. Però,
pel que fa a la feina de l’Ajunta-
ment, he desconnectat i no pen-
so anar a seguir els plens.

Què li sembla el que fan partits

com la CUP, que estableix que

no es pugui repetir ni acumular

mandats?

D’entrada sona bé, ven, però en
el fons no s’aguanta per enlloc.
Un diputat o un alcalde no té
temps de fer res important en
quatre anys ni en vuit, més en-
llà de començar a entendre com
funciona l’administració públi-
ca. En tots els grups hi ha d’ha-
ver una combinació entre ex-
perts –en dret administratiu,
per exemple– i polítics. Polítics
en el sentit de representants del
poble, gent que, si no ha treba-
llat mai en una empresa priva-
da, si no ha estat en una asso-
ciació, no sabrà mai com funcio-
na tot. En el món legislatiu, és
una bestiesa evitar que els alcal-
des hi siguin: els alcaldes són
precisament els que més saben,
són els captadors de les necessi-
tats. Si ets un alcalde amb expe-
riència, ets la persona més pre-

E

parada per fer entendre que la
legislació ha de facilitar la vida i
no pas complicar-la. Els alcaldes
que es queden molts anys –sem-
pre que el poble els avali amb els
seus vots– són els que aconse-
gueixen coses importants.

En el seu comiat va qualificar

els seus inicis a Roses de “ben

galdosos”. Què va passar en la

moció de censura del 87?

Veníem del franquisme, i el fran-
quisme estava induït a la socie-
tat. Els primers governs estaven
atrapats entre uns que intenta-
ven perpetuar el poder que ha-
vien tingut amb el franquisme,
mantenint la prepotència de ca-
pitalistes i especuladors, i uns
altres que eren dèbils i no podien
aguantar aquesta envestida. Va
costar molt fer desaparèixer el
franquisme, i de fet no ha des-
aparegut. Van passar coses es-
trafolàries: el 1987 vaig comen-
çar de regidor en un govern en
què es van ajuntar quatre o cinc
formacions (Convergència, CDS,
Grup de Defensa de les Platges,
el PP...) contra un govern dels so-
cialistes que havia guanyat les
eleccions, però que tampoc de-
fensava els interessos del poble.
A Roses, per desgràcia, tot ha gi-
rat sempre a l’entorn de l’urba-
nisme i de l’especulació.

I es va enganxar a la política.

No. Em vaig sentir molt incò-
mode en aquella primera expe-
riència. Després de la moció de
censura i els fets dels mexicans,
jo vaig decidir plegar de la polí-
tica. Tenia família, fills, hipote-
ca..., i treballava a La Caixa; no
volia continuar en allò. Van ve-
nir els companys i em van con-
vèncer que el que feia falta era
un altre plantejament. En lloc
de dir “Me’n vaig i feu el que vul-
gueu”, va ser al revés: “Si tu no
fas política, algú la farà per tu.”
I d’aquí venen els grans enemics
que es van acumulant, perquè
ens ho van retreure els de les

dretes i els de les esquerres, to-
tes teòriques, com està passant
ara. En definitiva, el PP i els so-
cialistes sempre s’acaben posant
d’acord. En aquella època feien
veure que es barallaven, però en
el grup d’aquell moment, amb
l’alcalde Bataller, sempre s’ha-
vien posat d’acord.

Tot allò va aplanar el camí a

Pàramo?

El canvi va ser que el poble va
entendre que els dos camps que
lluitaven en aquell moment
eren tan dolents l’un com l’altre
i que calia una persona nova.
Jo no era polític, però tenia una
trajectòria al poble. Hi va haver
una sèrie de persones que van
dir que ja n’hi havia prou: Josep
Alemany, Miquel Gotanegra,
Sílvia Ferrer, Ignasi Tomàs...
Van ser cabdals. El que dèiem
és que no podia ser que conver-
tissin Roses en una ciutat sense
llei ni ànima, amb el creixement
urbanístic com a únic element
important. També destaco la fi-
gura d’Enric Badosa, amb qui
teníem molts debats. Avui es
parla molt de participació ciu-
tadana, que sovint no serveix
per a res; en aquell moment no
tenia nom, però servia per a
molt. Havíem discutit molt, per
exemple, amb Fontdecava, de
la confraria de pescadors, però
ens teníem molt en compte.
Des de la discrepància, però el
que ens dèiem pesava. Fa 20
anys, Roses era un poble molt
poble. Ens coneixíem tots.

Està satisfet de com ha quedat

avui Roses?

Molt. Hi ha molt d’equilibri. No
hi ha cap grup social que preval-
gui per sobre dels altres. No hi
ha grups de pressió, a diferència
d’aquells primers anys i de quan
vam perdre, el 2007. Més enllà
dels debats i dels interessos le-
gítims dels diversos partits, el
govern de Roses pot treballar
tranquil·lament, sense cap grup

de pressió econòmic o social
que el condicioni, i me’n sento
orgullós.

No hi sobra cap urbanització,

a Roses?

Hi ha algunes coses que em so-
brarien, però que no tenen re-
mei, i no hi vaig ni intervenir,
com ara la carena del puig Rom:
trencar el perfil de la muntanya
amb construccions no s’havia de
permetre. Però només vull parlar
del que he fet. Quan algú dubta
de l’honestedat del que hem fet,
responc que som l’únic municipi
de tot el litoral que, en els últims

30 anys, en comptes de requali-
ficar terreny, n’ha desqualificat.
En el POUM que vam presentar
el 2007, abans de perdre el go-
vern –per això el vam perdre–,
vam desqualificar un milió de
metres quadrats; era un territori
que servia per especular, res
més. La nostra ideologia –i la
mantinc– era no facilitar el crei-
xement. L’últim gran pelotazo
va ser el Mas d’en Puig, una finca
que es va comprar el 2005 per
set milions d’euros i que el ma-
teix dia es va vendre per 15 mi-
lions. El 1998, amb l’aprovació
del Parc Natural del Cap de

Carles Pàramo Polític jubilat

BALANÇ · Carles Pàramo es retira de la política i es mostra satisfet amb la
manera com ha quedat la vila, on ha estat una peça clau en els últims 30
anys RECORDS · Es va estrenar com a regidor en les eleccions del 1987

“Estic orgullós
de com queda
avui Roses”

Esteve Carrera
ROSES

Polític vocacional
Als 68 anys, i després d’haver estat uns 30 anys a les
primeres files de la política rosinca i gironina, Carles Pà-
ramo gira full. Va ser precisament el 1987 que es va es-
trenar com a regidor a Roses. A partir de l’alcaldia de Ro-
ses, a la qual va accedir el 1993 (amb la interrupció del
mandat del 2007), ha ocupat diversos càrrecs, entre els
quals, dos mandats com a president de la Diputació i un
com a diputat al Congrés de Madrid. ■ QUIM PUIG

CUJEDA
Resaltado



DESTACAT

AGENDA

L’advocacia davant la violència institucional
Amb motiu del Dia Internacional dels Drets Humans
Avui, a les 19 h, al Col·legi d’Advocats de Girona

Ple municipal ordinari
#plegirona

Avui, a les 18 h
Al Saló de Plens de l’Ajuntament de Girona
Retransmissió en directe www.girona.cat/ple

L’hora del conte. Per què?
A càrrec d’Assumpta Mercader

Demà, a les 17.30 h, a la biblioteca Just M. Casero

Hamaca Projecta: Oleg y las raras artes
Demà, a les 18.30 h

Al Bòlit, Centre d’Art Contemporani. Girona
(Plaça de Pou Rodó, 7-9)

Què consumim i què necessitem? Parlem-ne!
13 de desembre, de 18 a 20 h

El Güell Espai Jove
Debat per a joves de 14 a 29 anys

Inscripcions a www.girona.cat/guell

Tens energia per canviar el món? 
Energia verda a casa teva ara és possible

2n cicle de xerrades alternatives al model capitalista
13 de desembre, a les 19.30 h
Al Centre Cívic Sant Narcís

CONVOCATÒRIES

Beca Premis Carles Rahola
3a edició

Termini: 10 de gener
www.premiscarlesrahola.cat/beca2017

ESPORTS

13a Sant Silvestre de Girona i 8a Mini Sant Silvestre
31 de desembre de 2017, a les 18 h

Al Pavelló Municipal de Girona-Fontajau
Inscripcions obertes fins al 27 de desembre, a les 20 h

www.girona.cat/ssilvestre

Inscripcions a les activitats aquàtiques per a nadons i prepart 
de gener a març amb places lliures

Servei Municipal d’Esports
activitatsesports@ajgirona.cat

www.girona.cat/esports

7a Cursa i marxa popular de la Policia Municipal de Girona
18 de gener de 2018

A les 9.30 h la marxa popular i a les 10 h la cursa
Inscripcions obertes fins al 15 de gener

www.girona.cat/cursapm

NADAL

6a edició del Concurs d’Instagram de Nadal #ViuLallum
De l’1 de desembre de 2017 al 7 de gener de 2018

Bases a www.girona.cat/nadal

Els Reis et venen a veure. 13a edició
Visites a les llars el 5 de gener de 2017, de 21 a 23 h

Inscripcions dels voluntaris i famílies fins al 26 de desembre
Inscripcions a reis@jcigirona.org

Ho organitza: Jove Cambra Internacional de Girona

TEMPS DE FLORS

Presentació de projectes per participar a
“Girona, Temps de Flors” 2018
Termini: 31 de gener de 2018

www.gironatempsdeflors.net/cat/participants.php
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Creus, el consistori no sols hi va do-
nar suport, sinó que vam demanar
que el límit del parc, que s’acabava a
la carretera de Montjoi, arribés fins
a tocar de la zona urbana a sobre de
Canyelles, el puig Rom i l’Almadra-
va, perquè no volíem que creixés
més per allà. Ho vam fer perquè hi
havia una amenaça certa; en anys
anteriors, allà vam aturar un pro-
jecte de camp de golf i 400 habitat-
ges. Fent això, aconsegueixes ene-
mics molt poderosos, fins i tot amb
amenaces de mort. Per què m’han
investigat tretze vegades, amb de-
núncies que totes s’han arxivat?
L’explicació és aquesta. Les elec-

cions les guanyava, però la manera
d’atacar era el descrèdit. “Pàramo,
investigat” va arribar a ser un tòpic.

I la indemnització milionària que

paga l’Ajuntament pel cas Royal

Marine?

Sempre he repetit que és un acci-
dent jurídic i tècnic al qual tots es-
tem sotmesos; és el segon cop que
ens passa a Roses. També ho vam
tenir amb el govern socialista ante-
rior al 1987: un veí va denunciar
l’Ajuntament per una errada tècni-
ca a la zona del far i cap a Canyelles,
i va guanyar per una llicència mal
donada per l’Ajuntament, que va
pagar una indemnització de 14 mi-
lions de pessetes, que era molt, a
principis dels noranta. Són acci-
dents judicials i, com ha passat amb
el Royal Marine, hi ha un dossier
tècnic d’una complexitat bestial.

Reivindica la implantació de Zo-

diac, però aquella àrea també és

el símbol del bloqueig de la zona

industrial.

Sí, i no ho acabo d’entendre; no es
va bloquejar per interessos ecolò-
gics, perquè a l’altra banda de car-
retera s’està tramitant un immens
càmping i els ecologistes encara
han d’obrir la boca. És curiós: men-
tre a nosaltres ens bloquejaven la
zona industrial, es desenvolupava
la zona industrial de Vilajuïga i Cas-
telló d’Empúries, entre d’altres.
Amb el tema urbanístic, sempre
anem a parar allà mateix: enemics
poderosos. Amb la Zodiac, la gent
no recorda que la crisi del 92 va
ser més forta que la que tenim ara.
I aconseguir en aquell moment
que Miquel Gotanegra, Carles Pà-
ramo i els funcionaris de l’Ajunta-
ment fessin venir una factoria que
crearia 350 llocs de treball... Això
ha de constar en l’expedient. I avui
encara hi ha 150 treballadors, que
treballen tant per a l’exèrcit dels
Estats Units i d’Indonèsia com per
a la Creu Roja d’Itàlia.

Marxa amb projectes pendents?

No. De projectes que s’hauran
d’anar fent, n’hi ha molts. Vaig dir
en l’últim ple que hem sortit del se-
gle XX per la porta gran (bibliote-
ca, piscina, camps d’esport, teatre,
port esportiu...), i hem d’entrar al
XXI cobrint-ho tot. Si vas a Gande-
sa, Antibes, Vinaròs o qualsevol
front de mar, sota terra hi pots po-
sar el que vulguis: vials, aparca-
ments... Però la barrera que tenim
avui, amb cotxes i cotxes que ens

separen del mar, s’ha de superar.
Som una destinació turística im-
portantíssima, però si volem passar
a primera categoria, l’avinguda de
Rhode i els aparcaments a banda i
banda de la riera s’han de fer tots
subterranis. No hi he estat a temps.
Si no haguéssim perdut el mandat
2007-2011, això ja estaria fet. Però
no passa res; a la vida no fas tot el
que voldries. No me’n vaig amb cap
espina clavada; he fet tot el que era
possible. El govern actual i els que
hagin d’arribar tindran nous reptes.

De què se sent més orgullós?

Del fet que, si vas per Roses, veus
gent que hi va arribar només amb
el que portava a sobre, i avui no hi
ha misèria, tothom està atès. I, si
venen i s’hi queden, és perquè ma-
joritàriament deuen haver trobat
llocs de treball. Cada any venen més
turistes i deixen més diners al mu-
nicipi. És el resum de tot. L’índex de
turistes que repeteixen se situa en-
tre el 70% i el 80%. És un orgull.

I el ‘top manta’?

Si en lloc de 400 fossin 100, no
seria cap problema. Xoquem amb
la llei, i l’Ajuntament no pot nego-
ciar amb aquesta gent. Estem en
un bucle que només es pot arre-
glar amb les lleis de l’Estat. És un
problema que fa enrabiar –legíti-
mament– moltíssima gent que té
negocis, però no fa fora el turista.
L’any dels focs de l’Empordà, si
haguéssim pogut acabar d’instal-
lar un mercat ambulant de veritat
–volíem ocupar l’espai físic amb
50 venedors legals–, s’hauria re-
duït el nombre de venedors il·le-
gals a uns 50. Crec que era l’única
manera de combatre-ho.

Continuarà implicat en el procés

sobiranista?

De la mateixa manera que un met-
ge que es jubila no deixa de ser met-
ge, un polític vocacional no deixa de
ser polític. Hi estic absolutament
implicat; el que està fent Catalunya
és una revolta contra la injustícia
que ha demostrat que el franquis-
me continua ben viu. I més quan
veus la complicitat del PSOE i el PP
i la pujada de Cs. Espanya m’encan-
ta: el meu pare era espanyol, hi tinc
família; estem lluitant –i Europa
encara no ho ha entès– contra unes
estructures predemocràtiques. Se-
gueixo el PDeCAT, però sobretot
em sento absolutament vinculat
amb la línia i el projecte de Puigde-
mont, que és el de la dignitat. ■

❝No me’n vaig amb cap
espina clavada; he fet
tot el que era possible.
El govern actual i els
que hagin d’arribar
tindran nous reptes

❝A Roses tot girava a
l’entorn de l’urbanisme
i l’especulació, però
som els únics que hem
desqualificat terreny
en lloc de requalificar-ne
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La prova pilot de recollida
de matèria orgànica i l’ús
del nou compostador me-
canitzat que van engegar a
mitjan setembre l’àrea de
Medi Ambient del Consell
Comarcal de l’Alt Empor-
dà i l’Ajuntament de Vila-
damat han donat resul-
tats postius, després dels
dos primers mesos, se-
gons informa el Consell
Comarcal. En aquest
temps s’han obtingut

700 kg de compost orgà-
nic gràcies al 53% de la po-
blació que hi ha participat.
En una reunió de balanç
amb els representants
municipals de la comarca,
també es va destacar l’es-
talvi de més 430 kg de diò-
xid de carboni. Les dades
extrapolables a un any
preveuen que amb 3.400
euros a l’any es puguin co-
brir els costos de la recolli-
da i el tractament de la
matèria orgànica.

La inversió, en què han
participat l’Ajuntament
de Viladamat, el Consell
Comarcal de l’Alt Empor-
dà, l’Agència Catalana dels
Residus i el Ministeri
d’Agricultura, Ramaderia,
Pesca, Alimentació i Medi

Ambient, estava dotada
en 33.500 euros i l’objec-
tiu de la prova pilot era
l’autogestió de tota la ma-
tèria orgànica generada
pels viladamatencs sense
haver de transportar els
residus a plantes de gestió
exteriors. Un cop gestio-
nats aquests residus, po-
den ser utilitzats com a
adobs per fertilitzar zones
enjardinades, horts o el
camp de futbol.

Una de les característi-
ques d’aquesta prova pilot
era la recollida porta a por-
ta. L’Ajuntament s’ha en-
carregat de recollir els re-
sidus generats pels vila-
tans, dos dies per setma-
na. Després s’han trans-
portat al compostador me-

canitzat, instal·lat al camp
de futbol del municipi.
D’aquesta manera, tots els
qui no es podien permetre
un compostador casolà
han pogut gestionar els
seus residus col·lectiva-
ment, mitjançant un mo-
del de compostatge comu-

nitari. L’Ajuntament tam-
bé ha dotat els ciutadans
de cubells i bosses com-
postables.

Paral·lelament s’ha dut
a terme una campanya in-
formativa. Diversos edu-
cadors han explicat als ve-
ïns la necessitat de sepa-

rar els residus orgànics i
els beneficis que compor-
ta, a més d’explicar, porta
a porta, en què consistia la
prova pilot. Actualment es
continua sensibilitzant
llar per llar, demostrant
els resultats positius de la
prova pilot. ■

a La prova pilot
del compostador
mecanitzat dona
resultats positius

G. Puigdemont
VILADAMAT

Viladamat genera 700 kg
de compost en dos mesos

Veïns de Viladamat i alcaldes de la comarca visitant el compostador mecanitzat ■ CCAE

La companyia distribuïdo-
ra de Gas Natural Fenosa a
Catalunya ha iniciat a Ro-
ses el procés de transfor-
mació a gas natural de les
instal·lacions de propà de
2.944 habitatges i establi-
ments comercials del mu-
nicipi. Fins al 29 de desem-
bre que ve està previst
transformar prop de 40
quilòmetres de xarxa de
distribució de gas als nu-
clis urbans de Roses, Mas
Oliva i Mas Mates. Perso-
nal acreditat de Gas Natu-
ral Catalunya s’encarrega
de les tasques, dividides
per sectors, amb l’objectiu
de produir el mínim im-
pacte al municipi. Durant
tot el procés, la companyia
té la col·laboració de
l’Ajuntament de Roses,
tècnics i la policia local. Els
veïns amb instal·lacions
de propà reben prèvia-
ment una carta en què
s’indica el dia exacte que
començaran els treballs,
que no comporten cap
cost per al client. Un cop fi-
nalitzada la conversió, el
client pot gaudir d’una
energia de subministra-
ment continu, que no ne-
cessita emmagatzematge
i que és més sostenible des
del punt de vista mediam-
biental. ■

Roses fa el
canvi de gas
propà a gas
natural

Redacció
ROSES

La muralla medieval del
rec del Molí, a Castelló
d’Empúries, està sent ob-
jecte d’una intervenció de
restauració i conservació
per part de l’Ajuntament,
amb el suport econòmic de
la Diputació de Girona i la
Generalitat de Catalunya.
La part on s’està actuant
és al tram del mirador d’en
Malino, d’uns 35 metres
de llargària per 11 metres
d’alçada, que és un dels
pocs de titularitat munici-
pal, ja que la resta són de
titularitat privada. La in-
tervenció, que va comen-
çar a final del mes d’octu-
bre i està a punt de finalit-
zar, consisteix en la neteja
de plantes i herbes del pa-
rament vertical i tracta-
ment d’herbicides, rejun-
tat del parament de car-
reus que havien caigut, la
reposició de zones de pare-
dat de carreus de pedra de
gruix variable i la incorpo-
ració de protecció anti-
ocells als forats del des-
guàs existent. A causa de
les obres ha estat necessà-
ria la instal·lació d’una

bastida de grans dimen-
sions que s’ha fet procu-
rant afectar el mínim pos-
sible el pas de vehicles.

Declarada BCIN
La muralla medieval de
Castelló d’Empúries és un
dels elements més emble-
màtics i representatius
del patrimoni arquitectò-

nic medieval de la vila i es-
tà declarat bé cultural
d’interès nacional (BCIN)
per la Generalitat en la ca-
tegoria de monument his-
tòric. La muralla és d’èpo-
ca baixmedieval, es va
construir durant els segles
XIII i XIV i suposava el re-
cinte emmurallat defen-
siu de l’àrea urbana de la

població medieval, amb
un total de vuit portals
d’accés a la vila, dels quals
tan sols s’ha conservat el
portal de la Gallarda. Una
de les poques parts con-
servades de la muralla me-
dieval castellonina és la
del rec del Molí, a la part
posterior de la basílica de
Santa Maria, des del por-
tal de la Gallarda i fins a la
Farinera, que era alhora
part d’un primer recinte
emmurallat, més antic i
d’època altmedieval, del
puig Salner, que existia al
voltant de l’església romà-
nica de Santa Maria.

El projecte de restaura-
ció ha estat redactat pels
serveis tècnics de l’àrea
d’Urbanisme de l’Ajunta-
ment, amb la col·laboració
del Departament de Patri-
moni Històric i Museus, i
ha estat aprovat per la co-
missió territorial de Patri-
moni Cultural, dels serveis
territorials de Girona.
L’import total de la inter-
venció és de 38.290 euros i
s’ha cobert amb dues sub-
vencions de la Diputació i
del Departament de Cul-
tura de la Generalitat de
Catalunya. ■

Castelló restaura la muralla
medieval del rec del Molí
a La muralla és declarada bé cultural d’interès nacional i el tram que s’està restaurant, d’uns 35
metres de llargària per 11 metres d’alçada, és un dels pocs que és de titularitat municipal

Redacció
CASTELLÓ D’EMPÚRIES

38.290
euros és el cost total de les
obres, que s’ha cobert amb
subvencions de la Diputació i
de la Generalitat.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

Una imatge de les obres al tram del mirador d’en Malino ■ J. CANET

CUJEDA
Resaltado
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Anna Caula Número 3 d’ERC per Girona

OPORTUNITAT · “Sobre la taula hi ha l’opció que més ens agrada, que és votar” POSITIUS ·
“Tenim un projecte, el volem, hi creiem i el defensem de manera pacífica i democràtica”

uè espera d’aquestes

eleccions tan extraordi-

nàries?

Esperem una resposta
com la que ja ha tingut la nostra
societat fins ara, que no ens ha
deixat de sorprendre grata-
ment. Moltes sensacions i emo-
cions que podrien ser negatives
les han transformat en un ta-
rannà constructiu i positiu. Es-
tem passant un moment molt
complicat, però tenim sobre la
taula l’opció que més ens agra-
da, que és votar. Tenim el dret a
exercir el vot i decidir que vo-
lem un país diferent.

Tem el desgast del moviment

social sobiranista?

No hem de confondre el desgast
amb les ganes de lluitar. Proba-
blement hem estat exigents a
l’hora de les mobilitzacions, pe-

Q

“Davant les dificultats,
esperit de superació”

Òscar Pinilla
GIRONA

rò alhora recullo el sentiment
del carrer que em transmet que
no vol defallir, que vol opinar,
que vol manifestar-se sense te-
nir aquesta llosa de la coacció al
damunt.

El discurs de la repressió està

eclipsant el discurs típic d’unes

eleccions habituals?

Estem en una situació que no
ens hauríem imaginat mai. Atu-
rar el 155 i recuperar les nos-
tres institucions són la priori-
tat. Unes institucions des d’on
s’ha treballat molt durant la le-
gislatura passada en drets so-
cials, sanitat i molts altres as-
pectes que continuaran sent-hi
malgrat que vagin intoxicant
dient que només es parla d’inde-
pendència.

En aquests comicis s’aparquen

les prioritats de territori i es fa

front comú de país?

Bàsicament sí, perquè hi ha un

objectiu principal, però sense
descuidar l’altre aspecte. Amb
una part del govern català a la
presó i l’altra a l’exili, ara hi ha
la màxima prioritat de recupe-
rar les institucions i revertir
aquesta situació.

Què l’ha fet repetir una segona

legislatura?

Han estat dos anys d’una autèn-
tica muntanya russa. De moltes
ganes, de molta energia, d’una
aposta per gent nova i que s’ha
notat en el dia a dia. Jo estava a
la comissió d’infància, de salut i
d’igualtat, i vam lluitar per tirar
endavant aspectes que són im-
portants per a la societat. Però
alhora tinc la sensació de no ha-
ver acabat la feina. Tenim un
projecte, el volem, hi creiem i el
defensem de manera pacífica i
democràtica.

Us sentiu frustrats quan veieu

que el govern espanyol utilitza

eines que s’acosten a la il·lega-

litat i es desvien de la mateixa

Constitució que ells defensen?

Jo vinc del món de l’esport i ho
analitzo de la manera següent:
el partit que no t’ha sortit bé
l’has de reflexionar, analitzar i
mirar com pots superar-ho. Per
tant, aquesta frustració imme-
diata s’acaba canalitzant. Així
doncs, hem de fer feina en posi-
tiu, sense defallir. Crec que da-
vant les dificultats, esperit de
superació. Malgrat els entre-
bancs, crec que hem fet molts
passos endavant i en seguirem
fent. ■Anna Caula fotografiada al pont de Pedra de Girona ■ MANEL LLADÓ

La campanya electoral del 21-D a les comarques gironines

Llorenç Planagumà, nú-
mero u de la candidatura
de Catalunya en Comú-Po-
dem per Girona va reivin-
dicar ahir la “Girona rebel
i insubmisa”. “Venim de
lluny, som la terra on van
fer el primer sindicat del
mon, el sindicat remen-
ça”, va dir Planagumà en
un acte a la capital de la de-

marcació en què, junta-
ment amb la numero dos,
Eugènia Pascual, van par-
ticipar els candidats per
Barcelona Xavier Domè-
nech i Elisenda Alamany.

El candidat gironí va fer
una defensa del compro-
mís social de la seva llista,
avançant que la democrà-
cia s’ha de construir dia a
dia i que ell s’ha compro-
mès amb “els que es mobi-
litzen per aturar un des-
nonament, que defensen
l’escola, que es deixen la
pell per muntar un comitè
d’empresa, per participar
en una plataforma de de-
fensa del territori, o el pa-

gès i el pescador que resis-
teixen” en la situació eco-
nòmica actual. Pascual va
defensar per la seva banda
el paper de les dones al
capdavant de la política, la
denúncia de les violències
masclistes o les diferen-
cies salarials de gènere, i
va recordar que els co-
muns s’han compromès
amb la creació d’una con-
selleria de feminismes i di-
versitats.

L’acte es va tancar amb
Xavier Domènech, que va
assegurar que Catalunya
en Comú-Podem és l’única
resposta possible a la con-
frontació dels “dos blocs”
que segons ell, han portat
Catalunya a un atzucac
històric; fent una crida als
indecisos i contraposant
els partits que donen su-
port a l’article 155 i els par-
tits independentistes, Do-
mènech va concloure, “hi
ha una solució per al des-
bloqueig; es diu Catalunya
en Comú”. ■

Planagumà
reivindica la
“Girona rebel”

Esteve Carrera
GIRONA

a Els candidats
gironins dels comuns
van rebre el suport de
Domènech i Alamany

Llorenç Planagumà en l’acte de campanya de Catalunya en
Comú-Podem ahir a Girona ■ E.C.

El candidat gironí de Ciu-
tadans, Jean Castel, apos-
ta pel turisme esportiu i
recreatiu com a “model de
reactivació econòmica i la-
boral” a la demarcació. Ho
va afirmar ahir en una visi-
ta a Palafrugell i Roses en
què també va criticar el
“menysteniment de la Ge-
neralitat vers l’àmbit del
busseig”, un negoci que se-
gons va dir, a la Costa Bra-
va aglutina gairebé una
quarantena de centres
d’immersió i que “Turisme
de la Generalitat ha deixat
de banda, tal com s’han
queixat reiteradament els
agremiats”. ■

Ciutadans
veu el turisme
esportiu com
un bon reactiu

Redacció
PALAFRUGELL

CUJEDA
Resaltado
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La campanya electoral del 21-D a les comarques gironines

La campanya de la CUP a
la demarcació va estar,
ahir, més marcada per les
interferències externes
que per l’agenda mateixa.
La formació va denunciar,
d’una banda, l’agressió pa-
tida per un militant de l’as-
semblea d’Independents
per Salt-CUP, divendres al
vespre, al municipi on, se-
gons el grup municipal,
uns individus amb estèti-
ca neonazi el van colpejar
quan enganxava cartells
electorals mentre profe-
rien insults i crits de “¡Vi-

va España!” Es queixen
que no es tracta de cap fet
aïllat i de la sensació d’“im-
punitat” amb què sovint
actuen els agressors.

En paral·lel, la formació
també va denunciar que,
dissabte, tres membres

més de la CUP que en-
ganxaven cartells a Giro-
na es van trobar amb
agents de paisà de la Poli-
cía Nacional que els van
fer identificar. Des de la
CUP de Girona defensen
que estaven col·locant els
materials de campanya als
plafons habilitats pel con-
sistori per a la propaganda
i entenen que es tracta
d’una “identificació total-
ment aleatòria i sense cap
motivació”.

La formació emmarca
els fets com un dels
“diversos episodis en què
la Policía Nacional ha ac-
tuat sense competències i

amb presència clarament
intimidatòria vers mili-
tància independentista de
la ciutat” després de la ce-
lebració del referèndum
de l’1-O.

Pel que fa a l’agenda al
territori gironí, la CUP va
fer un acte de campanya,
ahir al migdia, a la plaça
Salvador Espriu de Sant

Feliu de Guíxols, on el nú-
mero 4 de la llista gironi-
na, el banyolí Non Casade-
vall, i la fins ara diputada
Gabriela Serra van incidir
en els motius per anar-los
a votar el 21-D i en el pro-
grama de mesures socials
que presenten per al des-
plegament efectiu de la
República Catalana. ■

Cops de neonazis i
insults a un militant
de la CUP a Salt
a La formació denuncia els fets i la identificació de membres
que encartellaven a Girona per part de la Policía Nacional

Redacció
GIRONA

3
militants gironins de la CUP
van ser identificats, dissabte,
per la Policía Nacional mentre
enganxaven cartells.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

Inici de l’encartellada de la CUP a Girona, la setmana
passada, amb la cap de llista, Natàlia Sànchez ■ G.B.

La candidata d’ERC per Giro-
na, Anna Barnadas, defensa
que “el 21-D cal anar a votar
també per defensar l’escola
catalana”. Barnadas va fer
aquestes declaracions ahir
a les Preses, on va recalcar:
“Vam guanyar el 27-S, vam
guanyar l’1-0 i guanyarem el
21-D perquè la democràcia
sempre guanya.” A l’acte tam-
bé hi havia el senador d’Es-
querra Jordi Martí, que va ar-
gumentar: “Ningú millor per
implementar la República que
Esquerra Republicana. Ningú
com Esquerra defensarà la in-
dependència i la justícia so-
cial.” ■ REDACCIÓ

El PSC va fer ahir un acte de
campanya a Ripoll, on es va
centrar en les necessitats del
Ripollès: la torre de comuni-
cacions del Serrat dels Boi-
xos, les vies verdes de Sant
Joan a Setcases i de Ripoll a
Vic, el Parc Natural de les cap-
çaleres del Ter i el Freser, el
campus d’excel·lència trans-
fronterer de l’aigua i el turis-
me, els vivers d’empreses, la
variant est de Ripoll, el pla es-
pecial de les colònies indus-
trials del Ter i el Freser, i el
desplegament de la fibra òpti-
ca. “Una hipotètica indepen-
dència de Catalunya deixaria
el país fora d’Europa i el Ripo-
llès és de les comarques que
ha tret més profit d’ajudes eu-
ropees”, va dir el cap de llista
per Girona, Rafel Bruguera.
A l’acte també hi participaven
la número dos Montse Surro-
ca, d’Units per Avançar, i Ra-
mon Espadaler, número tres
per Barcelona. ■ REDACCIÓ

El PSC presenta
els projectes
per al Ripollès

LES PRESES

ERC demana el vot
per defensar
l’escola catalana

RIPOLL

Maria Àngels Olmedo, cap
de llista del PP per Girona,
demana el vot posant de
manifest que “la pitjor no-
tícia per a Puigdemont i
els independentistes és
que hi hagi un Partit Popu-

lar fort al Parlament”. En
declaracions durant una
visita al mercat cobert de
Roses, Olmedo va dema-
nar ahir una àmplia repre-
sentació al Parlament.
“Perquè som el partit més
coherent, amb experièn-
cia de govern, i perquè ava-
lem la convocatòria de les

eleccions d’acord amb
l’aplicació de l’article 155
de la Constitució”, va dir.

La candidata popular
també va avançar propos-
tes del partit a l’Alt Empor-
dà per a infraestructures
que segons ella, “la Gene-
ralitat ha deixat abando-
nades”: construcció de la
ronda nord de Figueres;
prolongació de la C-31 en
els accessos a l’estació del
TAV de Vilafant; millora
de vies secundàries de la
comarca, com la GI-612,
GI-613 i GI-602, i impuls a
la connexió ferroviària de
Logis Empordà. ■

Redacció
ROSES

“La pitjor notícia per als
independentistes és un
PP fort”, diu Olmedo

Maria Àngels Olmedo, cap de llista gironina del PP, va visitar
ahir el mercat cobert de Roses ■ CEDIDA PP

CUJEDA
Resaltado
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Blanes, Palamós i Roses acullen el
vaixell que rescata «supervivents de
l´impossible»
L'«Astral», el veler de l'ONG catalana Proactiva Open Arms, es troba en la seva primera
campanya de sensibilització

10.12.2017 | 13:41

Astral, el veler emblema en el rescat de persones
que es juguen la vida posant-la en mans de màfies
per fugir de la guerra i la pobresa, navega per
aigües gironines. Avui surt del port de Palamós
direcció a Roses, on a partir de demà rebrà
escolars i tothom que vulgui conèixer de primera
mà la crisi humanitària que empeny milers
d'exiliats al Mediterrani. Qui pugi al vaixell
trepitjarà la mateixa coberta que molts d'ells.

Aquesta nau «amb una història en cada racó», tal com va remarcar un dels seus voluntaris a bord,
Rubén Lago, pertany a la Fundació Proactiva Open Arms, l'ONG de Badalona centrada en la vigilància i
el salvament d'embarcacions a l'Egeu i el Mediterrani des del 2015. Tot i haver-se convertit en un
símbol, catapultat a l'opinió pública l'any passat per un documental del programa Salvados (La Sexta),
la seva condició de veler fa que no sigui el més adequat per l'hivern perquè, a banda de no tenir massa
capacitat –encara que el cap de màquines, el grec Savvas Kourepinis, va apuntar que ha arribat a portar
300 persones–, la majoria de rescatats s'han d'acomodar a la proa. Per això, l'ONG ha decidit donar-li
un ús pedagògic fins a la primavera, quan les condicions climàtiques millorin i es pugui afegir al
remolcador Open Arms, que no ha aturat l'activitat –ahir mateix va rescatar 311 persones. Fins fa un
parell de mesos, quan el contracte amb l'armador va expirar, també comptaven amb el vaixell Golfo
Azzurro.

Els rescats al mar són la pota principal de la missió d'aquesta organització creada per Òscar Camps,
però en té dues més: la comunicació, motiu pel qual graven totes les accions i sempre els
acompanyen periodistes; i la sensibilització, perquè «per nosaltres és fonamental donar veu a la gent
que rescatem, contrarestar la desinformació i la campanya de difamació de les institucions europees,
sobretot des de fa 4 mesos –va lamentar Lago–, i evidenciar la inacció de la Unió Europea».
Precisament, el seu pas per la Costa Brava s'emmarca en aquest últim propòsit i en una primera
campanya que fan amb el suport de la Fundació Barça i Ports de la Generalitat, que els ha dut a vuit
ports catalans, des de l'Ametlla de Mar a Roses. El recorregut gironí va començar el 27 de novembre a
Blanes.

Tornant al paper de la UE, Lago la va acusar d'haver «decidit que no vol que segueixin arribant persones
de Líbia, on sap que es venen esclaus i que el 95% de les dones que rescatem han estat violades
repetidament». En la seva opinió i «salvant les distàncies, és com si a la II Guerra Mundial Àustria o
França haguessin tornat els jueus a Alemanya sabent que els posaven en camps de concentració».

Al costat de Lago i de Kourepinis, a bord de l' Astral hi ha tres persones més a càrrec de la campanya
de sensibilització ciutadana; una tripulació que per als rescats augmenta fins a onze. Quan estan en
acció, la Guàrdia Costera italiana és la seva via principal per trobar barques a la deriva, ja que la «llei
del mar» l'obliga a avisar les embarcacions més properes perquè prestin auxili. Ara bé, també en
localitzen gràcies a hores de guàrdia davant del radar o pentinant l'horitzó amb prismàtics i, quan ho
fan, solen ser de dos tipus: de fusta, «antics pesquers als que les màfies treuen tot l'emmagatzematge
per posar-hi fins a 3 plantes» –va dir Lago–, on han arribat a trobar mil persones que «no es poden
estirar, van tot el trajecte a la gatzoneta, aspirant el fum de motors d'antics camions i d'una gasolina
amb gran càrrega de plom que reacciona químicament amb el salnitre del mar, provocant cremades»; o
de goma, d'entre 9 i 12 metres de llarg, carregades de 100 a 200 persones.

Amb el pas del temps, han après a reduir el perill de les operacions d'aproximació i de rescat. Ho fan
amb precaució, explicant qui són i de quina manera repartiran els salvavides i procediran al
desembarcament, un procés lent perquè a cada barca de rescat només hi caben 15 o 16 persones que
van traslladant fins al vaixell gran. Allà es fa un primer triatge mèdic i es calma la set i la gana amb
aigua, barretes energètiques, batuts proteics i arròs blanc. En moltes missions, qui ho ha preparat és la
basca Igone Mariezcurrena, que dijous explicava la feina de Proactiva Open Arms a un grup de visitants
de l' Astral a Palamós. Sobre els exiliats salvats, va afirmar: «Arriben supervivents de l'impossible».

Explicar-ho i treure la ràbia

Aquests només són fragments de la realitat que els voluntaris expliquen als escolars –de 6 a 15 anys,
amb xerrades i projeccions de vídeo adaptades a cada edat– i als interessats en el que fan i
representen ONG com la seva. Els cooperants d'Open Arms són professionals preparats i la majoria,
socorristes i patrons d'embarcació amb experiència en rescats i situacions d'emergència; igual que
l'equip mèdic, integrat per una doctora i un infermer. L'equip es completa amb dues persones
polivalents a coberta, formades en alguna professió del mar i provinents d'àmbits molt diversos: el
gallec RubenLago és terapeuta en addiccions, ara en excedència d'una clínica per a la detecció de
drogodependències; i el seu company, Arce García, fa un doctorat en Biomidicina. Quan ja es troben a
la recta final d'un tour que acabarà a les Balears, Lago va assegurar que, «per nosaltres, aquesta
campanya és quasi terapèutica perquè ens permet explicar-ho i no guardar-nos la ràbia acumulada».

Més informació

Brussel·les proposa la creació del Fons Monetari Europeu

La jornada de medicina de muntanya reuneix 150 professionals

El Ripollès, la comarca on els Bombers han realitzat més serveis a l'entorn natural

Enllaços recomanats: Premis cinema

© Diari de Girona, S.A. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies

Girona Comarques L'Alt Empordà La Selva El Baix Empordà L'Ultima del dia Agenda Girona FC Eleccions Catalunya 2017

Serveis 10 de desembre de 2017

Girona
16 / 3º

Figueres
14 / 7º

Blanes
17 / 8º

Local Més Notícies Esports Economia Opinió Cultura Oci Tendències Comunitat Multimèdia

Notícies de Roses

Blanes, Palamós i Roses acullen el vaixell que rescata

«supervivents de l´impossible»

Temes relacionats: Badalona Primavera Rescat Rescats

1. Gran odissea de dues figuerenques a Bali

2. La nova àrea verda d´aparcament es posarà en
marxa el primer trimestre de l´any vinent

3. La borrasca ´Ana´ arriba amb fortes ratxes de
vent de més de 90 km/h i onades de 2,5 metres

4. «Jugar a Primera et canvia la vida»

5. Agressions i insults a un militant de la CUP que
penjava cartells electorals a Salt

6. Les fires imprescindibles d´aquest diumenge a
les comarques de Girona

7. Lluís Pericot, un gironí reclamat a Harvard,
Chicago i Nova York

8. L´impacte econòmic de l´aeroport s´enfila fins
als 506 milions

9. Colau confessa la seva bisexualitat a la
televisió

10. «Generarem llocs de treball perquè els
hondurenys no hagin d´emigrar a Girona»

1. El 600 independentista de Celrà s´accidenta
tornant de Brussel·les

2. L´Uni segella el bitllet per a la Copa

3. Activada l´alerta del pla Ventcat per fortes
ventades

4. Guàrdia Civil i tècnics aragonesos comencen el
trasllat a Sixena de les obres del museu de
Lleida

5. Girona i Lloret de Mar concentren els casos de
robatoris violents

6. El Pirineu i l´interior de Girona arriben a una
ocupació del 80% durant el pont

7. Sixena confia que el trasllat de les obres del
Museu de Lleida posi fi al llarg litigi

8. La vida de Roberto Bolaño inspira la novel·la
«Últimas palabras en la Tierra»

9. Cornellà: La primera estrena de Primera

10. Quart duel oficial amb l´Espanyol

L'últim El més llegit

Mapa web

Girona

Comarques
Oci a Girona
El temps
Trànsit a Girona
Cartellera

Classificats

tucasa.com
Iberpisos
Iberanuncio
Ibercoches
Iberempleo
Cambalache

Especials

Universitat de Girona
Turisme
Tercera Edat
Alimentació i Hosteleria
Celiaquia
Casaments
Salut
Medi Ambient
Eleccions a Catalunya

DiarideGirona.cat

Contacti
Conegui'ns
Localització
Avís legal
Política de privacitat i
protecció de dades
Política de cookies
RSS

Publicitat

Tarifes Internet
Tarifes Paper

Diari de Girona | Diario de Ibiza | Diario de Mallorca | Empordà | Faro de Vigo | Información | La Opinión A Coruña | La Opinión de Málaga | La
Opinión de Murcia | La Opinión de Tenerife | La Opinión de Zamora | La Provincia | La Nueva España | Levante-EMV | Mallorca Zeitung | Regió
7 | Superdeporte | The Adelaide Review | 97.7 La Radio | Euroresidentes | Lotería Navidad | Premis cinema

Altres webs del Grup Editorial Prensa Ibérica

SUBSCRIU-TE

MUNICIPIS



Compartir a TwitterCompartir a Facebook

Diari de Girona  » Comarques  » Notícies de Roses

Blanes, Palamós i Roses acullen el
vaixell que rescata «supervivents de
l´impossible»
L'«Astral», el veler de l'ONG catalana Proactiva Open Arms, es troba en la seva primera
campanya de sensibilització

10.12.2017 | 13:41

Astral, el veler emblema en el rescat de persones
que es juguen la vida posant-la en mans de màfies
per fugir de la guerra i la pobresa, navega per
aigües gironines. Avui surt del port de Palamós
direcció a Roses, on a partir de demà rebrà
escolars i tothom que vulgui conèixer de primera
mà la crisi humanitària que empeny milers
d'exiliats al Mediterrani. Qui pugi al vaixell
trepitjarà la mateixa coberta que molts d'ells.

Aquesta nau «amb una història en cada racó», tal com va remarcar un dels seus voluntaris a bord,
Rubén Lago, pertany a la Fundació Proactiva Open Arms, l'ONG de Badalona centrada en la vigilància i
el salvament d'embarcacions a l'Egeu i el Mediterrani des del 2015. Tot i haver-se convertit en un
símbol, catapultat a l'opinió pública l'any passat per un documental del programa Salvados (La Sexta),
la seva condició de veler fa que no sigui el més adequat per l'hivern perquè, a banda de no tenir massa
capacitat –encara que el cap de màquines, el grec Savvas Kourepinis, va apuntar que ha arribat a portar
300 persones–, la majoria de rescatats s'han d'acomodar a la proa. Per això, l'ONG ha decidit donar-li
un ús pedagògic fins a la primavera, quan les condicions climàtiques millorin i es pugui afegir al
remolcador Open Arms, que no ha aturat l'activitat –ahir mateix va rescatar 311 persones. Fins fa un
parell de mesos, quan el contracte amb l'armador va expirar, també comptaven amb el vaixell Golfo
Azzurro.

Els rescats al mar són la pota principal de la missió d'aquesta organització creada per Òscar Camps,
però en té dues més: la comunicació, motiu pel qual graven totes les accions i sempre els
acompanyen periodistes; i la sensibilització, perquè «per nosaltres és fonamental donar veu a la gent
que rescatem, contrarestar la desinformació i la campanya de difamació de les institucions europees,
sobretot des de fa 4 mesos –va lamentar Lago–, i evidenciar la inacció de la Unió Europea».
Precisament, el seu pas per la Costa Brava s'emmarca en aquest últim propòsit i en una primera
campanya que fan amb el suport de la Fundació Barça i Ports de la Generalitat, que els ha dut a vuit
ports catalans, des de l'Ametlla de Mar a Roses. El recorregut gironí va començar el 27 de novembre a
Blanes.

Tornant al paper de la UE, Lago la va acusar d'haver «decidit que no vol que segueixin arribant persones
de Líbia, on sap que es venen esclaus i que el 95% de les dones que rescatem han estat violades
repetidament». En la seva opinió i «salvant les distàncies, és com si a la II Guerra Mundial Àustria o
França haguessin tornat els jueus a Alemanya sabent que els posaven en camps de concentració».

Al costat de Lago i de Kourepinis, a bord de l' Astral hi ha tres persones més a càrrec de la campanya
de sensibilització ciutadana; una tripulació que per als rescats augmenta fins a onze. Quan estan en
acció, la Guàrdia Costera italiana és la seva via principal per trobar barques a la deriva, ja que la «llei
del mar» l'obliga a avisar les embarcacions més properes perquè prestin auxili. Ara bé, també en
localitzen gràcies a hores de guàrdia davant del radar o pentinant l'horitzó amb prismàtics i, quan ho
fan, solen ser de dos tipus: de fusta, «antics pesquers als que les màfies treuen tot l'emmagatzematge
per posar-hi fins a 3 plantes» –va dir Lago–, on han arribat a trobar mil persones que «no es poden
estirar, van tot el trajecte a la gatzoneta, aspirant el fum de motors d'antics camions i d'una gasolina
amb gran càrrega de plom que reacciona químicament amb el salnitre del mar, provocant cremades»; o
de goma, d'entre 9 i 12 metres de llarg, carregades de 100 a 200 persones.

Amb el pas del temps, han après a reduir el perill de les operacions d'aproximació i de rescat. Ho fan
amb precaució, explicant qui són i de quina manera repartiran els salvavides i procediran al
desembarcament, un procés lent perquè a cada barca de rescat només hi caben 15 o 16 persones que
van traslladant fins al vaixell gran. Allà es fa un primer triatge mèdic i es calma la set i la gana amb
aigua, barretes energètiques, batuts proteics i arròs blanc. En moltes missions, qui ho ha preparat és la
basca Igone Mariezcurrena, que dijous explicava la feina de Proactiva Open Arms a un grup de visitants
de l' Astral a Palamós. Sobre els exiliats salvats, va afirmar: «Arriben supervivents de l'impossible».

Explicar-ho i treure la ràbia

Aquests només són fragments de la realitat que els voluntaris expliquen als escolars –de 6 a 15 anys,
amb xerrades i projeccions de vídeo adaptades a cada edat– i als interessats en el que fan i
representen ONG com la seva. Els cooperants d'Open Arms són professionals preparats i la majoria,
socorristes i patrons d'embarcació amb experiència en rescats i situacions d'emergència; igual que
l'equip mèdic, integrat per una doctora i un infermer. L'equip es completa amb dues persones
polivalents a coberta, formades en alguna professió del mar i provinents d'àmbits molt diversos: el
gallec RubenLago és terapeuta en addiccions, ara en excedència d'una clínica per a la detecció de
drogodependències; i el seu company, Arce García, fa un doctorat en Biomidicina. Quan ja es troben a
la recta final d'un tour que acabarà a les Balears, Lago va assegurar que, «per nosaltres, aquesta
campanya és quasi terapèutica perquè ens permet explicar-ho i no guardar-nos la ràbia acumulada».

Més informació

Brussel·les proposa la creació del Fons Monetari Europeu

La jornada de medicina de muntanya reuneix 150 professionals

El Ripollès, la comarca on els Bombers han realitzat més serveis a l'entorn natural

Enllaços recomanats: Premis cinema

© Diari de Girona, S.A. Tots els drets reservats.

Avís Legal | Política de Privacitat | Política de Cookies

Girona Comarques L'Alt Empordà La Selva El Baix Empordà L'Ultima del dia Agenda Girona FC Eleccions Catalunya 2017

Serveis 10 de desembre de 2017

Girona
16 / 3º

Figueres
14 / 7º

Blanes
17 / 8º

Local Més Notícies Esports Economia Opinió Cultura Oci Tendències Comunitat Multimèdia

Notícies de Roses

Blanes, Palamós i Roses acullen el vaixell que rescata

«supervivents de l´impossible»

Temes relacionats: Badalona Primavera Rescat Rescats

1. Gran odissea de dues figuerenques a Bali

2. La nova àrea verda d´aparcament es posarà en
marxa el primer trimestre de l´any vinent

3. La borrasca ´Ana´ arriba amb fortes ratxes de
vent de més de 90 km/h i onades de 2,5 metres

4. «Jugar a Primera et canvia la vida»

5. Agressions i insults a un militant de la CUP que
penjava cartells electorals a Salt

6. Les fires imprescindibles d´aquest diumenge a
les comarques de Girona

7. Lluís Pericot, un gironí reclamat a Harvard,
Chicago i Nova York

8. L´impacte econòmic de l´aeroport s´enfila fins
als 506 milions

9. Colau confessa la seva bisexualitat a la
televisió

10. «Generarem llocs de treball perquè els
hondurenys no hagin d´emigrar a Girona»

1. El 600 independentista de Celrà s´accidenta
tornant de Brussel·les

2. L´Uni segella el bitllet per a la Copa

3. Activada l´alerta del pla Ventcat per fortes
ventades

4. Guàrdia Civil i tècnics aragonesos comencen el
trasllat a Sixena de les obres del museu de
Lleida

5. Girona i Lloret de Mar concentren els casos de
robatoris violents

6. El Pirineu i l´interior de Girona arriben a una
ocupació del 80% durant el pont

7. Sixena confia que el trasllat de les obres del
Museu de Lleida posi fi al llarg litigi

8. La vida de Roberto Bolaño inspira la novel·la
«Últimas palabras en la Tierra»

9. Cornellà: La primera estrena de Primera

10. Quart duel oficial amb l´Espanyol

L'últim El més llegit

Mapa web

Girona

Comarques
Oci a Girona
El temps
Trànsit a Girona
Cartellera

Classificats

tucasa.com
Iberpisos
Iberanuncio
Ibercoches
Iberempleo
Cambalache

Especials

Universitat de Girona
Turisme
Tercera Edat
Alimentació i Hosteleria
Celiaquia
Casaments
Salut
Medi Ambient
Eleccions a Catalunya

DiarideGirona.cat

Contacti
Conegui'ns
Localització
Avís legal
Política de privacitat i
protecció de dades
Política de cookies
RSS

Publicitat

Tarifes Internet
Tarifes Paper

Diari de Girona | Diario de Ibiza | Diario de Mallorca | Empordà | Faro de Vigo | Información | La Opinión A Coruña | La Opinión de Málaga | La
Opinión de Murcia | La Opinión de Tenerife | La Opinión de Zamora | La Provincia | La Nueva España | Levante-EMV | Mallorca Zeitung | Regió
7 | Superdeporte | The Adelaide Review | 97.7 La Radio | Euroresidentes | Lotería Navidad | Premis cinema

Altres webs del Grup Editorial Prensa Ibérica

SUBSCRIU-TE

MUNICIPIS



Compartir a TwitterCompartir a Facebook

Fotos de la notícia

Empordà  » Comarca

Roses

El vaixell «Astral» de Proactiva Open
Arms arriba aquest dilluns al Port
de Roses
L'ONG porta a terme una campanya per conscienciar la ciutadania sobre la crisi
humanitària que es viu al Mediterrani

EMPORDA.INFO  10.12.2017 | 20:37

Aquest dilluns, 11 de desembre, està prevista
l'arribada al Port de Roses del vaixell «Astral» que
l'organització Proactiva Open Arms utilitza en les
seves missions de rescat humanitari en les aigües
del Mediterrani. L'«Astral» ha estat amarrat
aquests dies en diferents ports de la costa
catalana i la seva ruta acaba al port rosinc, on
estarà fins dissabte, 16 de desembre.

L'ONG desenvolupa, amb el suport de Ports de la
Generalitat, una campanya de sensibilització amb
aquest vaixell, destinada essencialment a
sensibilitzar als escolars de primària i secundària
sobre la crisi humanitària que es viu al Mediterrani.

Proactiva Open Arms organitza una sèrie d'activitats a terra que es complementen amb la visita de
l'«Astral», xerrades amb vídeos de l'activitat de l'ONG a la Mediterrània i tallers adreçats a alumnes de
primària i secundària per donar a conèixer la seva acció. L'horari en què es pot visitar el vaixell és de
10.00 a 13.00 hores i de 16.30 a 20.00 hores.

L'acció de Proactiva Open Arms té per objectiu promoure la participació ciutadana i fomentar una
educació basada en el diàleg, la convivència i la justícia, per tal de contribuir a formar una comunitat
més cívica i tolerant a través de l'educació en valors com la integració, la solidaritat i l'esportivitat,
entre altres.

Més informació

Els millors ambaixadors d'una marca: els seus propis empleats

Un nen de dos anys cau del balcó d´un primer pis de Roses i resulta ferit

Suspenen definitivament la recerca del submarinista desaparegut a Roses fa nou dies
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El vaixell «Astral» es pot visitar aquesta setmana a Roses.
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El candidat de Cs per Girona, Jean Castel, posa d'exemple la demanda del
busseig esportiu a la Costa Brava i critica el "menysteniment de la
Generalitat vers aquest sector"
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El candidat de Ciutadans (Cs) al Parlament per Girona, Jean Castel, ha assegurat que

aposta pel turisme esportiu i recreatiu com a "model de reactivació econòmica i

laboral" a la província de Girona. Ho ha afirmat en una visita a Palafrugell i Roses en

la que també ha criticat el "menysteniment de la Generalitat vers l'àmbit del busseig",

un negoci que a la Costa Brava aglutina gairebé una quarantena de centres

d'immersió, mig centenar de vaixells i 150 llocs de treball directes i que "Turisme de la

Generalitat ha deixat de banda, tal i com s'han queixat reiteradament els agremiats".

"Es tracta d'un sector que ens aporta viatgers, turisme, economia i oportunitats i crea

sinergies amb l'aeroport i el TAV" ha indicat Castel, que també ha aprofitat per

reclamar més atenció al turisme esportiu perquè "és una eina que ens permet

desestacionalitzar temporada i oferir oportunitats laborals els 12 mesos de l'any".

El líder taronja esmenta que el compromís de Ciutadans amb l'esport forma part del

seu programa electoral des del principi. En aquest sentit, ha recordat la Proposta de

Resolució que va presentar des de la Comissió d'Afers Institucionals per "dignificar els

esportistes d'elit i aconseguir que no perdin la beca quan pateixen una lesió que els

aparta temporalment de la competició".

Castel tampoc oblida l'esport base i en aquest sentit ha explicat que Ciutadans fa

temps que ha apostat a nivell parlamentari per realitzar campanyes que el fomentin i,

sobretot, "que donin visibilitat a figures femenines, s'elimini el sexisme i s'atorguin

ajudes a aquelles esportistes que competeixin professionalment en esports on les

dones encara siguin minoria".
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